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LETO XX - številka 5 maj 1998 - cena 200 SIT

“Čestitam vam za uspeh v državnem prvenstvu in evropskem pokalu. Dobro ime kluba in Savinjske doline ste 
ponovne ponesti v svet in ste tako dodali pomembenprispevek k promociji občine” je  na sprejemu vodstva in 
košaraijev Kovinotehne Savinjske Polzele dejal župan Milan Dobnik.

stojijo: Brane Turnšek (sekretar), Mladen Babič (fizioterapevt), Ivan Ožir ( tehnični vodja), Veljko Petranovič, 
Goran Jagodnik, Rajko Rituper, Marko Šmanie, Matjaž Cizej, Roman Horvat, Boris Zrinski (trener), Boštjan 
Kuhar ( pomočnik treneija), Čepijo: Klemen Zaletel, Elvis Kadič, Samo Udrih, Vinko Rovšnik, Miha Cmer, Primož 
Kobale in Walter Jeklin. T. TAVČAR

Trave so ¡¡rasle do neba. Sonce nam je sleklo jopice in dež nam jih je spet oblekel. Ptičje in otroško čebetapje polni 
sončne dneve in pomlad z vsemi svojimi obeti vnaša neko čisto neprisiljeno zadovoljstvo in morda tudi skrivni nemir v 
nas. Maj prinaša nove ljubezni, v šolske klopi pa čedalje hitrejši ritem iztekajočega se šolskega leta. Zaradi vsega tega 
je maj tako lep in hkrati tako naporen mesec.

Naporni dnevi so tudi za nami, M smo ustvarjali majsko številko Savinjčana. Najbrž ste že na prvi pogled ugotovili, 
daje nekoliko drugačna. Predvsem bolj pisana, kajti vseh 82 strani vam ponujamo v barvi. To številko smo pripravili s 
pomočjo novih sodelavcev, a v okviru že uveljavljenega vsebinskega koncepta. Tako vas seznanjamo z izidi referendu
ma za delitev občine Žalec, z delom občinskega sveta v aprilu, poročamo o praznovanju 27. aprila in 1. maja, o doga
janju v krajevnih skupnostih, na področju gospodarstva in seveda kulture. Prehodili smo pešpot od Kasaz do Savinje, 
in bili celo v Imoli, se pogovaijali z rojakinjo Sonjo Porle, M ljubi Afriko, in vas spomnili na dolgo prezrto pesnico Fany 
Hausmann. V aktualnih temah vas tudi mi opozarjamo na nov zakon o varnosti cestnega prometa, nekoliko bolj 
podrobno pa smo se s pomočjo anketirancev ozrli po mestni skupnosti Žalec. Med številnimi športnimi dogodki pišemo 
o dobitniku srebrne medalje z evropskega prvenstva Damirju Vrbaniču, podrobno pa si oglejte tudi mnoge javne razpise 
in potopise, ki vam bodo morda dali idejo, kam med poletnimi počitnicami.

Z upanjem, da vam bo majski Savinjčan všeč, že nadaljujemo svoje delo in skupaj z vami stopamo vedno bliže poletju.

L AVTO SOLA BRINOVEC
Ul. talcev 3 (za tržnico), tel.: 716 - 066 
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Posredovanje pri nakupu in prodaji vrednostnih 
papirjev na Ljubljanski borzi

Upravljanje s finančnim premoženjem 

Odkup privatizacijskih delnic

Preknjižbe lastništva delnic v KDD

Pred prodalo ali nakupom delnic 

in obveznic se posvetujte z  

borznimi posredniki CBHI

Obiščite nas v Žalcu na Savinjski cesti 21 
ali pokličite 063/715-573

•
Te!.: 063 40 200, fax: 063 441 491 

http://www.cbh.si

Žalec, Savinjska cesta 87 
tel.: 718-285, 715-140 
Pražarna in kavni butik!

Nagrade: 3 kg, 2 kg in 1 kg 
kave Trapic 

Nagrajenci 
21. kroga žrebanja

1. Helena Resman, Zasavska c. 18, Kranj
2. Zvonka Gerčar, Tabor 56b
3. Romana Novak, Stopnik 30/b, Vransko

V O Š N J A K
TRGOVINA IN MONTAŽA

ŠEMPETER, telefon: (063) 702 -1 0 0
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G R A F IČ N I D E S IG N  - IZD ELA V A  IN 
V Z D R Ž E V A N J E  IN T E R N E T  S T R A N I 

T IS K

Drešinja vas 4 9 . 3301  PETROVČE 
Tel.: .0 6 3 ) 708 -194 . fax: 708-280 
E-mail : infc@ margis-sp. si 
http: •• vrvrv;. margls-sp .si

31ZVODNJ A CISTERN  ZA VINO
iz  n e r j a v e č e  p l oče v in e
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Se priporočamo!

Branke ZOTTEl, s.p.
Dobriša vas 59 3301 PETROVČE
tel. (063) 708-880 tel. & fax 715-484



33. seja občinskega sveta

Župan umaknil predlog proračuna
Ponovno vroča razprava v zvezi z  odpadki - Višje cene vrtca

Aprilska seja občinskega sveta je 
bila 23. aprila, le nekaj dni po refer
endumu za razdelitev občine Žalec. Na 
dnevnem redu je bilo sprva 13 točk. 
Kot je bilo pričakovati, je župan na 
začetku seje z dnevnega reda umaknil 
drugo obravnavo predloga letošnjega 
proračuna, s čimer so se že pred sejo 
strinjali tudi vodje skupin svetnikov. 
Dodatno so bile na sejo uvrščene tri 
zadeve, med drugim predlog o proda
ji hlevov pri Novem kloštru v Založah 
in predlog sprejetja garancije za najet
je posojila.

Kloštiski hlevi naprodaj
Svetniki so po potrditvi dnevnega 

reda in zapisnika prejšnje seje ter 
vložitvi pobud in vprašanj namesto 
proračuna obravnavali predlog da se 
sprejme sklep o prodaji hlevov, ki sodi
jo h graščini Novi klošter v Založah. Za 
nakup naj bi se po besedah svetnika 
Stanka Novaka zanimal podjetnik z 
območja te krajevne skupnosti. Ker tudi 
ti objekti propadajo, jim je treba po 
Novakovih besedah čim prej najti lastni
ka. Pogodba o prodaji same graščine 
Novi klošter pa je očitno neveljavna, saj 
novi lastnik ni nakazal kupnine niti se 
za graščino ne zanima več. Brez poseb
ne razprave so svetniki soglasno podprli 
predlog o prodaji hlevov na javni dražbi. 
Izklicna cena bo 11.217.906 SIT. V 
komisijo za prodajo so imenovali 
občinskega tajnika Petra Marinška, 
vodjo finančnega oddelka Lojzeta 
Posedela in svetnika iz KS Polzela 
Stanka Novaka. 30 odstotkov kupnine 
bo namenjenih KS Polzela.

Nižje komunalne pristojbine
Zatem so se svetniki lotili druge 

obravnave predloga sprememb odloka 
o komunalnih pristojbinah, ki za 
nekatere taksne predmete znižujejo 
višino točke oziroma komunalnih pristo
jbin. Prav tako je v odloku dopolnilo, da 
so komunalne pristojbine prihodek 
občinskega proračuna, ki pa se porabi 
za potrebe območja krajevne skupnosti, 
v katerih je taksna obveznost nastala. 
Prav tako je predvidena olajšava v 
letošnjem letu za vse tiste zavezance, ki 
bodo komunalno pristojbino za lansko 
leto plačali po prvotno predpisani, višji 
stopnji. Odlok vključuje tudi določilo, da 
so plačila komunalne pristojbine za 
prvo leto poslovanja oproščeni 
samostojni podjetniki in gospodarske 
družbe, ki prvič pričenjajo dejavnost v 
občini.

Spet odpadki___________________
Najbolj vročo razpravo na aprilski seji 

so ponovno povzročili odpadki. Na 
dnevnem redu je bil namreč predlog 
sprememb in dopolnitev programa 
odvoza odpadkov. Predlog predvideva 
racionalizacijo odvoza, tako da bi javne 
naprave odpadke v večjem delu občine 
odvažale samo enkrat tedensko. Največ

ŠPORTNI 
VWPOLO 

od 1.590.264 SIT

polemik je spodbudil tisti del predloga, 
ki ob tem predvideva samo 21-odstotno 
znižanje cene (in ne 50-odstotno 
znižanje ob dejanski prepolovitvi števila 
odvoza na teden). Občinske službe in 
predstavnik lavnih naprav so pojasnili, 
da se sicer zmanjša število odvozov, ne 
pa količina odpadkov. Mnogi bodo 
namreč zaradi manj pogostega odvoza 
najeli večje posode za smeti. Velik 
strošek v strukturi cene pa predstavlja 
prav deponiranje odpadkov. Sicer pa so 
imeli svetniki še veliko drugih pripomb.

Helena Žnidaršič je ponovno opozo
rila, da plačevanje odpadkov po 
stanovanjski površini ni pravilen kriterij 
in da je cena odvoza odpadkov v žalski 
občini previsoka. Anton Grobler je menil, 
da bi moralo vozilo za odvoz odpadkov 
pripeljati tudi do vsake hribovske kmeti
je, saj je večina cest asfaltiranih. Po 
mnenju Franca Ciglerja je v programu 
premalo obdelan sistem ločenega zbi
ranja odpadkov, sam program pa bi bilo 
treba še bolj prilagoditi uporabnikom. 
Peter Gominšek je vprašaj, ali se ločeno 
zbrani odpadki v mestu Žalec res recik
lirajo, Ivan Fale pa je poudaril, da je 
cena odvoza odpadkov previsoka in naj 
se vsaka krajevna skupnost sama poga
ja z izvajalcem odvoza in po potrebi 
izbere tudi drugega. Niko Rožič je 
povedal, da je odbor za okolje, prostor 
in komunalne zadeve spremembe pro
grama potrdil, čeprav ne z veseljem. 
Franc Žolnir pa je ponovil zahtevo 
Taborčanov, da se odpadki s 
posameznih kmetij odvažajo z manjšim 
kombiniranim vozilom. Vsem tem 
pripombam je sledilo pojasnjevanje 
stroškov odvoza in oblikovanja cen, pri 
čemer so občinske službe in pred
stavnik lavnih naprav dokazovali, da 
cena odvoza odpadkov na mesec ni 
tako visoka oziroma toliko višja od cen 
v sosednjih občinah.

Dražji vrtec_____________________
Svetniki so v nadaljevanju seje 

potrdili 4,4-odstotno povišanje cen pro
gramov predšolske vzgoje v vrtcih v 
občini, ki prav tako velja od 1. maja 
letos. Razlogi za zvišanje cene so 
povišanje izhodiščnih plač zaposlenih s 
1. januarjem letos in porast cen na 
drobno in življenjskih potrebščin (v 
povprečju za 3,6%). V stroških poslo
vanja zavoda žalski vrtci predstavljajo 
plače zaposlenih 70-odstotni delež. 
Cena dnevnega programa z vsemi obro
ki hrane se je za otroke v oddelkih 
drugega starostnega obdobja (3 do 7 
let) tako povečala z 31.280 SIT na 
32.656 SIT. Največ staršev (34,6%) je 
uvrščenih v drugi plačilni razred in 
plačujejo 20 odstotkov polne cene pro
grama. Samo 13 staršev je v najvišjem - 
osmem razredu (plačajo 80 odstotkov 
polne cene).

Na dnevnem redu seje so bili tudi 
trije predlogi za izplačilo višjega odstot
ka delovne uspešnosti, kot jo določa 8. 
člen zakona o razmerjih plač v javnih

od 32.573 SIT mesečno

od 25.178 SIT mesečno

DRUŽINSKA 
VW POLO LIMUZINA 

od 2.058.545 SIT

zavodih. Svetniki so potrdili povečan 
obseg sredstev za izplačilo delovne 
uspešnosti v javnih zavodih Žalske 
lekarne (do ene polovice razlike med 
prihodki iz proste prodaje in nabavne 
vrednosti iz prodaje), UPI Ljudske uni: 
verze (do 20%) in Zavodu za kulturo 
(vendar ne več kot 5%). Prav tako so 
sprejeli sklep o objavi informativnega 
razpisa za dodelitev koncesij za opravl
janje lekarniške dejavnosti v vzhodnem 
delu žalske občine. Za koncesijo se 
zanima sedanja direktorica jZ Žalskih 
lekarn, lahko pa, da bo interesentov več. 
Glede na velikost območja bi namreč 
lahko bilo razpisanih več koncesij.

Ne za garancijo
Svetniki so se seznanili tudi s 

poročilom lavnega komunalnega pod
jetja Žalec o razmerah na vodovodnih 
sistemih v občini. Le-to opozarja, da v 
sušnem obdobju, kakršno je bilo to 
zimo, lahko pride do precejšnjih težav 
pri oskrbi prebivalcev s pitno vodo. 
Svetniki so sprejeli tudi sklep o pomoči 
trem občinam v Posočju, ki jih je na 
velikonočno nedeljo prizadel potres. 
Zavrnili pa so predlog za garancijo za 
najetje posojila, s pomočjo katerega naj 
bi šempetiski gasilci nabavili novo vozi
lo. K R .

Referendum brez velikih presenečenj
V nedeljo, 19. maja, so tudi volivci v Spodnji Savinjski dolini odšli na volišča. Na 

petih referendumskih območjih so se odločali za razdelitev občine Žalec in 
ustanovitev novih občin: Polzela, Vransko - Tabor, Braslovče, Prebold in Žalec Na 
sedežih sedanjih krajevnih skupnosti Polzela, Prebold, Vransko, Braslovče in Žalec so 
bili tudi sedeži volilnih komisij, ki so takoj po koncu glasovanja (ob 19.uri) zbrale 
zapisnike z vseh volišč in razglasile rezultate.

Na referendumskem območju za udeležencev je glasovalo za občino
ustanovitev občine Polzela (območje 
sedanjih krajevnih skupnosti Polzela in 
Andraž) se je referenduma udeležilo 65,80 
% volilnih upravičencev, od tega jih je 
60,18% glasovalo za ustanovitev občine 
Polzela.

Na referendumskem območju za 
občino Prebold (sedanji krajevni skupnos
ti Prebold in Šešče) je na referendum 
prišlo 65,40% volilnih upravičencev. 
54,12% jih je glasovalo za občino Prebold, 
45,03% pa proti. Ostalo predstavljajo 
neveljavne glasovnice.

Na referendumskem območju za 
ustanovitev občine Braslovče je bil izid 
referenduma negativen (območje kra
jevnih skupnosti Braslovče, Letuš, 
Gomilsko in Trnava). Na tem območju je 
bila udeležba 64,29-odstotna. 44,88% 
volivcev je glasovalo za občino Braslovče, 
55,12% pa proti. Glede na to, da sta bili 
stališči zborov krajanov in krajevnih skup
nosti Gomilsko in Trnava proti občini 
Braslovče, tak izid referenduma ni pre
senetljiv.

Na referendumskem območju za 
ustanovitev občine Vransko - Tabor 
(območje krajevnih skupnosti Vransko in 
Tabor) je bHa udeležba 44-odstotna. 71 %

Vransko - Tabor, 27% proti. V Taboru so 
vodstvo krajevne skupnosti Tabor in kra
jevni odbori strank, ki delujejo na območju 
te krajevne skupnosti, krajane nekaj dni 
pred referendumom pozvali k bojkotu. Kot 
je na novinarski konferenci pojasnila 
predsednica sveta KS Vida Slakan, se v 
Taboru bojijo predvsem tega, da bodo kot 
večinoma demografsko ogroženo 
območje preveliko breme v novi občini 
Vransko - Tabor, predvsem s finančnega 
vidika. Svoj razvoj so si začrtali predvsem 
na osnovi projekta celostnega razvoja 
podeželja in obnove vasi, pred njimi je 
obnova središča Tabora, radi bi pridobili 
dve triadi nove devetletne osnovne šole,

vsega tega pa po svojem prepričanju ne 
bodo mogli uresničiti v okviru občine 
Vransko. Poziv k bojkotu referenduma je 
uspel. Na območju te krajevne skupnosti 
so bila tri volišča. Na enega ni prišel nihče, 
na enem so od 12-ih krajanov (2,1%) štirje 
glasovali za, osem pa proti občini Vransko 
- Tabor, na tretjem volišču pa od 16 (5- 
odstotna udeležba) 9 za in 7 proti tej 
občini.

Tudi v ostalem delu sedanje žalske 
občine je bil referendum (krajevne skup
nosti Galicija, Petrovče, Uboje, Griže, MS 
Žalec, Gotovlje, Vrbje, Ponikva in 
Šempeter). Volivci so se lahko odločali za 
predlog ali proti njemu, da se občina Žalec 
razdeli in da se ustanovi nova občina 
Žalec s sedežem v Žalcu. Udeležba je bila 
po pričakovanjih skromna - 25,89-odstot- 
na. 47 % udeležencev referenduma se je 
izreklo za razdelitev sedanje občine, 
50,87% pa proti.

KR.

Na podlagi 13. člena zakona o lekarniški dejavnosti ( Ur. 
I. RS, št. 9/92) in sklepa občinskega sveta Občine Žalec 
z dne 23. aprila 1998 Občina Žalec

objavlja
INFORMATIVNI RAZPIS O NAMERI ZA 

DODELITEV KONCESI| ZA OPRAVLJANJE 
LEKARNIŠKE DEJAVNOSTI

1. Razpisovalec: Občina Žalec, UL Sainjske čete 5, Žalec;

2. Namen razpisa: ugotoviti interes za podelitev koncesij in lokacij;

3. Predmet razpisa: koncesije za  opravljanje lekarniške dejavnos
ti na območju, ki ga sedaj pokriva javni zavod Žalske lekarne. To je 
obm očje krajevnih skupnosti: Galicija, Gotovlje, Griže, Liboje, 
Ponikva, Petrovče, Vrbje, Žalec;

4. Informativno vlogo lahko oddajo kandidati, ki izpolnjujejo pogo
je po zakonu o lekarniški dejavnosti ( Ur. I. RS 9/92 );
Kandidati morajo biti pripravljeni si na lastne stroške urediti lekarno 
za  verifikacijo in skleniti delovno razmerje z  delavci, ki so  zaposleni 
za  nedoločen čas v  javnem zavodu žalske lekarne, odkupiti zaloge 
in opremo v primeru lokacije v  Zdravstvenem domu Žalec. Kandidati 
morajo v vlogi navesti lokacijo, na kateri želijo opravljati koncesijo, 
pri čemer je treba upoštevati gravitacijo najmanj 5000 prebivalcev;

5. Ponudba mora biti v  zaprti ovojnici, opremljena z imenom in 
naslovom  ponudnika in napisom  "Ne odpiraj - koncesija za 
lekarniško dejavnost."

6. Upoštevane bodo ponudbe, predložene v  15 dneh po objavi 
razpisa na naslov: Občina Žalec, Oddelek za  gospodarske in 
negospodarske dejavnosti, UL Savinjske čete 5, Žalec.

OBČINA ŽALEC

JAVNI RAZPIS O PODELITVI NAGRAD

I N O V A T O R  L E T A  1 9 9 7
Za nagrado INOVATOR leta 1997 lahko 

kandidirajo prebivalci občine Žalec, 
ki dosegajo uspehe na inovacijskem  

in raziskovalnem  področju.
Nagrade bodo podeljene za enkratne dosežke 

ali večletno inovativno dejavnost:
1. inovatorjem množične inovativne dejavnosti za 

inovacijske dosežke,
2. raziskovalnim delavcem za pomembnejša 

razvojno-raziskovalna dela na področju gospodarskih in 
negospodarskih dejavnosti.

Prijava na razpis mora vsebovati:
- osnovne podatke o kandidatu (ime in priimek, naslov, 

zaposlitev...),
- opis in predstavitev inovacijskih dosežkov oziroma 

raziskovalnih nalog,
- druge podatke, ki se nanašajo na inovacijsko 

dejavnost kandidata.
Diplome z nagradami bodo podeljene INOVATORJEM LETA 
1997 na podlagi pravilnika.
Prijave pošljite najkasneje do 15. junija 1998 na naslov:
OBČINA ŽALEC, Ul. Savinjske čete 5, 3310 Žalec 
s pripisom: Razpis - INOVATOR LETA 1997.

MgO Ž I N A ', S .p.

E R  V I S

Ločica 56 D, 
3313 Polzela 

tel.: (063) 702-451
S E R V IS  B E L E  T EH N IK E  

IN
E L E K T R O IN Š T A LA C IJE

PROSTORNI 
VWPOLO VARIANT 

od 2.053.771 SIT

od 32.573 SIT mesečno

Kredit - Leasing Volkseragen, ko veš kaj imaš

Celje, Kidričeva 36 
063/411336,411298

Udeleženci redne letne krajevne 
konference ZZB NOV Žalec 18. apri
la 1998 sprejemamo naslednjo

I Z | A V O:
Slovenski narod je  tako kot večina 
ljudstev na svetu pomembne in 
usodne zgodovinske dogodke ali 
cela obdobja zaznamoval s 
spomeniki in spominskimi znamen
ji, poimenovanji po pomembnejših 
osebnostih in dogodkih in s  
spominskimi objekti. In vsak narod 
mora biti ponosen na svojo  
zgodovino in na te pomnike, ki le
to izpričujejo in ohranjajo v  spomin 
kasnejšim rodovom.
Še zlasti je  bilo usodno za slovens
ki narod obdobje NOB že od  
začetkov naprednega delavskega

gibanja, začetkov upora proti oku
patorju do izbojevanja svobode. In 
prav to obdobje zaznamuje mnogo 
spomenikov, sa j je  tudi terjalo 
največ žrtev in trpljenja zavednih 
Slovencev.
Zato od oblasti upravičeno terjamo 
in pričakujemo, da se  za redno 
vzdrževanje in ohranjanje teh pom  
nikov zagotavljajo dovoljšna sredst
va iz proračunov občine in države. 
Marsikaj postorimo mi sami s  pros
tovoljnim delom, hvaležni pa smo 
za skrb tudi šolski mladini, krajevn
im skupnostim in drugim.

Spoštujmo  našo zgodovino in pom
nike!

Krajevna organizacija ZZB 
NOV Žalec

&2P SiSTIKKH H l <flawfc,

ŠLANDROV TRG 23,
3310 ŽA LEC
tel. In faks: 063/717-333, 715-200 
mobitel: 0609/644 546 
elektr. pošta: 
info@savinjskl-obcan.si 
domača stran
http://www.savinjskl-obcan.si

REGIONALNI PROGRAM 
DOPISNIŠTVO 

IN AGENCIJA ZA TR ŽEN JE  
tel. in faks; 715-200, 717-333

Časopis SAVINjCAN izdaja 
ČZP SAVINJSKI OBČAN, « o o Žalec, 
Šlandrov trg 23, 3310 ŽALEC

Tel. in faks: 717-333, 715-200

Žiro račun: 50750-601-193372
DIREKTOR IN ODGOVORNI UREDNIK: 
JANEZ KROFLIČ

TAJNIŠTVO: MARIJA CILENŠEK
NAKLADA: 13.765 izvodov
TEHNIČNO UREJANJE IN PRIPRAVA 
TISKOVNE FORME:
MARGINAUJA d.o.o.
TISK: DELO - Tisk časopisov in 
revij, d.d., Ljubljana, Dunajska 5

Po sklepu RK za informiranje št. 
23-91 je  Savinjčan oproščen IPD.
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Srečanje z Borutom 
Pahorjem____________

V dvorani gasilskega doma v Žalcu /e v ponedeljek, t.maja, potekalo zanimivo srečanje z 
Borutom Pahorjem, predsednikom ZLSD in člani in članicami Mladega foruma. Srečanja so se 
udeležili tudi člani območne organizacije ZLSD, borci, člani DESUS-a in drugi občani. S Pahorjem 
pa sta bila tudi člana Mladega foruma in centrale v Ljubljani, ki sta pobliže predstavila delovanje 
in načrte te njihove organizacije, ki deluje v okviru ZLSD.

sistema, ki ni dopuščal politične svobode. Smo 
demokratična stranka, ki se naslanja na tisti del 
svoje tradicije, ki je ta sistem spremenil v 
demokratičen. Potemtakem z našo pobudo za 
spravo ne gre za to, da bi se odrekali preteklosti, 
še najmanj NOB, pač pa gre za to, da zmoremo 
to preteklost razločevati in se potemtakem 
naslanjati na tisto znotraj nje, kar je humano in 
svobodno, in odločno zavračati tisto, kar je bilo 
nesvobodno...'

V nadaljevanju srečanja je zbranim spregov
oril še Andrej Brvar, vršilec dolžnosti predsednika

Srečanje je vodila Mojca Kapus, sicer 
predsednica Mladega foruma območne organi
zacije ZLSD Žalec. Za Pahorja je pripravila vrsto 
vprašanj, ki so poglobljeno odpirala sedanjo 
situacijo v slovenskem političnem prostoru, 
vlogo ZLSD pri tem, usmeritev in hotenja stranke 
ter še zlasti Pahorjev pogled na to situacijo. Dejal 
je, da Slovenija, in mi z njo, živimo nov čas. Čas 
novih možnosti za boljše življenje. Zato si zas
tavljamo dve glavni vprašanji. Prvič, ali znamo 
ustvrjati nove možnosti za boljše življenje? In 
drugič, ali znamo zagotavljati, da bodo možnosti 
enake za vse, ne glede na socialne in druge raz
like? Vprašal se je, kaj je danes s tistimi sanja
mi,upanji,pričakovanji o uspešnejši in pravičnejši 
Sloveniji, ki jih je na prelomu zadnjega desetlet
ja tako močno vzbudila slovenska politična 
pomlad. Ni dvoma, je dejal Pahor, Slovenija 
lahko osem let kasneje ponosno pokaže velike 
uspehe. Politične, gospodarske, celo socialne. 
Ampak vse bolj se mora soočiti z dejstvom, da 
imajo od teh uspehov eni več in drugi manj, in 
to ne glede na njihovo znanje, delo, talent ali 
odrekanje.

Pripravljeni na delitev občine in volitve
Na letni konferenci občinske organizacije SKD Žalec v Grižah tudi predsednik 
stranke Lojze Petrle

da se občinski odbor že pripravlja na lokane 
volitve in da je že izbral kandidate za občinske 
svetnike. Njihov volilni program bo temeljil na 
razvoju gospodaistva oziroma na ustvarjanju 
pogojev za njegov razmah in ponujal volivcem 
korak naprej v gospodarskem in socialnem 
razvoju. Najboljša socialna popora je namreč 
zagotovitev dela, je poudaril Milan Dobnik.

Prisotne je nato nagovoril Lojze Peterle, ki je 
poudaril, da je žalski odbor kljub nedavnim 
notranjim težavam med tistimi odbori, ki ve, 
kako je treba delati za blagor ljudi in zna 
poudariti rezultate svojega dela. Prav glede 
poudarjanja rezultatov pa je stranka tudi na 
državni ravni po Petrletovem mnenju preskrom
na. Za stranko so letos ključni projekt lokalne 
volitve. Do delovanja sedanje vlade, je bil zelo 
kritičen prav tako tudi jurij Malovrh, ki je opisal 
delo v parlamentarnih odborih, katerih član je, 
in med drugim spregovoril o združevanju občin 
v pokrajine, ki da mora biti na izključno prosto
voljni ravni.

V razpravi so med drugim veliko govorili o 
problematiki kmetijskih zemljišč, ki jih hribovski 
kmetje iščejo tudi v dolini, pa jih ne dobijo v 
najem od kmetijskega sklada. Glede delitve 
občine in volitev pa so prisotni med drugim 
poudarili, da bo kljub delitvi potrebno v stranki 
ohraniti poveza-nost na sedanji ravni, v novih 
občinah pa takoj vzpostaviti občinske odbore, 
izbrati kandidate in jih predstavili v javnosti.

K.R.

Občinska organizacija Slovenskih krščanskih demokratov Žalec je letno konferenco pripravila v 
Domu Svobode Griže. Konference sta se poleg članov, župana Milana Dobnika in predsednika 
Kmečkega gibanja pri SKD Vinka Drče udeležila tudi predsednik stranke Lojze Peterle ter poslanec 
in župan Šentjurja jurij Malovrh.

O delu žalskega občinskega odbora v 
preteklem letu je najprej poročal predsednik 
Ivan Kuder. Njegovo poročilo je bilo kratko, da bi 
čim več časa ostalo za pogovor članov z 
Lojzetom Peterletom. Med drugim je povedal, 
so v preteklem letu pripravili vse tradicionalne 
prireditve, kot so proslava za materinski dan, ob

dnevu državnosti, srečanje na Gori Oljki in 
miklavževanje. S kar šestimi avtobusi so se 
udeležili tabora stranke v Postojni. Še posebno

pozornost pa so namenili tistim od skupaj 13 
krajevnih odborov, v katerih je delo nekoliko 
zamrlo, zlasti tam, kjer bodo nastale nove 
občine. V Šempetru in Petrovčah bo potrebno 
obnoviti delo v tem letu. Stranka je dobila tudi 
nekaj novih članov.

Kakšna je bila dejavnost kmečkega gibanja

pri SKD in skupine svetnikov SKD v občinskem 
svetu je poročal Vinko Drča, nato pa je spre
govoril žalski župan Milan Dobnik. Poudaril je,

Glede deklaracije o narodni spravi, ki je tudi 
na tem srečanju razburjala zlasti borce, pa je 
Pahor dejal: 'ZLSD se naslanja na socialno in 
nacionalno izročilo OF in partizanstva, ki je na 
polovici stoletja zagotovilo naše narodno 
preživetje. Obsojamo narodno izdajstvo, ki je 
bilo izvirno in v svoji zasnovi neodvisno od 
spopada s partizanstvom. Kontekst mojega 
pisma je v tem nedvoumen in jasen, tako kot je 
jasno zavračanje komunističnega enopartijskega

Mladega foruma, ki je predstavil delo foruma in 
letošnje projekte. Med drugim protinatovsko 
stališče njihove organizacije, obuditev štafete 
mladosti, ki naj bi nekdanjemu prazniku mla
dosti dala novo podobo, in delovno akcijo v 
Sinjem Vrhu nad Kolpo, ki bo organizirana na 
pobudo Mladega foruma iz žalske občine.

D.N.

F O T O  R I Z M A L  Ž a l e c  -  C e l j e  
ATELJE - LABORATORIJ - TRGOVINA
Žalec, Svinjska 18, teLt 063/715-130 ta 711-256 
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Dan upora vse pomembnejši praznik

proti okupatorju, ki so ga nekateri 
hoteli izbrisati iz zgodovine 
slovenskega naroda. Nekdanja OF, 
kakor poznejši dogodki, vključno 
s slovensko vojno v letu 1991, so 
odraz večstoletne želje po sloven
ski sam ostojnosti, svobodi in 
neodvisnosti in tisti, ki so temu 
nasprotovali oziroma hočejo to 
izničiti, so ugriznili v  zelo kislo 
jabolko, je med drugim poudaril 
Gregor Vovk ter dodal, da smo 
povojne generacije neobremen
jene z ideologijo in zato ne 
dovolimo manipuliranja ne z  ene 
ne z  druge strani.

Srečanje na Bukovici so nato 
polepšali še  člani narodno
zabavnega ansam bla Planinski 
odmev. Ob tem pa ni manjkalo 
prijetnih pom enkov, obujanja 
spom inov in vsega ostalega, kar 
spada k takšnem u družabnemu 

srečanju. p . N araglav

V organizaciji PD Žalec, območnega odbora LDS Žalec in še koga 
je bila letos na Bukovici proslava in družabno srečanje v počastitev 
praznika dneva upora proti okupatorju. To tradicionalno srečanje je 
letos polepšalo še čudovito vreme, tako da je bilo pri planinskem 
domu živahno in prijetno.

Že pred proslavo so v  krošnjah 
dreves odm evali zvoki 
zabukovške pihalne godbe pod 
vodstvom janoša Rasievvitza, kar 
je pom lajevalo  številna srca 
borcev in drugih udeležencev 
srečanja. Zbrane je najprej poz
dravil predsednik PD Žalec janez 
Meglič in vsem  zaželel prijetno 
počutje.Ob godbi, ki je naznanila 
za*četek slovesnosti, so nato 
nastopili še učenci OŠ Žalec pod 
mentorstvom Lidije Koceli in ob 
sprem ljavi A lenke Lesjak ter 
m ešani pevski zbor planinskega 
društva Žalec pod vodstvom Mire 
Kodrun.

Slavnostni govornik je bil letos 
predsednik obm očne organizacije 
LDS Gregor Vovk. Najprej je spre

govoril o planinstvu, katerega del 
je tudi ta dan, saj so se v  veliki 
meri na Bukovici zbrali ljubitelji 
narave in planin. Spom nil je na 
Henrika Tumo, na dr. Klementa 
juga, Miha Potočnika in druge 
obiskovalce slovenskih planin. V 
nadaljevanju je opozoril na prob
lem ekologije in umiranja narave, 
ki sm o jih priča na vsakem  
koraku. Človek potrebuje naravo, 
potrebuje samoto in tišino goz
dov, potrebujemo Bukovico in 
zato  mora biti na prelomu 
tisočletja vsa skrb nam enjena 
ohranitvi zdravega življenjskega 
prostora, naravi. Kot tretji in morda 
najpoglavitnejši razlog proslave 
oziroma srečanja na Bukovici pa 
je osvetlitev spom ina na upor

V lepem in sončnem vremenu je  Bukovico obiskalo precej ljubiteljev narave in planin.

Bukovica ob dnevu vstaje

V sp o m in  in  o p o m in

Ob dnevu upora proti okupatorju je bila osrednja občinska proslava 24. 
aprila v dvorani Doma II. slovenskega tabora Žalec. V kulturnem programu 
sta nastopila Mešani pevski zbor iz Tabora in dramska igralka in pevka jerica 
Mrzel. Slavnostni govornik je bil poslanec v državnem zboru Tone DelakR op v  

Ž alcu
jutri popoldne bo na 

delovnem obisku v  Žalcu minis
ter za  delo, družino in socialne 
zad e ve  Tone Rop. Srečanje 
organizirata OO LDS Žalec in 
Občina Žalec

Minister Rop se  bo srečal z  
žu p an om  in predstavniki 
občine, se  pogovarjal s 
strankarskimi kolegi, sledilo pa 
bo še  srečanje z  go sp o 
darstveniki in drugimi zaintere
siranimi občani. Na njem se 
bodo pogovarjali o pokojninski 
reformi in o vlogi ministrstva za 
delo, družino in socialne zadev 
prL prestrukturiranju gospo- 
darstva.Srečanje se bo začelo 
ob 18-ih v  sejni sobi občine.

V svojem govoru je Tone Delak na 
kratko orisal osvobodilno gibanje na 
Slovenskem in nekatera dogajanja 
med vojno. Obsodil je vse tiste sile, ki 
so hotele preprečiti delovanje osvo
bodilne fronte in predvsem 
vključevanje katoliških množic v 
osvobodilno gibanje. Osvobodilno 
fronto so zlasti na Ljubljanskem prika
zovali kot izrazito komunistično tvor
bo. “Ne glede na vsa nasprotovanja 
pa je osvobodilna fronta zajela 
večino slovenskega naroda in orga
nizirala partizansko vojsko, ki je leta 
1945 ob pomoči jugoslovanskih par
tizanov pod vodstvom Tita pregnala 
okupatorja z naših tal. Osvobodilna 
fronta je oprala obraz Slovencev, ki so 
ga mazali sodelavci okupatorja, in 
nas uvrstila med antifašistične 
zaveznike. Brez 27. aprila in osvo
bodilne fronte slovenskega naroda ne 
bi bilo niti povojne Slovenije v sklopu 
Jugoslavije in še manj današnje svo

bodne Slovenije kot samostojne 
države," je poudaril Tone Delak in 
nadaljeval, da hočejo nekateri danes 
pozabiti na ta velik dan slovenskega 
naroda in rehabilitirati svoje izdajal
sko početje med vojno in se prikaza
ti kot nekakšni borci za svobodo. V 
tem smislu so tudi potekale lanske 
razprave v parlamentu o ukinitvi 27. 
aprila kot državnega praznika. 
"Vendar je zgodovina neizprosna. 27. 
april postaja vedno večji praznik in s 
ponosom ga bomo proslavljali. Ta 
praznik dobiva vedno večjo veljavo. 
Starejši, ki smo aktivno sodelovali v 
organizaciji osvobodilne fronte, se 
tega dne spominjamo lastnega 
aktivističnega dela, vseh naporov in 
težav, pa tudi veselja ob uspehih. Za 
mlajše pa je to dan razmišljanja, kako 
častno je večina Slovencev opravila 
svoj izpit pred zgodovino," je govor 
zaključil Tone Delak.

K. R. foto: T. T.



Gora Oljka:

Pričeli obnavljati cerkev
Polzelani so  upravičeno ponosni, da v  njihovo župnijo spada tudi 

cerkev na Gori Oljki, k i je  tako mogočna in prepoznavna, da jo  vidi
jo  po vse j Savinjski in Šaleški dolini, poznajo pa jo  še  veliko dlje. je  
priljubljena romarska in izletniška točka, na n jej je  ena izmed točk 
Savinjske transverzale, v  bližini cerkve pa sto ji velik planinski dom, 
k i ga upravlja Planinsko društvo Polzela.

Seveda pa je cerkev sv. Križa 
na Gori Oljki za polzelsko župnijo 
tudi precejšnje breme. In sicer v 
tem smislu, da jo je potrebno 
vzdrževati, s  čimer so povezana

bilo tudi letos ze lo  slovesno, 
nabirka pa je bila, kar je sam o po 
sebi umevno, namenjena obnovi 
fasade.

Dela opravlja Remont iz Celja,

velika denarna sredstva. Tako so 
jo pred leti prekrili, pred kratkim 
pa so začeli obnavljati fasado ( na 
sliki). Zidarski odri so že  postav
ljeni, kar pa ni oviralo več kot 
2000 vernikov, ki so se udeležili 
vsakoletne prvomajske sv. m aše v 
čast sv. Jožefu delavcu, ki jo je že 
enaindvajsetič bral naslovni škof 
dr. Vekoslav Grmič. Kot vedno je

končana naj bi bila v dveh m ese
cih. Istočasno pa teče tudi zbiral
na akcija, saj bo za delo potrebno 
odšteti milijone. Polzelani želijo, 
da bi jim pom agali tudi drugi, saj 
bo vsem , ki radi prihajajo na Goro 
Oljko, v  veselje, če jih bo tam 
pričakala lepa, vzdrževana cerkev.

T. TAVČAR

--------------- ----------- -----------T-

Vrba 7
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B ?  - cvetlična korita
- kamine, fontane
- ograjne elemente

3 B : - tlakovce, plošče, robnike 
* *  - tople grede, kompostnike

- škarpne elemente

W  tel,; 06I/73S-4M od *.-17.ur»

JAVNO KOMUNALNO 
PODJETJE ŽALEC d.o.o.

Nade Cilenšek, 3310 Žalec, telefon: 063/063/715-225

Za odpravo vseh večjih okvar na javnem vodovodnem omrežju 
na območju občine Žalec je  organizirana dežurna služba v 
popoldanskem In nočnem času. Okvaro lahko prijavite

dežurnemu vudrževalcu neposredno prek mobilnega telefona 
na številko :

0609/612-731
Uradne ure za stranke na DE Vodovod so vsak torek in 

četrtek od 8.do 12. ure.

Delovni čas jAVNEGA KOMUNALNEGA PODjEljA 
ŽALEC jE  OD Z DO 15. URE.

NA ČISTILNI NAPRAVI KASEZE je na voljo 
BIOLOŠKO GNOJILO, Id ga je možno prevažati 
s traktorsko prikolico.

V manjših količinah je na voljo v vrečah.

Gnojilo je primemo za gnojenje koruze, pšenice, 
okrasnega drevja, grmičevja, rož in drugih 
poljščin.

Za vse informacije lahko pokličete na 
ČISTILNO NAPRAVO KASEZE tel.: 707-263, 
od 7. do 15. ure.

Proti samoprispevku
V krajevni skupnosti Gotovlje so poleg referenduma za  razdelitev 

občine Žalec izvedli tudi referendum za uvedbo krajevnega sam o
prispevka. Uvedli naj bi ga za pet let, z  zbranim denarjem pa bi mod
ernizirali krajevne ceste, zgradili pločnik, kanalizacijo, javno razsvetlja
vo, uredili pokopališče in okolje. Referenduma se je udeležilo 63,2% 
volilnih upravičencev, kar 77%  pa jih je glasovalo proti uvedbi sam o
prispevka.

K.R .

Svetniki sejnino za Posočje
Tudi občina Žalec je Posočju, ki ga je na velikonočno nedeljo 

prizadel rušilni potres, namenila denarno pomoč. Takoj prvi dan po 
potresu je bilo po sklepu župana Posočju nakazanih 150.000 tolarjev, 
po sklepu občinskega sveta na aprilski seji pa je bilo občinam  Bovec, 
Kobarid in Tolmin nakazanih skupaj milijon tolarjev. Denar se je med 
občine razdelil glede na število prebivalcev. Svetniki pa so prizadetim 
v  potresu namenili tudi eno se*jnino, to je 524.000 tolarjev. K  R

JAVNE NAPRAVE
lavno podjetje, d.o.o.

Teharska 49,3000 CELJE 
Tel.: 063 483-721  
Faks: 063 774-472

Obveščam o vas, da se skladno s sklepom  občinskega sveta Občine 
Žalec z  dne 23. april 1998 spremeni program odvoza odpadkov. 
Odpadke bomo po novem programu odvažali po naslednjem 
razporedu:
• 2 x tedensko (vsak ponedeljek in četrtek):

POLZELA, PREBOLD - center, DOBRTEŠA VAS, ŠEMPETER,
ŽALEC - mesto;

• 1 x  tedensko:
- ob ponedeljkih

BREG PRI POLZELI, OROVA VAS, DOLENJA VAS;
- ob torkih

GLINIE, KAMENČE, POLJČE, SP.GORČE, GOMILSKO, ŠMATEVŽ, ZAKL 
GOTOVLJE, MIGOJNICE, ZABUKOVICA, BRNICA, KASAZE, UBOJE, 
NOVO CELJE, ZALOŽE, KAPLJA VAS, LATKOVA VAS, PODLOG,
SP. GRUŠOVUE, SP. ROJE, ZALOG PRI ŠEMPETRU, ZG. GRUŠOVLJE, 
ZG. ROJE, ORLA VAS, ŠENTRUPERT, TRNAVA VRBJE;

- ob sredah
ANDRAŽ, DOBRIČ, MALE BRASLOVČE, PRESERJE, GRIŽE, PONGRAC, 
LETUŠ, D0BRIŠA VAS, DREŠINJA VAS, LEVEC, PETROVČE, MATKE, 
ŠEŠČE, BRODE, LOČICA PRI VRANSKEM, VRANSKO;

- ob četrtkih 
LOČICA OB SAVINJI;

- ob petkih
BRASLOVČE, PARIŽLJE, RAKOVUE, TOPOVLJE, GALICIJA PERNOVO, 
VEUKA PIREŠICA ŽELEZNO, GRA|SKA VAS, ARJA VAS, MALA 
PIREŠICA RUŠE, ZALOŠKA GORICA KAPLJA OJSTRIŠKA VAS, 
P0ND0R, TABOR, ČEPLJE, PREKOPA LOŽNICA PODVIN;

• 1 x na štirinajst dni
- ob torkih

PODKRAI, PONIKVASTUDENCE,KALE;
- ob sredah

ZG.GORČE, ČRETA JERONIM, UMOVCE, PRAPROČE, TEŠEVO, 
VOLOGA ZAHOMEC, ZAJASOVNIK, ZAPLANINA

- ob četrtkih 
MARIJA REKA

- ob petkih
HRAMŠE, ZAVRH PRI GAUCIJI, ČRNI VRH, LOKE, SELO, STOPNIK;

Skladno s sklepom občinskega sveta Občine Žalec se spremeni cena 
storitve odvoza in deponiranih odpadkov, ki temelji rja stanovanjski 
površini, in sicer se upošteva popust na osnovno storitev pri:
1 x tedenskem odvozu za 12%,
1 x štirinajstdnevnem odvozu za 36%.

Pozivamo vas, da si, če vam obstoječa posoda za odpadke zaradi 
zmanjšane pogostosti odvoza ne zadošča, nabavite ustrezno tip
sko posodo. Priporočamo uporabo zabojnikov 120, 160 ali 240 
litrov. Če želite, lahko ustrezno posodo najamete tudi pri nas.

Trgovina ŠTORMAN 
SVETLOBNA OPREMA

3312 P R EB O LD  
Hmeljarska c. 10 
tel./faks: (063) 724-674

VEDNO
NAJVEČJA IZBIRA 

SVETIL
NE V ER JA M ETE? - PREVERITE!!!

VEČ SVETLOBE 
TRGOVINA

DOMU 
>TORMAN

D oslej več ko t 700 krvodaja lcev
V ža lski med humanitarnim i 

aktivnostih prav posebej poudar
jajo krvodajalstvo. Območna orga
nizacija RK je skupaj s  krajevnimi 
organizacijam i za  letošnje leto 
načrtovala 11 akcij. Minuli konec 
tedna je bila že  četrta in sicer v 
Šempetru v  Savinjski dolini. Bila je 
v  prostorih osnovne  šole, 
udeležilo pa se je je 125 krvoda
jalcev. Dosedanjih štirih akcij v  
žalski občini se je udeležilo 705 
krvodajalcev, največ, 257, na 
Polzeli, kjer že  nekaj časa vodijo 
po številu krvodajalcev, najmanj

pa v  Žalcu, sam o 124, kar je bilo 
za  organizatorje razočaranje. 
Seveda je udeležba na akcijah 
odvisna tudi od posluha krajevnih 
delovnih organizacij, kar je očitno 
tudi na Polzeli, kjer obe delovni 
organ izaciji. Polzela, tovarna
nogavic in Garant krvodajalstvo 
podpirata.

Vsekakor si med krvodajalci na 
šem petrski akciji posebno
pozornost zaslu ži Edi Žličar, dom a 
iz Prebolda, ki je dal kri 107-krat.

T. Tavčar

Hvaležni otroci in starši
V akciji Rdečega križa Slovenije 

"Nikoli sam i 97" se je kar 19,18% 
darovalcev sredstev odločilo, naj 
se njihovi prispevki namenijo za 
letovanje in okrevanje otrok iz 
socialno šibkih družin, in to v 
novem objektu RK Slovenije na 
Debele rtiču, ki je bil zgrajen s 
solidarnostnim i sredstvi dobrih 
ljudi in drugih darovalcev. Letos 
bo lahko v  okviru te akcije letova
lo 300 šo loobveznih  otrok in 
nekaj tudi iz naše občine.

Tako so že  v  drugi letošnji 
izmeni na Debelem rtiču preživeli 
prijeten in koristen teden počitnic 
4 učenci iz žalske občine : Davor 
Zupanek iz OŠ Šempeter, Matjaž 
Kodre iz OŠ L  M. Žalec, Andrej

Jegrišnik iz OŠ Griže in Aleksandra 
Piki iz OŠ Žalec, ki je tudi napisala 
prijazno pisem ce Savinjčanu.

Učence so določila vodstva šol 
s  sodelovanjem  socialnih delavk. 
Prihodnjič bodo upoštevane pre
ostale šole in prav tako potrebni 
in pridni učenci. Za izvedbo akcije 
je poskrbela Majda Pilih, sekretar
ka O bm očnega zd ru že n ja  RK 
Žalec.

Dober odziv občanov, podjet
nikov in firm pričakujemo tudi v  
letošnji akciji "Nikoli sam i 98", ko 
bom o lahko sam i določili, za  
katero obliko pom oči nam enjam o 
svoj prispevek!

Janez Meglič

KRUH GOIPODMJJKIH 
flPARRTOU

BOR TCHDIKR 
HlfiDilfK flfiPRRV/C 

miKROUflioune pečice
BOJIERJI

mnu GOSPODirusKi 
APARATI...

Aleksander DRAGAR, s.p. 
ul HíROJñ rmnern 6.33 io žni«

TÍL: 063/717-718. GSfll: 041 /666-531

K O G U M
W A L K E R .

IZDELOVANJE IZDELKOV IZ KOVINE IN GUME 
M ONTAŽA IZPU ŠN IH  S ISTEM O V

SR E Č K O  H R U Š O V A R , s.p. 
Šempeter v Savinjski dolini 27, 3311 Šempeter

®  063/701-582

V za lo g i:
IZPUŠNI SISTEMI DOMAČIH PROIZVAJALCEV  

za vozila : ZASTAVA, FIAT, RENAULT 4-5, 
LADA, G O LF in O PEL

ZA VSA OSEBNA VOZILA IZPUŠNI LONCI PRIZNANE 
NEMŠKE FIRME WALKER In B ELG IJS K E  BOSAL.

DELOVNI ČAS : od 8. do 18. ure, 
ob sobotah od 8. do 13. ure.

A V TO ELEK TR IK A  IN TRGOVINA GOLIC
Kaplja vas 16, Prebold 
tel.:063 /724-198

P O S K R B IT E  Z A  V A Š E  U D O B JE  IN  Z A  
V A R N O S T V A Š E G A  A V TO M O B ILA !

- A VTOAKUSTIKA - AVTOALARMI

Avtoradio _ __________
17.890,00 SIT. od 26.300 sit naprej

- CENTRALNA ZAKLEPANJA z montažo
- ELEKTRIČNI POMIKI S T EK EL  Nižje cene
- POPRAVILO SPLOŠNE AVTOELEKTRIKE akumulatorjev

MONTAŽA MOBILNIH TELEFONOV



Od leve proti desni Peter Zabukovnik, predsednik domačega društva upoko
jencev, Ferdo Krk, predsednik KO ZB, slavljenec lože Menih in predsednik 
sveta KS Andraž Anton Mešič.

Prava kmečka korenina
V krajevni skupnosti Andraž je  

te dni dopolnil 90 let jože  
Menih. V tem kraju imajo lepo  
navado, da se  sokrajanov ob  
tako visokih okroglih obletnicah 
spom nijo  tudi na KS in v  
društvih . P redstavn iki le-teh  
slav ljen ce  o b išče jo  in jih  
priložnostno obdarijo.

Jožeta M eniha so  prejšnji 
konec tedna obiskali Ferdo Krk, 
predsednik KO ZB, Peter 
Zabukovnik, predsednik
dom ačega društva upokojencev 
in predsednik KS Anton Mešič. 
Prav prijetno so se pogovorili. 
S lav ljen ec je povedal, da je 
kmečki sip in da je vse  svoje živl
jenje preživel na kmetiji, kjer živi 
še sedaj s  hčerko Dragico in

njeno družino. Njegovo življenje 
so bolj bridko zaznam ovali trije 
dogodki in sicer vojna, potem 
težka operacija in smrt žene. 
Drugače pa je kar štiri desetletja 
mlel v  dom ačem  mlinu. Seveda, 
je povedal, mlini včasih niso mleli 
vse  leto, am pak takrat, ko je bilo 
dovolj vode, to je spomladi, ko se 
je topil sneg, in ob večjih  
deževjih, jože Menih je s  svojim 
življenjem  čisto zadovoljen. Teče 
mu mirno v  družbi petih vnukov 
in pravnukinje, za  njega skrbi 
hčerka Dragica, sam  pa še vedno 
rad bere knjige, posluša radio in v 
zadovoljstvo dom ačih pripovedu
je prigode in o starih šegah iz 
svojih mladih let.

T. TAVČAR

16. srečanje mladih tehnikov
Osnovna šola Polzela je bila gos

titeljica 16. srečanja mladih tehnikov 
občine Žalec. Nastopili so 103 učenci 
v dvanajstih zvrsteh, prva mesta pa 
so dosegli: Ogled proizvodnega 
procesa in sestavljanje konstrukcij z 
zbirko Fischer technik, Leon Rozman 
- OŠ Šempeter, predstavitev in 
zagovor nalog iz konstrukcij iz elek
trotehnike jaka Petek, izdelava 
tehnične in tehnološke dokumentaci
je s programom Caddy junior ali cic 
cat Boris Cencen - oba iz OŠ Griže, 
izdelava izdelka iz lesa Gašper 
Strahovnik in Luka Strahovnik - OŠ 
Žalec, tekmovanje z modeli raket s 
padalom jemej Basle, tekmovanje z 
raketoplani Uroš Drča, oba OŠ

Braslovče, tekmovanje z ladijskimi 
modeli MČ 1 Gregor Mastnak, kon
struiranje z elektronsko zbirko Mitja 
Trojar, oba OŠ Griže, predstavitev in 
zagovor nalog iz robotike Klemen 
Stebmak OŠ Braslovče, tekmovanje 
avtomobilov na električni pogon 
Goran Dončič, tekmovanje s prosto- 
letečimi jadralnimi modeli jernej 
Knevžič, oba OŠ Griže in tekmovan
je z modelskimi zmaji, ki je bilo na 
letališču v Levcu, Tina Bizjak OŠ 
Braslovče. Da je tekmovanje tako 
lepo uspelo gre zahvala tudi zunan
jim sodelavcem Stanetu Plaskanu, 
ložetu Kočevarju in Borisu Korunu.

T.Tavčar
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IZDELAVA, MONTAŽA SENČIL 
IN VERTIKALNIH ŽALUZIJ 

TER TRANSPORT

Cesta žalskega tabora 1, Žalec
v stavbi Hm ezada HKS 

Tel.: 063 / 715-410, 717-238, popoldne 715-480 
mobitel: 0609 / 616-750

P o n u ja m o  v a m :
- lamelne zavese
- žaluzije
- plise zavese
- roloje p0jeg fega
- senčila  screen opravljamo tudi prevoze

s kamioni in kombijem 
v domačem in mednarodnem 

cestnem prometu

Jama Škadavnica 
pri Vranskem

Majhna kraška kapniška jama 
Škadavnica, k i je  na območju 
jeronima, severnozahodno od  
Vranskega, p o d  vrhom  
M edvedke (604 m), je  ponovno 
opozorila  nase. D osle j je  v  
strokovnih krogih prevladovalo 
mnenje, da je  bil pnri strokovn
jak  Avstrijec, prof. k. Penecke iz 
Gradca (Graz), ki jo  je  obiskal 
leta 1902 in dve leti kasneje kot 
pnri objavil razpravo o jamskih  
hroščih na Štajerskem . 
Prevladovalo je  tudi 
prepričanjem, da je  vodna jama 
Pekel, na obrobju Ponikovske 
planote, prva na Štajerskem, ki 
je  prišla v  strokovno literaturo 
leta 1868 po zaslugi njenega 
raziskovalca prof. A. T. 
Reibbenschuha iz Gradca.

Mednarodni sim pozij "ALCADI 
96", ki je bil spom ladi leta 1996 v 
Postojni, je bil namenjen osvetlitvi 
zgod ovin e  krasoslovja in 
jam oslovja na obm očju Alp, 
Karpatov in Dinarskega gorstva. 
Predavanja s  tega strokovnega 
srečanja so objavljena v drugem 
zvezku lanskega ( šestindvajsete
ga ) letnika revije "Acta 
Carsologica". Med predstavljenim 
gradivom  je tudi prispevek 
angleškega raziskovalca Trevorja 
R. Shawta, " ŠKADAVNICA CAVE 
EXPLORED B Y ENGLISH TRAV
ELLERS IN 1737" ( Kako sta 
angleška popotnika 1737 razisko
vala jam o Škadavnico), ki obsega 
22 strani. Članek je objavljen v 
angleščini in ima povzetek ter 
izvleček v  slovenščini.

Rihard Pacocke ( 1704-1765) in 
jeremiach Milles (1714-1784) sta 
bila sorodnika (bratranca), izo
braženca in vedoželjna popotni
ka. Leta 1756 je R. Pacocke postal 
škof na Irskem, j. Milles pa dekan 
v  angleškem  mestu Exeter leta 
1762. Že v  letih 1733-1734 sta

prepotovala znaten del Evrope. V 
okviru drugega razgledovanja po 
evropskih deželah, ki sta ga 
pričela leta 1736, sta v  nasled
njem letu bila 20 dni tudi v 
Sloveniji, in sicer v juliju ter v  
začetku avgusta. 12. julija 1737 
sta se napotila iz Ljubljane v 
Celje. Zvečer sta se ustavila na 
Vranskem. Naslednje jutro, 13. 
julija sta obiskala bljižnjo kraško 
jam o Škadavnico. Pocockev opis 
jam e je izredno podroben in je 
nenavadno natančen za  tedanji 
čas. Ogledala sta si tudi kraški 
izvir Podgrajščice, Podgreško 
jam o ter m ogočna graščinska 
poslopja v Podgradu. Zap is 
Angležev, ki sta ob iskala 
Savinjsko dolino, je ohranjen v 
Pacockevem popotnem dnevniku, 
in sicer v  rokopisni obliki ter je 
shranjen v  Britanski biblioteki.

Tudi omenjeni članek kaže, da 
so značilnosti in posebnosti naših 
pokrajin vzbujale pozornosti med 
tujci že  v  preteklosti. V njihovih, 
nam znanih ali še vedno neodkri
tih delih se kažejo enkratne in 
neponovljive lepote in znam eni
tosti slovenske zemlje, ki pod 
svojim  površjem  skriva 
prenekatere dragocene p oseb
nosti. T. R. Shaw  je s  svojim 
prispevkom obogatil naše veden
je o nekdanjih raziskovalcih 
slovenske zem lje in našega sav
injskega predela.

Bolj po naključju kot načrto
vano pa je spom ladi let 1996 F. 
Drole z  Inštituta za  raziskovanje 
krasa ZRC SAZU iz Postojne odkril 
v  Š ka d a vn id  črepinje lončene 
posode. Raziskava je pokazala, 
da so ostanki lonca iz pozne 
antike, po vsej verjetnosti iz 4. ali 
5. stoletja našega štetja. To pa je 
nova spodbuda za  temeljitejšo 
raziskavo jam e in sveta ob njej.

Milan Natek

GOSTIŠČE Savinja • Marinka PLEVČAK
LATKOVA VAS 227, PREBOLD, tel.: 701-030

Polepšajte si prosti čas v prijetnem pomladnem okolju ob reki Savinp in v Gostišču PLEVČAK, 
kjer vas pričakujemo:

- od torka do petka med 9. in 22. uro,
- ob sobotah, nedeljah in praznikih med 10. in 22. uro.

Ponujamo malice, nedeljska kosila ter ostala jedila iz naše bogate ponudbe. Za večje skupine 
ter obhajila, birme, poroke in podobno priporočamo rezervacije. Skrbimo, da boste pri nos 
zadovoljni in se boste radi vračali.

Pridružite se nam.

KRUH IZPOD GOZDNIKA, KAMNIKA 
IN M RZLICE - POJEM  DOMAČNOSTI IN KAKOVOSTI!

S m o  n a jm la jš i v  d ru žb i sa v in jsk ih  p e k o v , a  s r č n i in p re d a n i 
s v o je m u  p o k l ic u . P r a v  ta k o  n a m  n e  m a n jk a  iz k u š e n j , k i 
n a m  o m o g o č a jo , d a  p e č e m o  k ru h  in  p e c iv o  p o  o k u s u  
p o tro šn ik o v .

Sonce močno sije. Vedno pogoste je  bomo iskali senco in hlad 
pod drevesnim i krošnjam i. Ob tem  se  bo prilegla osvežilna  
pijača in kakšen dober prigrizek. Ko se  b o ste  podajali na izlet 
na Gozdnik, kamnik, Mrzlico vas vabimo, da nas ob iščete in se  
oskrb ite  z  dobrotam i iz naših polic.

Vaš izlet bo tako prijetnejši!

H v a la  z a  d o s e d a n je  z a u p a n je  in  s r e č a n ja  z  v a m i. 
U p a m o , d a  s t e  z a d o v o ljn i z  n a š im  k ru h o m  in v s e m , k a r  
V am  p o n u ja jo  n a š e  p ro d a jn e  p o lic e , k i s o  v e d n o  b o g a to  
z a lo ž e n e .

Kolektiv pekarne in trgovine Uduč

Pokojninska reforma

Drugi steber je le 
še eksperiment

Odklanjamo konstrukt o implic
itnem dolgu, ker upošteva le naše 
pokojnine, ne pa tudi celotnega 
našega dela, je stališče upoko
jenske koordinacije. Tako imeno
vani implicitni dolg naj bi nastal, 
poenostavljeno povedano pred
vsem  zato, ker sm o upokojenci v 
svoji življenjski dobi v sedanjem  
prispevnem  sistem u vplačali 
manj, kot dobim o izplačanih  
pokojnin. Razlika je implicitni 
dolg, ki ga  za  nas plačujejo 
sedanji zavezanci. Upokojenci 
sm o namreč v  naši aktivni živl
jenjski dobi, razen pokojninskih, 
p lačevali še neštete druge 
prispevke in davke ter drugače, 
tudi z  neplačanim delom, ustvarili 
velik del sedanjega družbenega 
bogastva. Šele to pa je predlaga, 
da lahko sedanji zaposleni ust
varjajo novo vrednost in tudi 
prispevke za  financiranje poko
jn inskega in invalidskega 
zavarovanja.

Torej nesporno drži trditev, da 
sm o upokojenci svoje pokojnine v 
celoti zaslužili s svojim delom in 
nismo nikomur pustili ne implicit
nega ne d ejanskega dolga, 
am p a k sorazm erno veliko 
družbeno bogastvo. Čeprav Bela 
knjiga ta implicitni dolg korektno 
predstavlja, je veliko javnih 
odmevov, ki so povsem enostran
ski in za  upokojence žaljivi in 
ponižujoči.

V zadnjih letih se nam je že 
nekajkrat p oslab šal gmotni 
položaj, npr. z  začasn o  z a 
mrznitvijo pokojnin v letu 1993 ali 
s  spremembo valorizacije poko
jnin februarja 1996, kar je bil 
p oseg v  uveljavljene pravice. 
Tokrat se to ne bi sm elo ponoviti, 
am pak se lahko obstoječi sistem 
le dopolnjuje, npr. z  novo ured
itvijo vdovskih pokojnin, z  uvedbo 
državnih pokojnin, z  uvedbo trina
jste pokojnine namesto sedanje
ga dodatka za  rekreacijo itd.

Posam ezniku se torej lahko 
takšne pravice doda ali spremeni 
na bolje, ne more pa se mu tra
jno odvzeti ali p o s la b ša ti, npr. z 
novo prevedbo. V koordinaciji 
zato še manj razumejo pozive in

pričakovanja nekaterih državnih 
funkcionarjev, politikov in gospo
darstvenikov, da je potrebno takoj 
reformirati pokojninski sistem in s 
tem zm anjšati sredstva za  poko
jninsko blagajno. Kako, če ne z 
zm anjšanjem  pravic?

Kar pa se tiče II. stebra, lahko 
sam o ugotavljam, da je tudi koor
d inacija pravilno ocenila 
nevarnost uvedbe II. stebra za 
sedanjo generacijo upokojencev, 
saj je v celoti sprejela ugotovitve 
DESUS-a. Ugotovila je še, da je 
finančno tveganje na majhnem 
slovenskem  trgu preveliko, 
evropske izkušnje pa prarriajhne, 
kajti tega sistema še ne uvajajo 
niti v  tako razvitih državah, kot so 
Nem čija, Francija, Avstrija itd. 
Izkušnje Švice pa niso povsem 
primerljive.

Da je sedaj tako, je potrdil 
dogovor vladnih stank, ko so se 
odpovedali uvedbi II. stebra z 
utemeljitvijo, da v  Sloveniji še 
niso dozoreli potrebni pogoji. Še 
bolj karakteristična pa je izjava 
predsednika vlade dr. Janeza 
Drnovška v  prilogi Dela, češ da je 
II. steber vendarle še eksperi
ment. Upam, da je usoda II. ste
bra zapečatena in stvar naslednje 
generacije upokojencev.

Glede pokojninske dobe so 
vladne stranke tudi že  sprejele 
določeno stališče. Gre za  spre
m em bo Bele knjige ozirom a 
popuščanje javnim pritiskom. Po 
mnenju koalicije naj bi se ženske 
upokojevale s 63 leti, moški pa s 
65 leti. 0  vprašanju  polne 
delovne dobe pa koalicija ni 
povedala svo jega m nenja. 
Koordinacija se zavzem a še za 
večjo fleksibilnost pri upokojevan
ju, da s podaljševanjem  poko
jninske in starostne dobe ne bi 
zapirali delovnih mest mladim, ki 
vstopajo  v  življenje, ter 
podaljšanje odložim o za  nekaj let 
in ga uvedemo obenem  z uvedbo 
35-urnega tednika.

Območni odbor DESUS Žalec 
Podpredsednik 

Rado Rotar

ŠLANDROV TRG 23, 3310 ŽALEC, tel. In faks: 063/717 333, 715 200 
mobitel: 0609 / 644 546, elektr. pošta: info@sayinjski-obcan.si 
domača stran http://www.savinjski-obcan.si

REGIONALNI PROGRAM IN AGENCIJA ZA TRŽENJE DOPISNIŠTVO

Prodaja gradbenega in tehničnega blaga
Dobrteša vas 46 b 
Š E M P E T E R  
063/  702-231

VELIKA IZBIRA^AKLJUČNIH LETEV ZA KERAMIČE 
PL0SCICE IN TALNE OBLOGE

NUDIMO VAM TUDI:
•  SIPOREKS
•  LEPILO ZA KERAMIČNE PLOŠČICE
•  JUPOL
•  JUBOLINKIT
•  BETONSKI TLAKOVEC

m3/ 13.300,00 SIT  
25 kg/1.120,00 SIT  
25 kg/2.790,00 SIT  
30 kg/2.390,00 SIT  

h i? / 1.390,00 s n

poleg tega vam nudimo ostali gradbeni material.
Možen nakup na obroke.

K U P LJEN O  B LA G O  D O STA V IM O  N A  DOM



M avtomehaniki AVTO URI med nastavitvijo geometrije koles s  sodobnim računalniškim sistemom znamke Corghi.

AVTO URI
v

30 let v družbi avtomobilov Skoda
Avtomobili znamke ŠKODA so  pri Berglezovih s  Savinjske ceste v  

Žalcu že  tridesetletna družinska tradicija. Kar težko bi našli koga v  
žalski občini, k i b i bil toliko časa zvest te j avtomobilski znamki. 
Zaslugo za to ima predvsem  oče janez, k i s i  je  prvi avtomobil Škoda 
kupil 1968. leta. Že nekaj časaa pa to družinsko tradicijo nadaljuje 
sin Uroš, k i je  seda j lastnik nove škodove limuzine Oktavia, avtomo
bila, ki je  pravi hit češke avtomobilske industrije.

Zgodovina Škodovih avtomo- novodobnimi znanji ter sodobno
bilov se pri Berglezovih pravza
prav začenja že dosti prej, saj je 
bil |anez Berglez zaposlen pri 
AMD Šlander Celje, kjer je kot 
m ehanik popravljal Škodina vozi
la. Kmalu si je tudi sam  kupil avto 
te avtomobilske znam ke. Ko je 
leta 1982 postal zasebni avtome
hanik - obrtnik, je jedro njegovega 
dela predstavljalo popravilo in 
vzdrževanje  Škodin ih  avtom o
bilov. Bil je zelo cenjen avtome
hanik in lastniki Škod so mu z 
veseljem  zaupali svoje jeklene 
konjičke. Leta 1992 je Janez zara
di zdravstvenih razlogov delavni
co prepustil sinu Urošu in ta, obo
gaten z  očetovimi izkušnjam i in

tehnologijo, nadaljuje njegovo 
delo. Skupaj s svo jim i fanti 
vzdržuje in servisira vse  vrste 
osebnih vozil. Med njimi ne m a
njka Škod, saj nekdanji lastniki 
teh avtomobilov, ki so ostali zvesti 
avtomobilski znamki, vedo, da je 
pri Berglezovih Škoda simbolni 
avto in se mu zato posvetijo že 
kar z  ljubeznijo. Vsekakor pa je 
treba isti hip povedati, da z znan
jem in izkušnjam i prav v  ničemer 
ne zaosta ja jo  pri popravilu, 
vzdrževanju in servisiranju ostalih 
osebnih avtomobilov. Še  posebno 
v  zadnjem  času so razširili ponud
bo svojih storitev. S  sodobnim 
računalniškim sistemom znam ke

CORGHI opravljajo nastavitve 
geometrije koles. S pomočjo tega 
pa tudi ugotavljajo napake v  pod
vozjih in le-te tudi popravljajo. Za 
to investicijo so se odločili zlasti 
zaradi pom anjkanja tovrstnih 
storitev v  žalski občini. S  tem last
nikom vozil om ogočijo kompletno 
servisno ponudbo. S icer pa 
pripravljajo vse  vrste vozil za 
tehnične preglede. Prisegajo na 
olje in m aziva Aral ter na amortiz
erje Monroe. Delajo po 
evropskem delovnem  času od. 8. 
do 12. ure in od 13. do I Z  ure. Če 
bi radi dobili še kakšno informaci
jo, jih lahko pokličete na telefon 
715-650.

Kot zanim ivost pa ob koncu 
tega sestavka še povejmo, da je 
Uroš B erglez in z  njim vsa  
družina, velik ljubitelj in organiza
tor avtorelijev. Ima tudi svojo 
ekipo in se z  njo redno udeležuje 
takšnih tekmovanj.

EP - da

GRADBENIŠTVO - INŽENIRING - IZVAJANJE INVESTICIJSKIH 
_____________ OBJEKTOV - TRGOVINA - FINANCE_____________

ALEA d.o.o. Celje, Glavni trg 12, tel.: 063 / 40-110, faks: 063 / 481-665, žiro račun pri Agenciji 
za p lačiln i prom et Celje: 50700-601-14146, davčna številka: 69808643

VABILO K SODELOVANJU!
iš č e t t e  m s m v m  p m s m M ?

O ddajam o lokale in p isa rn e  v Žalcu.

K valitetno, strokovno in ažurno vodim o poslovne  knjige za  različne  
dejavnosti.
Vabim o vas, da nam  zaupate vodenje knjigovodstva, svetujem o tudi 
na p odroč ju  davčne zakonodaje  in p o slo vn ih  financ .
O sem letno  tradicijo  dejavnosti vam  odsle j p o n u d im o  tudi v Žalcu.

v

Ce im ate prob lem e z  izterjavo dolgov in posled ično  s financ iran jem  
svoje  dejavnosti, vam  j ih  uspešno izterjam o.

Za dodatne informacije smo vam dosegljivi po telefonu 063/40-110, 
faksu 063/481-665,481-667, 
kontaktna oseba ga. Mojca Kolar

B iv šem u  F e r r a litu  g r o z i z a p r tje
Podjetje Feniks, ki je stoodstot

ni lastnik Kovinotrade Celje, je po 
stečaju bivšega Ferralita najelo 
poslovne prostore in v zdravih 
delih dosedanje livarne nadalje
valo proizvodnjo. Ker pa mu je 
zaradi ekoloških težav poteklo 
začasno obratovalno dovoljenje 
in ker Slovenska razvojna družba 
še ni odgovorila na njihovo 
prošnjo, da bi podjetje dokapital
izirali, sredstva pa namenili za 
ekološko sanacijo , b ivšem u 
Ferralitu grozi zaprtje. To pa 
pom eni, da bo 150 delavcev

zopet ostalo brez dela, kar bi 
državo doslej, če ne bi podjetja 
najel Feniks, stalo 130 m ilijonov 
tolarjev.Zaradi tega je vodstvo 
Kovinotrade in Feniksa sklicalo 
tiskovno konferenco. Predsednik 
uprave Kovinotrada Dušan Zorko 
je povedal, da so  v  Feniksu 
ustavili vsa naročila in dodal, da v 
Žalcu ne bo nikoli več livarske 
proizvodnje, če jo bodo primorani 
ustaviti, ker bodo izgubili kupce, ti 
pa si bodo dobili druge proizva
jalce. Stečajn i upravitelj Rudi 
Hram ec je povedal, da je

Kovinotrade resen kupec, ki bi 
lahko preprečil zaprtje in razpro
dajo tovarne. Za to je odnos 
razvojne družbe toliko bolj ner
azumljiv, je še dodal.

Direktor Feniksa Srečko Senčic 
je s podatki opozoril, da je pod
jetje proizvodnjo precej povečalo 
kar pomeni, da tudi bolj ones
nažuje okolje. Zato je razumljivo 
n ezadovoljstvo  okoli dvesto 
okoliških prebivalcev, ki niso več 
pripravljeni živeti v  nezdravih 
razmerah in ob praznih obljubah 
ekološke sanacije.

Telefon: 063/708 173

Telefax: 063/ 708 248

H M E Z A D
K M E T I J S K A  Z A D R U G A  
P E T R O V Č E

UGODNI N A K U P I  v
KMETIJSKI PRESKRBI PETROVČE in KMETIJSKI PRESKRBI VINSKA GORA

Telefon: 063 / 708 235 Telefon: 063 / 851 963

Velika izbira:

semen, lončnic, 
sadik, gnojil in 
sredstev za 
varstvo poljščin, 
vrtnin,
sadovnjakov in 
vinogradov.

Super ponudba škropilnice Stihi 97.300 SIT
kosilnice na laks FS  44 49.900 SIT

Izkoristite

Kdor preudarno kupuje, vedno v zadrugi Petrovče kupuje.

REPUBLIKA SLOVENIJA
UPRAVNA ENO TA ŽALEC

R A Z G L A S

V skladu z  drugim odstavkom
2. člena in 3. točko 3. člena 
zakona o zdravstvenem varstvu 
rastlin (Ur.l.RS,št. 82/94) morajo 
im etniki izvajati ukrepe za
preprečevanje oz. zatiranje poja
va škodljivih organizm ov (živali, 
rastline, glive in mikroorganizmi) 
na zem ljiščih, ki jih imajo v  lasti 
oz. jih obdelujejo ali uporabljajo 
in sodelovati pri izvajanju ukre
pov za  varstvo rastlin, ki jih določi 
pristojni organ Republike 
Slovenije.

Da se prepreči oploditev žlaht
nega hmelja s  cvetnim prahom 
divjega oz. podivjanega hmelja 
morajo lasntiki oz. obdelovalci 
zemljišč v katastrskih občinah:

Andraž, Braslovče, Črni Vrh, 
Dobrič, Gomilsko, Gorica, Gornja 
vas, Grajska vas, Gotovlje,

Kasaze, Latkova vas, Letuš, Levec, 
Ločica, Male Braslovče, Miklavž, 
Ojstriška vas, Orla vas, Petrovče, 
Podvrh, Podvin, Polzela, Pongrac, 
Ponikva, Prebold, Prekopa, 
Spod nje  Gorce, Studence, 
Šempeter v Sav.dolini, Šm atevž, 
Tešova, Trnava, Velika Pirešica, 
Vransko, Zabukovica, Zalog, Zalo- 
že, Žalec in Železno najpozneje 
do 15. junija 1998 mehanično 
ali kemično uničiti divji oz. 
podivjani hmelj - samorasle 
hmeljne rastline izven hmeljišč.

Stranke se lahko za  potrebno 
strokovno pom oč pri izvajanju 
ukrepov obrnejo na Inštitut za 
hmeljarstvo in pivovarstvo Žalec, 
Žalskega tabora 2, 3310 Žalec.

Tudi pridelovalci ž lahtnega  
hm elja m orajo v se  ostanke 
hm eljne trte, ki so nastale pri rezi

ali kako drugače, kompostirati ali 
uničiti tako, da se z  njim hmelj ne 
more razmnoževati.

Kdor ravna v  nasrotju s  tem 
navodilom, se kaznuje z  m andat
no kaznijo 50.000 SIT. Nadzor 
nad izvajan jem  tega razglasa  
opravlja fitosanitarni in kmetijski 
inšpektor izpo stave  Žalec, 
Hmeljarska ul. 1, Žalec.

Razglas je izdan v  skladu z 
Odlokom o obveznem  uničevanju 
češm inovega grma ter divjega oz. 
podivjanega hmelja (Ur.l.SRS, št. 
20/78) in navodilom  Ministrstva 
za  km etijstvo, gozd arstvo  in 
prehrano RS, št. 321-13-97/97

Po pooblastilu načelnika 
Vodja oddelka za kmetijstvo 

in denacionalizacijo 
Božka Žolnir, dipl. ing. agr.

Komasacije v naši občini
Oddelek za  kmetijstvo in denacionalizacijo pri upravni enoti Žalec je uvedel kom asacijo na štirih področjih 

v  občini Žalec. Na obm očju k.o. Prekopa je uvedel kom asacijo Čeplje - Vorble v izmeri 25,5 ha.
Lastništvo zem ljišč ima 22 fizičnih oseb. Republika Slovenija in javno dobro. Investitor je Hm ezad KZ 

Vransko, izvajalec pa Geodetski zavod Celje. Druga je bila uvedena v  k.o. Polzela, v  izmeri 36 ha. Vključenih 
je 48 lastnikov - fizičnih oseb, Republika Slovenija ima v lasti 3,5 ha, m anjši del pa javno dobro. Investitor 
je KZ Polzela, izvajalca pa bodo izbrali z  javnim razpisom. Na področju Hm ezad KZ Trnava - Gom ilsko, ki je 
tudi investitor, sta dve kom asaciji, in sicer Klinca I. in II. v  izmeri 19 ha, ki vključuje 22 lastnikov, fizičnih oseb 
ter v  m anjšem  delu Republiko Slovenijo in javno dobro. V pripravi pa je kom asacija Kapla, ki leži v  k.o. 
Ojstriška vas, v izmeri 8 ha.

T. Tavčar



strojne estrihe in omete
novogradnje
adaptacije
izkope z mini bagrom
ostala obrtna in inštalacijska dela

G R AD BEN A  IN O BRTN A  DELA

Slovenije, od katerega so prejeli 
zem ljišče v  dolgoročni najem, že 
od prvega dne zaračunava 
najemnino, čeprav bi bilo bolj 
logično, da bi jo zaračunaval od 
takrat, ko bo zem ljišče dalo pivi 
pridelek ali pn/o košnjo. Tudi če bi 
jim zaračunavali le polovično 
najemnino, bi lažje sprejeli.

Gotovo bi pristojni na skladu 
morali o takih primerih posebej 
razmisliti in odločati.

T. TAVČAR

TD Braslovče

Se bolj poudarjen dan hmeljarjev

minuli mesec so se na svo|em obenem zboru zbrali tudi dam in 
članice Turističnega društva Braslovče. V brunarici nad braslovškim 
jezerom so ocenili svoje delo, sprejeli program dela in prisluhnili 
besedam predsednika Turistične zveze Slovenije dr. Marjana Rožiča, 
ki je ob koncu podelil tudi priznanja Turistične zveze Slovenije.

'Turistično društvo Braslovče 
ima bogato turistično tradicijo. 
Lahko se pohvalite z  odmevnimi 
prireditvami in drugo turistično 
dejavnostjo. "Vesel sem, da sem

kmetijstvom
spregovoril generalni direktor SIP- 
a, Bojan Voh. Predstavil je podjet
je, ki letos praznuje 44-letnico 
svojega obstoja in ima, kot je 
dejal, svojo pot jasno začrtano. 
Trenutno zaposluje 506 delavcev, 
ima pa hčerinski podjetji, SIP 
Mobil s  59 zaposlenim i in Sip Sico 
s 46 zaposlenim i. V lanskem letu 
je zn a ša la  sku pn a realizacija 
3.056 milijonov tolarjev, od tega 
so v  izvozu dosegli kar 1.853 mil
ijonov. Pozitivno sa poslovali tudi 
obe hčerinski podjetji.

Glavni namen sejm a pa je bil 
dosedanjim  in bodočim uporab
nikom km etijskih strojev pred
staviti, kaj so  v  proizvodnji kmeti
jske m ehanizacije dosegli v  za d 
njem obdobju.Govorila sta tudi 
vodja komerciale Andrej Korošec 
in predsednik strojnih krožkov 
Slovenije, Andrej Podpečan.

Proizvodni program so stroji za 
spravilo sena, za  raztros 
hlevskega gnoja, obiranje in sili
ranje koruze, motorni program v 
katerem so hobby program in 
kosilniki, rezalnik, mlin za  koruzo, 
obdelovalci tal in gozdni program.

Letošnje novosti pa so tračni

obračalnik Favorit 270, diskasti 
kosilnik laser 260 in 300, frontni 
diskasti kosilnik laser 220 DF in 
260 DF, vlečni bobnasti kosilnik 
roto 280 T  pro in rotacijski zgrabl- 
jalnik spider 455 pro ter 555 pro. 
Novosti so tudi krstili, s  sejmom 
pa so bili tako razstavljala kot 
obiskovalci, ki jih je bilo izredno 
veliko, zadovoljni. T. Tavčar

Fredi
nagrajuje
Že peto leto zapored je BANKA 
CELJE razpisala nagradno varčevan
je za svoje varčevalce v  šolskih 
hranilnicah. S sloganom  Fredi 
nagrajuje je nagradno varčevanje 
med mladimi varčevalci vzbudilo 
veliko zanimanje. Na razpis se je 
prijavilo kar 76 šolskih hranilnic in 
13.661 varčevalcev. Banka Celje je 
za to akcijo namenila 500 zanimi
vih nagrad za posameznike, letošnji 
dobitnik televizorja pa je jure Tonkli 
iz 5.d.razreda OŠ Laško. Na izlet 
bodo odšli štirje razredi, pet razre
dov pa prejme denarne nagrade.

danes z  vami, vesel, ker vidim, da 
dobro delate. Glavni poudarek je 
dan vsakoletnem u dnevu hmel
jarjev, ki ima že  res bogato tradi
cijo. Mislim, da bi to prireditev 
lahko še bolj promovirali in jo 
vnesli v  širši slovenski prostor. 
Predvsem pa so poglobili sodelo
vanje s  tistimi turističnimi društvi 
v  Sloveniji, kjer tudi gojijo hmelj," 
je v uvodu povedal dr. Marjan 
Rožič. V nadaljevanju je prisotne 
seznanil z  akcijo Leto športa v 
turizmu. Dejal je, da se velja temu 
posvetiti in razmisliti, kako to

Na fotografiji: Dr. Marjan Rožič 
podeljuje priznanje Tonetu 
Klokovčovniku, gospodarju društva 
in oskrbniku brunarice, ki je  minulo 
leto imel kar veliko dela, saj je bilo 
pri brunarici kar 36 različnih 
priknikov.

akcijo izkoristit v  dobro 
turističnega društva. Dejstvo je 
tudi, da so turisti, ki obiskujejo 
našo deželo, vedno bolj zaintere
sirani za  aktivno preživljanje svo
jih počitnic in zato velja slogan 
Slovenija, dežela aktivnega oddi
ha čim bolj uresničevati. Pridružil 
se je tudi izrečenim mnenjem 
predsednika TD Braslovče Tonija 
Ram šaka, predstavnika Turistične 
zveze Spodnje Savinjske doline 
in predstavnika Savinjskega gaja 
ter tudi drugih udeležencev 
srečanja. Zlasti je podprl akcije za 
urejanje okolja, urejenost kmetij, 
kolesarskih in pešpoti, ocenje
vanje za  urejenost krajev, ure
jenost gostišč, kar vse  sodi k 
uspešnejši uveljavitvi Slovenije 
kot celote. Ob koncu uradnega 
dela srečanja je dr. Marjan Rožič 
izročil priznanja TZS Jožetu 
Rojniku, Tonetu Klokovčovniku, 
Franciju Cilenšku in Anici Rovšnik 
in se jim s tem zahvalil za 
uspešno delo v  m atičnem  
društvu in turizmu nasploh.

D. Naraglav

G R A D B E N I Š T V O  
ZUNANJA UREDITEV

PRIPRAVA:
CEST, PARKIRNIH PROSTOROV 

IN DVORIŠČ

TLAKOVANJE

IZVEDBA BETONSKIH SKARP

• POSTAVITEV SKARPNIKOV 
IN ROBNIKOV

preproge 200 x 300 že od 12.000 SIT dalje

Trgovina in storitve 
Taine obloge

Žalec, Š landrov trg 41 a, te l./fa ks : 063 / 715-931
mtex

V NAŠI PRODAJALNI VAM PONUJAMO:

Najemnina za nič
Sam o po sebi um evno je, da je 

km etovanje v  hribovitih predelih 
m nogo bolj naporno kot v  dolini. 
Vendar morajo preživeti tudi na 
teh kmetijah, zato so si kmetje 
posodobili hleve in povečali čredo 
živine. Tej pa je treba zagotoviti 
krmo. V  ta nam en kultivirajo 
opuščene vinograde in nekdanje 
pašnike, v  Založah pa so se na 
dveh kmetijah, in sicer Likebovi in 
Satlerjevi, lotili kultiviranja golose
ka pod doljnovodom . Morali so

izruvati m nogo štorov, izkopati 
m nogo kamnitih robov in porav
nati g loboke  jarke, ki jih je 
izkopala voda, napraviti drenažo 
za  odvodnjavanje, zem ljišče izrav
nati in ročno pobrati velike  
količine kam enja ( na sliki ). 
Sledita gnojenje in setev. To pred
stavlja ogrom ne stroške, okrog 
milijon tolarjev za  poldrugi hektar. 
Vendar bi to še prenesli, moti pa 
jih, da jim sklad  km etijskih 
zem ljišč in gozdov Republike

- 4-metrske tople pode in itisone za vsak dom in poslovne prostore
- 2-metrske tapisome, obloge za stopnice
- tekače, preproge, dekorativno blago, pliS, 

pluto, skaj, predpražnike, namizne prte, 
moltopren

- material za polaganje talnih oblog
- zavese standardnih mer in zavese po posebnem 

naročilu z raznim okrasnim blagom
- lesene in medeninaste karnise vseh dimenzij z  vso 

dodatno opremo: obročki, ščipalke, žabice PVC
- simpatex za kopalnice, kopalniške garniture, umetni krzno.

Na željo kupcev vam talne obloge zarobimo in 
brezplačno dostavimo na dom.

Polagamo vse vrste talnih oblog in tapeciramo sedežne 
garniture in stole.

Sip z roko v roki s
Takšen je bil moto letošnjega 

hišnega sejm a, ki ga je SIP Strojna 
industrija, d.o.o Šem peter v 
Sa v in jsk i dolin i pripravil na 
avtopollgonu ZŠAM  Žalec v  Ločici 
ob Savinji. Sejem  je trajal dva dni,

na njem  pa so predstavili 
proizvodni program, predvsem pa 
novosti.

Na otvoritvi je številnim zbran
im, med njimi so bili tudi m nogi 
dom ačini in tuji poslovni partnerji,

EXTRA GRAD
GRADBENA IN OBRTNA DELA 

Lepa pot 5, 3000 CELJE 
tel., faks: 063 / 453-562

tg i
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Roman Brglez
pekarna - slaščičarna - trgovina 
Vransko 17, 3305 Vransko

pekarna in trgovina Vransko, tel.: 725-104, slaščičarna Žalec, tel.: 718-105, 
pekarna Velenje, tel.: 854-181, Griže tel.: 718-022

Zvestoba pekarne in trgovine 
naša je  podoba, 
kdor pri nas kupuje, 
dobro načrtuje.

Spoštovani kupci!

Poletje že trka na vrata, vse  bolj se  približuje tudi čas, 
ko se  bomo znova poveselili na tradicionalni prireditvi 
ZV ESTO BA  S E  N A G RA JU JE. Konec tega m eseca  
začenjam o z novo nagradno igro. Več o njej vas bomo 
informirali v naslednjih številkah in na obvestilih na 
naših blagajnah.

NE P O Z A B I T E !
Z V E S T O B A  S E  N A G R A J U J E

Vabljeni k nakupu v blagovnico na Vranskem  
in v trgovino v Grižah!

kolektiv prijaznih ljudi 
BRGLEZ



Na Siršetovi domačiji 
o CRPOV Grajska vas

Siršetova hiša v  Grajski vasi je  ena najstarejših h iš v  Spodnji 
Savinjski dolini, sa j sto ji že  192 let. Hiša je  za svojo starost zelo  
dobro ohranjena. Zanjo skrbi Tomaž Širše oziroma njegova 
družina in čeprav so  vsa ta leta uspeli vzdrževati najnujnejše, s i  
želijo, da bi jo  lahko temeljito obnovili in odprli za javnost. Prav v  
te j hiši so  prejšnji m esec predstavili projekt celostnega razvoja 
podeželja in obnove vasi (CRPOV) Grajska vas.

V tem projektu sodelujejo 
predstavniki m inistrstva za  
kmetijstvo, občine Žalec, 
Upravne enote Žalec, krajevne 
skupnosti Gomilsko, izdelal pa 
ga je podjetje ZOP M ana
gem ent iz Ljubljane. Zlasti na 
začetku je sodelovala žalska 
enota km etijske svetovalne 
službe. Spregovorili so o tem 
projektu, ki ga sofinancirata 
kmetijsko ministrstvo in občina 
Žalec. Zaključena je prva faza 
projekta, to je evidentiranje 
poslovnih interesov in možnosti 
na območju Grajske vasi, zdaj 
pa bodo začeli izdelovati 
poslovne načrte za  posam ezne 
kmetije in obnavljati središče 
Grajske vasi. Pogoj za  prido
bitev raznih dovoljenj za  
začetek poslovnih dejavnosti je 
gradnja kanalizacije, zato bo 
treba najprej izdelati tudi idejni 
projekt zanjo. Zaim anje med 
krajani je po besedah predsed
nika sveta KS Gom ilsko veliko. 
Usmerili naj bi se predvsem v 
turizem na kmetijah možnostmi 
za  spanje in pohodništvo, kole
sarjenje, jahanje in sladkovodni 
ribolov, radi pa bi oblikovali tudi 
lastno blagovno znam ko za 
proizvode, ki jih nekatere 
kmetije že  zdaj izdelujejo (na
ravno kisane m ešane solate, 
kislo zelje, dom ači izdelki iz

govejega in svinjskega mesa, 
hmeljarstvo). Poslovne načrte in 
naložbe bodo morali krajani 
večinom a financirati sam i, 
pom oč pa pričakujejo pred
vsem  pri regresiranju obresti za 
kredite z  moratorijem odplačila, 
hitrejšo izdajo  gradbenih in 
drugih upravnih dovoljenj in 
podobno.

V  projekt se vključuje še 
Zavod za  spom eniško varstvo, 
saj je ožje središče Grajske vasi 
pod njegovim  nadzorom . 
Značilnost Grajske vasi so 
poleg cerkve, ki stoji sredi vasi, 
km ečka dvorišča v obliki, klina 
ali podkve. Skoraj vsako  
dvorišče ima vodnjak, veliko pa 
je še ohranjenih toplarjev. Eden 
od njih je tudi kozolec 
Siršetovih, ki je bil zgrajen leta 
1813. Zavod za  spom eniško 
varstvo naj bi tudi sodeloval pri 
obnovi Siršetove hiše.

Po predstavitvi projekta 
CRPOV Grajska vas so se pred
stavniki vseh, ki sodelujejo pri 
tem projektu, sešli še v Domu 
krajanov Gomilsko. Tam so go
vorili o podobnih projektih za 
Tabor in Andraž, predvsem pa o 
tem, kaj morata ti dve krajevni 
skupnosti storiti, da bosta letos 
vendarle uspeli na razpisu min
istrstva za  kmetijstvo.

K . R .

OBČINA ŽALEC 
IN  TURISTIČNA ZVEZA 

SPODNJE SAVINJSKE DOUNE ŽALEC
VABITA K SODELOVANJU V PROJEKTU 

"M 0 |A  DEŽELA - LEPA UREJENA IN ČISTA'

Že v aprilski številki smo povabili vse krajane v krajevnih skupnostih, krajih oziroma 
zaselkih ali ulicah, društva, podjetja, obrtnike in šole v občini Žalec, da

SODELUJEJO V TEKMOVANJU ZA UREJANJE SVOJEGA OKOLJA!
Povabilo ponavljamo in vas hkrati obveščamo, da naša akcija poteka sočasno z repub
liško in jo po vsebini dopolnjuje, ni pa njen neposiedni sestavni del, zato

POZIVAMO VSE KRAJE ŠOLE, VRTCE IN PODJETJA V OBČINI ŽALEC,
DA SE VKLJUČIJO TUDI V

REPUBLIŠKO TEKMOVANJE SLOVENSKIH KRAJEV NA PODROČJU TURIZMA IN VARST
VA OKOLJA

s tem, da uredijo in trajno skrbijo za urejeno okolje, v katerem živijo in delajo!
Kraji in šole bodo v republiško akcijo vključeni neposredno preko občine oziroma 
7ZSSD in jim udeležbe ni potrebno prijavljati, podjetja pa bodo vključena in ocenjena 
preko Gospodarske zbornice Slovenije.

TEKMUIMO V SVOJEM IN SKUPNEM INTERESU - 
PREDVSEM ZATO, DA BI ŽIVELJ V PRIJAZNEM IN UREJENEM OKOLJU!

Dodatne informacije lahko dobite na Turistični zvezi Spodnje Savinjske doline, Ulica 
Heroja Staneta 3, Žalec, tel. 717-533 ( Danica jezovšek-Korent)

TURISTIČNA ZVEZA SPODNJE 
SAVINJSKE DOUNE 

U l. Savinjske čete 5 ,3 3 1 0  Žalec  

(0 6 3 ) 7 1 7 -5 3 3  Fax: (0 6 3 ) 7 1 8 -1 1 6

RAZPISUJE

natečaj za izbiro izvirnih spominkov

Na natečaj se lahko prijavijo pravne in fizične osebe, 
posebnih pogojev za sodelovanje ni.

Pričakujemo spominke, ki prepoznavno in izvirno predstavljajo Spodnjo Savinjsko dolino. 
Izbran spominek bomo promovirali in ga priporočali pooblaščenim prodajalcem.

Vzorce spominkov pošljite na naslov Turistična Zveza Spodnje Savinjske doline, savin
jske čete 3310 Žalec, najkasneje do 20 junija 1998. Izbor najboljših bomo objavili v 

časopisu Savinjčan.

Bogata učna ura

Pešpot ob Savinji odprta
Savinjčani smo od 9. maja dalje bogatejši za prijetno pešpot ob Savinji. Ta vodi od čistilne naprave v Kosezah oziro
ma mostu čez Savinjo do mosta v Šempetru. Pot sta občina Žalec in Turstična zveza Spodnje Savinjske doline nam
eravali odpreti že 28. aprila, a je  bila zaradi slabega vremena otvoritev in predstavitev poti prestavljena na 9. maj, 
ki simbolno pomeni dan zmage.

Pešpot ob Savin ji pomeni 
resnično zm ago vseh, ki so pri 
tem projektu sodelovali. Vsekakor 
pa je to pridobitev, ki bo pom em 
bno obogatila tudi turistično 
ponudbo naše doline, razširila 
vedenje o Savinji in o vsem, kar 
raste in živi ob njej.

Pot, ki poteka ob levem bregu 
Savinje, je sedaj odprta. Na krajši 
slovesnosti so o poti in njenem 
pomenu spregovorili njeni pobud
niki in izvajalci. Skupaj z njimi 
smo se nato podali na dveurni

Marjana Kopitar

pohod do Šeškega mostu. Med 
potjo sm o se  ustavljali na 
posam ezn ih  zan im ivih  točkah, 
kjer so poleg Marjane Kopitar, 
višje svetovalke na oddelku za 
okolje, prostor in kom unalne 
zadeve Občine Žalec, ki vodi ta 
projekt, spregovorili še Jani Štusej, 
Franc Rebevšek, Boris Skalin, 
Darka Dimitrovič, Milan Vogrin, in 
še kdo. Deležni sm o bili zanim ive 
učne ure o zgodovini Savinje, o 
flori in favni njenih brežin in oko
lice, o bogastvu ribnika Vrbje, ki 
pa nas je na žalost pričakal brez 
vode, o naravnovarstvenem in 
krajinskem  pom enu tega 
obm očja, o njegovi zaščiti in 
načrtih.

Lepo sončno vreme in prijeten 
hlad, ki so ga na posam eznih 
delih poti priskrbela drevesa, sta 
naše potovanje naredila še prijet
nejše. Po pozdravnem nagovoru 
predsedika Turistične zve ze  
Spodnje Savinjske doline Janeza 
Krofliča je pot predstavila Marjana 
Kopitar, odprl pa jo je župan Milan 
Dobnik.

"Moje delo je bilo predvsem

Tanja Rehar-Razboršek

usklajevanje med izhodišči vod
nega gospodarstva in naravno- 
varstvenim i izho dišči na tem 
območju. Naravnovarstveniki so 
želeli, da se čim več tega obvod
nega sveta in obvodne vegetacije 
ohrani v naravni obliki, vodarji pa 
zaradi rednega vzdrževanja  
obrežij prav tako ne morejo 
povsem  ugoditi. Z usklajevanjem  
sm o izbrali najboljše  rešitve. 
Ureditev pešpoti je obsegala san 
itarno čiščenje  brežin

Nova brv čez Strugo

zaraščen ega  in neprehodnega 
dela visokovodnega nasipa reke 
Savinje med kasaškim  in griškim 
mostom, ureditev prehoda čez 
potok Strugo, podhoda pod

jani Štusej

griškim mostom in druga dela, 
vključno s postavitvijo usmerjeval
nih tabel. Dela je naročila Občina 
Žalec, izvajalec pa je bil NIVO 
Celje prek javnih del. S  prehod
nostjo tega dela nasipa se je 
rekreacijska pot povezala z  že 
urejenimi odseki in tako sedaj 
poteka neprekinjeno od meje z  
občino Celje v  Levcu do mostu v 
Šempetru. V naslednjih letih nam 
eravamo nadaljevati z  urejanjem 
pešpoti ob Savinji na celotnem 
območju občine Žalec do Letuša. 
Tudi ta del poti, ki sm o jo danes 
odprli, še ni povsem urejen. Dela 
bodo potekala še do konca junija, 
saj bomo postavili še kakšne 
klopi, koše za smeti in table, ki bi 
opozarjale  na posam ezne z a 
nimivosti ob poti", je povedala 
Marjana Kopitar.

si zastavili nalogo, da tudi v  naši 
občini nekaj naredimo. K temu 
sodi tudi ta pešpot od Celja do 
Grobelskega mostu in verjetno 
kasneje tudi naprej do konca 
naše doline. Sprehod po poti je bil 
prijeten in zato bi priporočala 
vsakem u, da se kdaj sprehodi po 
njej. Brez težav sta jo prehodila 
tudi moja šestletna otroka, kar 
dovolj prepričljivo govori, da je 
primerna prav za  vsakogar."

Župan naše doline, prof. Milan 
Dobnik, ki je tudi podpredsednik 
Turistične zv e ze  Spodnje  
Savin jske  doline, je bil vidno 
zadovoljen. Glede poti pa je dejal: 
"Vesel sem, da je projekt zaživel 
in da sm o danes odprli lepo 
pešpot, ki bo dobro služila našim 
občanom  in tudi drugim obisko
valcem  poti, v  rekreativne, spros
titvene in izobraževalne 
namene.Želim o si, da bi ta pot v 
b ližn ji prihodnosti im ela tudi 
gospodarski pomen, saj delam o 
tudi za  pospeševanje turizma v 
dolini, ki naj bi nekaterim  
om ogočil tudi primeren zaslužek. 
Prepričan sem, da je pot tako zan -

Milan Dobnik
Med udeleženci pohoda je bila 

tudi Tanja Razboršek-Rehar, vodja 
oddelka za  gospodarstvo  in 
negospodarstvo v  Občini Žalec.

"Vesela sem, da sm o usposobili 
to pot. V okviru akcije javnih del, 
ki sm o jih prijavili lansko leto, smo

Dejan Rosenstein

imiva, da jo velja prehoditi in se 
ustaviti ob njenih zan im ivih  
točkah, ki jih ne m anjka.Vsekakor 
je pot lahko prijeten nedeljski 
izlet. Sicer pa pot pod noge. 
Narava vabi!"

In kaj pravi o tem projektu Jani 
Štusej iz Nivoja, sicer vodja
javnih del na tej poti?"Naša nalo
ga je bila, da sm o uskladili naše 
strokovno delo in delo krajinarjev. 
Posekali sm o spodnji del notranje 
brežine, ki je obložena s kam nom  
in jo je treba sekati vsaka tri leta. 
V zgornji tretjini nabrežine pa sm o 
puščali posam ezna drevesa, ki so 
zanim iva z  gozdarskega stališča 
in krajinarjev.Delati sm o začeli 15.

februarja, končali pa naj bi do 30. 
junija. Mislim, da sm o vsi zad o 
voljni, tako stroka kot krajinarji. 
Upam pa, da bodo zadovoljni tudi 
obiskovlci te poti."nr .
Franc Rebevšek

Dejan Rosenstein nam je o tem 
povedal:"Pri urejevanju te poti 
sm o se pojavili kot svetovalci v 
zvezi z  gozdno vegetacijo, ki raste 
ob poti. Svetovali smo, kaj lahko 
odstranijo in kaj je prav, da 
ostane. Pravzaprav pa je vse  sku
paj bila akcija v  sklopu teborizaci- 
je gozdov, ostankov gozdov in 
go zd n e  vegetacije  v  tem 
n ižin skem  prostoru ob reki 
Savinji."

Franc Rebevšek z  Zavoda za 
varstvo naravne in kulturne 
dediščine: "Ves čas, odkar poz
nam obsavinjske gm ajne, se  mi 
zdi škoda, da naravne vrednote iz 
leta v  leto izginjajo. Izginjajo zara
di neprem išljenih  km etijskih 
operacij na poplavnih površinah, 
izginjajo zaradi nenadzorovane 
gradnje v tem poplavnem  pros
toru. Drugače pa mislim, da je pot, 
ki sm o jo danes prehodili, eden 
od korakov, ki bodo človeku, 
potisnjenem u med štiri zidove in 
asfaltne ulice, približali vsaj del te 
narave. Hkrati pa ga tudi spomnili, 
da je od nje odvisen in morda 
tako tudi spodbudili večjo skrb 
zanjo, ki naj bi posledično pred
stavljala kakovost življenja tudi 
njegovih potomcev," je povedal.

Tako naši sogovorniki.Dodajm o, 
da je pot resnično vredno pre
hoditi. Če bo poleg rekreativnega 
značaja dobila še vzgojno - izo
braževalni pom en, se pravi, se 
uveljavila kot učna pot, bo vse  še 
zanim ivejše. Upajmo, da bo do 
takrat tudi voda v  ribniku Vrbje, s  
svojim  naravnim bogastvom  flore 
in favne, ki nas je na tokratnem 
pohodu pričakal prazen.

Darko Naraglav



P e ste r  ted en  p rired itev  v  Taboru

___ ____________________ _____

Krajevna skupnost Tabor ima svo j praznik 24. aprila, to je  na dan 
upora km etov proti ojstrišk i gospodi. Letošn je praznovanje je  bilo 
sicer nekoliko pod vtisom referenduma, ki Taborčanom ni prinesel 
sam ostojnega referendumskega območja za lastno občino, kljub 
temu pa je  bil program zelo pester In zanimiv.

Prva od prireditev je bila prav 
na dan praznika, ko so v  Domu 
krajanov odprli likovno razstavo 
dom ačinke Julijane luhart. Njena 
tihožitja in krajine so bile na ogled 
več dni. Osrednja proslava ob 
prazniku je bila dan kasneje v  
dvorani Dom a krajanov, kjer so 
nastopili dom ači mali šolarji in 
šolarji ter m ešani in m oški pevski 
zbor.

Prisotne je nagovorila predsed
nica sveta krajevne skupnosti

Vida Slakan, ki se je v svojem 
govoru nam enom a izogn ila  
vprašanju  lokalne sam ouprave. 
Stališče Taborčanov je namreč že 
dolgo znano in ves čas enako. 
Omenila je, da so v  preteklem letu 
največ postorili na kom unalnem  
področju, da pa je kljub temu 
ostalo še  precej neizpolnjenih 
želja. Narejen je tudi projekt ured
itve središča Tabora, kar bo zelo 
zahtevna naloga. Prav tako bo 
Tabor letos pri m inistrstvu za

kmetijstvo še enkrat kandidiral na 
razpisu za  projekt celostnega 
razvoja podeželja in obnove vasi.

Ob tej priložnosti so  podelili 
tudi priznanja krajevne skupnosti. 
Prejeli so jih: učiteljica Marjana 
Lesjak za  svoja prizadevanja na 
kulturnem področju, predsednik 
lovske družine Tabor Vinko 
Goropevšek in vsestranski šport
nik Viktor Urankar. Tudi letos je 
krajevna skupnost pripravila liter
arni natečaj na temo Brez vode ni 
življenja - varujmo jo. Najboljše 
spise med učenci drugih, tretjih in

četrtih razredov je nagradila 
strokovna komisija, ki je poleg 
treh podelila tudi glavno nagrado.

Program prireditev ob kra
jevnem prazniku se je v  soboto 
nadaljeval z  10. tradicionalnim 
nočnim tekom na progi Loke - 
Ojstriška vas - Tabor, v nedeljo pa 
so pripravili že  7. šentjurski sejem.

Tudi tokrat so za  družabni del 
poskrbeli taborski lovci. Dopoldne 
je bila v župnijski cerkvi tudi m aša 
ob šentjurski nedelji, ob 13-ih pa 
so pripravili občinsko prvenstvo v 
večenju vrvi.

Naslednji teden so se Taborčani 
lahko udeležili strokovnega zdrav
stvenega predavanja, v  četrtek pa 
je bilo seveda veselo na kreso
vanju pri Zajčevi koči. Krajani 
Tabora so na prvi maj odšli na 
pohod na Veliko - Čem šeniško 
planino, proti večeru pa je bil pred 
Domom krajanov slovesen spre

jem gostov - pevcev iz vvilhcha. 
Zadnji dan praznovanja - v  soboto 
- sta se na igrišču na Gomilskem 
pomerili še nogometni ekipi Tabor 
sever in Tabor jug, zvečer pa je bil 
v  Domu krajanov skupen koncert 
m oškega pevskega zbora iz 
VVillicha in dom ačega m ešanega 
zbora. K. R., foto: T. T.

SAVINJČANI PO SVETU

Preboldčanka, ki ljubi Afriko
M alokateri kulturni dogodek vzbudi toliko radovednosti ljudi, kot 

jo  je  predstavitev knjige Črni angel, varuh m oj v  občinski matični 
knjižnici v  Žalcu. Res je  ta literarni potopis prejel ugledno nagrado 
Zlata ptica, a Savinjčani so  hoteli spoznati predvsem  njegovo avtori
co. Tisti, k i poznajo Sonjo Porle kot domačinko iz Prebolda, so  jo  
želeli pozdraviti in ugotoviti, koliko jo  je  spremenila tujina. Druge je  
zanimalo, kdo je  to dekle, ki s i  je  upalo sam o v najrevnejšo državo 
na svetu  Burkino Faso. In k i se  je  tako usodno zaljubilo v  Afriko...

Sonja je že  v  mladosti sanjarila, 
da bo potovala, čeprav pravi, da 
je imela svoj dom ači kraj, Prebold, 
vedno zelo  rada. Kot je povedala 
v  žalski knjižnici, je bilo zanjo 
prvo, kot pravijo -  usodno 
srečanje z  Afriko še v  njenih sred
nješolskih letih v  Celju, kjer je

Sonja Porte

ob iskovala  srednjo p ed agoško  
šolo. Še  vedno se spominja tiste
ga m ednarodnega atletskega 
mitinga na stadionu Kladivarja in 
kako jo je Kenijec, takratni sve
tovni rekorder v teku, prosil, naj 
mu prinese baterije. Pozneje je 
študirala na pedagoški akadem iji 
zgodovino in zem ljepis ter peda
gogiko na filozofski fakulteti. V 
Ljubljani so seveda vsi želeli poto
vati, vendar so večino študentov 
mikale predvsem Indija in azijske 
države. Sonja se je odločila za 
Afriko in prvič je v Afriko odpoto
vala leta 1983. V Gano se je

.  odpravila tudi zaradi diplom ske 
naloge. Tako je pravzaprav prvič 
ravnala čisto po svojih željah, kajti 
če bi si tudi študij izbrala povsem  
po svojem  srcu, bi študirala filo
zofijo ali primerjalno književnost. 
Željo  po Afriki je povezala z  
diplom sko nalogo, katere tema je 
bila odraščanje Asantskih otrok. 
Skoraj pol leta je preživela v  neki 
ganski vasi. Am pak Gano je spo z
nala že  prej. Pravi, da je to imenit
na, svo bod n a in sproščena 
dežela , kjer je uradni je zik  
angleščina, ki ga Sonja govori 
veliko bolje kot francoščino.

Pa spomini na čisto prvo poto
vanje? "To je bilo pa res čisto 
pravo potovanje," pove Sonja." Iz 
Aten sem  z  letalom priletela v  
Nairobi, potem pa štopala in se 
potikala po Keniji, U gandi in 
Sudanu in ob Nilu počasi prišla do 
Kaira." Ugotovila je, da vse, kar je 
vedela o Afriki, ni imelo nobenega 
stika z afriško resničnostjo. Sonji 
Porle na njenih predstavitvah 
knjige ves čas postavljajo eno in 
isto vprašanje - kako si je upala - 
sam a, ženska, pa še v Afriko?! 
Vedno odgovarja enako, da poto
vanje  sam o sploh ni dejanje 
pogum a. Večina popotnikov 
pravzaprav bega, niso zadovoljni 
doma, zato gredo. Najpogum 
nejše pri potovanju je sam o 
odločitev, oditi na pot, pretrgati 
stari vzorec življenja. Glede Afrike 
pa pravi, da razen v  njenem  arab

skem  delu že n skam  s strani 
m oških ne grozi nobena 
nevarnost. Afričani so  zelo prijazni 
in čeprav se zdi na prvi pogled 
vse  tako zelo zapleteno - tudi na 
primer prehajanje državnih mej, je 
m ogoče prav s  prijaznostjo doseči 
vse. Ker so sam i ljubeznivi, cenijo 
ljubeznivost drugih. In če je Sonja 
kdaj vendarle zašla  v težave, je 
upoštevala nasvet prijatelja Toma 
Križnarja, da naj v težavah za 
pom oč vedno prosi ženske. 
Ženske po vsem  svetu so sestre.

Sonja je večinom a potovala 
sam a. Kot je povedala, tako lahko 
popotnik bolje doživi in v svoji 
notranjosti predela tisto, kar je 
videl, s liša l in dožive l. Več 
fotografira in si zapisuje... 0  Afriki 
in o afriški glasbi, ki jo je prav tako 
povsem  prevzela, je pisala najprej 
časopisne članke, med drugim v 
časopisu  M uska in v  Sobotni 
prilogi Dela. Objavila je na primer 
pogovor z  vodilnim  afriškim  
kitaristom Alijem Farko Tourejem. 
Čar Afrike je med drugim tudi ta, 
da so ljudje dostopni - ne le revni, 
tudi tisti, ki so uspeli. V Ljubljani je 
pripravila tudi zelo odm evno razs
tavo igrač, ki so  jih afriški otroci 
izdelali iz odpadkov. Afriški otroci, 
ki jim ob rojstvu ni nič zagotovl
jenega... Dani trenutek je pravza
prav edino, kar res imajo.

Potopis Črni angel, varuh moj, 
je izšel pri Cankarjevi založbi v 
zbirki S  poti. V tej zbirki so objavl
jena dela najbolj uglednih 
potopiscev sveta in Sonji so se 
odprla nebesa, je povedala, ko jo 
je urednik zbirke povabil k sode
lovanju. Eno leto je pilila svoj 
potopis v  skrbi, da ga bralec ne bi 
odložil pred koncem zgodbe. In 
ker je najteže pisati o tem, kar 
im aš najraje, si je za  prvi potopis

izbrala Burkino Faso, ne Gano, 
kjer je sicer preživela največ časa. 
Literarni kritiki so jo takoj pohvalili, 
dobila je nagrado Zlata ptica. A 
kar je pravzaprav izjemen uspeh - 
piva naklada je izšla v treh tednih, 
v  prodaji so že  zadnji izvodi 
drugega ponatisa in kmalu naj bi 
izšel tretji ponatis.

Te dni pa bo izšla že  druga knji
ga Sonje Porle. Ker so časopisni 
članki hitreje minljivi in nekaj časa 
po izidu manj dostopni bralcem, 
bo v  tej knjigi izšlo 14 njenih 
najboljših časopisnih člankov. Kot 
je zaupala  občinstvu v  ža lski 
knjižnici, bi želela pisati tudi o 
dom ačem  Preboldu, a to bi bila še 
zahtevnejša naloga. Čeprav bi se 
je verjetno lotila s  humoristične 
plati. Najbrž je vendarle nekoliko 
lažje tistim pisateljem, s  katerimi 
je kritika najprej neusm iljena; 
pišejo, da dokažejo nasprotno, 
razmišlja Sonja.

Zadnje čase Sonja Porle manj 
potuje, vsaj ne tako brezskrbno, 
kot včasih . Poročena je z 
Angležem, tropskim botanikom, ki 
ga je spoznala - kje drugje kot v 
Gani. Z njim in šestletno hčerko 
Laro živi v  Oxfordu. Tudi Lara je že 
popotnica, bila je v  Gani in 
Mehiki, seveda pa tudi v  Sloveniji. 
Lepo govori slovensko. In tako je 
Sonjino srce zdaj razpeto na tri 
konce - dom ači Prebold in 
Savinjska dolina sta vedno v njej, 
širna Afrika jo prav tako vabi, a 
dom a je tudi v  Angliji. In kjerkoli 
je, njeno srce hrepeni po tistem 
drugem. Am pak najbrž je to tisto, 
kar jo pognalo v  svet, med ljudi, 
tuje države, kjer se je naučila še 
bolj brezpogojno ljubiti edino 
domovino...

K. Rozman

O cenjevali dom ače  
salam e in  želod ce

Komisija pri ocenjevanju salam in želodcev, ki so  tokrat prišli ne samo iz KS 
Braslovče, temveč tudi iz KS Letuša in KS Polzela.

Da bi popestrili družabno živ
ljenje, so v Braslovčah letos že 
drugič pripravili salam iado. Tudi 
tokrat so  jo pripravili krajevna 
skupnost, turistično društvo in 
lovska družina Braslovče. Zadeve 
so se lotili zelo resno. Komisija, ki 
so jo sestavljali Franc Cilenšek, 
Franci Uratnik in Janez Šumak, je 
dobila v  ocenjevanje 20 salam  in 
5 želodcev. Najvišjo oceno so 
namenili salam i Jožeta in Ide

Rojnik iz Podvrha, prvo mesto 
med želodci pa je dosegel izdelek 
Danice in Ivana Mogel iz Podgorja 
pri Letušu. Za najboljše izdelke so 
pridelovalci prejeli praktične 
nagrade.

Za sproščanje vseh prisotnih v 
napetih trenutkih ocenjevanja so 
s svojim petjem skrbeli Dobro
veljski fantje in jodlar Lojze s  har
moniko.

T. Tavčar

Pokušina želodcev in salam
Na Lovčah v KS Andraž so  našli 

zelo prijeten razlog za druženje. 
Tako so  se  pri kmetu Praprotniku 
letos že dmgič zbrali tisti Andra- 
žani, ki izdelujejo želodce in 
salame.

Tokrat jih je prišlo enajst, veliko 
več pa je bilo poskušalcev, tako da 
je vse preraslo v pravo družabno 
srečanje, na katerem se je jedlo, 
pilo, pelo in plesalo. To pa je

pravzaprav bil tudi glavni namen, 
saj izdelkov niso ocenjevali, čeprav 
so bili nekateri prav vrhunski. 
Sklenili so, da se čez leto dni 
srečajo z istim namenom. V neko
liko odročnejših krajih imajo ljudje 
še navado, da se družijo, tako so si 
bliže, drug drugemu v pomoč če je 
potrebno, še raje pa se zberejo ob 
čem zabavnem.

T. Tavčar

' T  1 7 ’ i  T R G O V S K O  
_ [  s J j L  P O D J E T J E  t o o .  
Šempeter 126/b Š E M P E T E R te le fo n : 063/701 252

Avtodeli za  vozila:

- H B Ü A K S X : à g r .

- f v u r -

sosalnik za 
mokro' 

In suho 
g lo b insko  

č iš č e n ja
cen a ; 59.990

O dprto v sa k  dan  od  8. d o  12. in od  14. d o  18. ure, 
i - v  so b o to  od  8. do 12. ure.

Morda veste, kaj je  to?

V aprilski številki Savinjčana je bila na posnetku vas LOKE pri 
Taboru.

Izmed poslanih dopisnic smo izžrebali tri nagrajence, ki so na zas
tavljeno vprašanje pravilno odgovorili. Ti so:

1. MARjANA IELEN, Dolenja vas 132, Prebold
2. SIMONA CUNG,Loke 47, Tabor
3. MIHA PRISTAUČ, Gomilsko 32  
Nagrade prejmete v našem uredništvu.
Tokrat pa vas sprašujemo, kateri kraj je  na tem posnetku in kako 

se  imenuje cerkev?
Odgovore pošljite na uredništvo do 8. junija 1998.
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V župnijski cerkvi nove orgle
Prejšnji teden so  v  župnijski 

cerkvi v Šempetru v  Savinjski 
dolin i pričeli montirati nove  
orgle. Izdelala jih je  škofijska  
orgelska delavnica iz Hoč in so  
21-registrske, dvoročne in bodo 
s  svojo zmogljivostjo mogočno 
donele. Postavitev bo trajala do 
15. junija, vrednost orgel je  200  
tisoč DEM, kar je  za župnijo 
veliko breme, tako da želijo, da 
b i jim pri tem pomagali tudi 
drugi ljudje, k i vedo, kaj taka 
pridobitev za župnijo pomeni.

Postavitev novih orgel sovpada 
z 750-letnico prve om embe te 
župnije, poleg tega pa bodo letos 
praznovali zlato m ašo rojaka 
Ivana Volka, upokojenega župni
ka v Zibiki, in srebrno m ašo 
dom ačega župnika Mirka Škofle
ka. Vsekakor bodo orgle v  trajen 
spomin na te pom em bne dogod
ke in vsem  dobrotnikom, ki bodo 
pom agali s  svojimi prispevki.

T. TAVČAR

Desdemona iz Žalca

D eset le t izraznega plesa

P odelili 291 bralnih značk

S slovesnosti

Braslovški šolarji, ki obiskujejo 
kar tri osnovne šole, in sicer 
m atično v  B raslovčah ter 
podružnični v  Letušu in na 
Gom ilskem , so  podelili bralne 
značke. Ob tej priložnosti so na 
dan knjige pripravili lep kulturni 
program, ki so ga povezali s  pre
branimi deli. Še  posebno veseli 
pa so  bili svo jega gosta, 
slovenskega pisatelja Bogdana 
Novaka, avtorja številnih mladin

skih del. Njegovo knjigo Ninina 
pesnika dva so  prebrali 
vsi.Podelitev je potekala ločeno 
za  razredno in predmetno stopn
jo. Priznanja S  knjigo v  svet je na 
OŠ Braslovče od 293 učencev 
prejelo kar 232 pridnih bralcev, od 
tega kar 28  učencev zlato 
spom insko priznanje za  osem let
no druženje s  knjigo. Iz 
podružnične šole Letuš je prejelo 
priznanje  26  učencev, iz

Gom ilskega pa 33. Vsekakor so 
na teh šolah našli pravi način, 
kako učencem ponuditi knjigo, da 
so med navdušene bralce priteg
nili veliko večino svojih učencev. 
Druženje s  pisateljem Bogdanom  
Novakom  so učenci izkoristili za 
klepet, člani kn jižn ičarskega 
krožka pa so z  njim napravili 
intervju.

T. Tavčar

Plesna skupina Desdemona iz Žalca ima ime po grški boginji. V takšnem sestavu deluje že pet let. Sicer 
pa njene članice plešejo že več kot 10 let. Z  njimi in njihovimi plesnimi nastopi se  srečujemo ob raznih 
priložnostih. Pred nedavnim smo jih lahko občudovali v  preboldski kinodvorani, na dobrodelni prireditvi za 
gradnjo novega kulturnega hrama. Ob tej priložnosti pa je  nastal tudi pričujoči intervju.

Ali premalo ljubimo slovensko besedo?
Ob 110-letnici Prosvetnega dru

štva Braslovče so tukajšnji kulturni 
delavci v sodelovanju z osnovno 
šolo, krajevno skupnostjo in drugimi 
pripravili vrsto prireditev. Osrednja 
pa je bila koncert moškega 
pevskega zbora Karla Viranta iz 
Braslovč in mešanega pevskega 
zbora Oljka s  Polzele, oba vodi 
Marko Slokar, za humoristične 
vložke sta skrbela podhomski /oža 
in klobasekov Pepi, učenki Andreja 
Dobrišek in Lucija Lorger pa sta pod 
vodstvom mentorice Bernarde
Predovnik pripravili povzetek
raziskovalne naloge o delu
Prosvetnega društva Braslovče vse

od ustanovitve 13. maja 1888 do 
današnjih dni.

Ta pomemben dan pa je bil za kul
turne delavce v Braslovčah bil po 
svoje tudi dan razočaranja. Kljub 
temu, da so za prireditev razposlali 
več kot štiristo vabil in vabili tudi z 
drugimi oglasi je bila udeležba na 
zaključni prireditvi skromna. Učenki 
sta povedali, da se je ob 50-letnici 
društva zbralo okrog tisoč nastopa- 
jočiih in več tisoč obiskovalcev, med 
njimi minister Krek, celjski župan, 
okrajni načelnik, braslovški župan, 
govor pa je imel domači župnik 
Ateljšek, tokrat je bilo povsemm 
drugače. Nikomur od pomembnih

mož se ni zdelo vredno udeležiti se 
slovesnosti, kot da nam je zao 
slovensko besedo in pesem prav 
malo mar. Kot je ugotovil predsednik 
Prosvetnega društva Braslovče Franci 
Kumer, ni torej nobeno naključje, če 
tudi sicer krajani niso složni, kar se je 
izkazalo tudi na nedavnem referen
dumu, ko so se odločali za občino ali 
proti njej.

Kljub temu braslovški kulturniki ne 
mislijo odnehati. Po poletnih počitnic
ah se bodo jeseni ponovnosestali z 
željo in v upanju, da bosta domača 
beseda in pesem dobila vrednost, ki 
jo zaslužita. — T .

Na vprašanje, kako se je vse 
skupaj sploh začelo , nam je 
Danica Pinter, ki je tudi nekakšen 
duhovni vodja skupine dejala: 

"Začele sm o predvsem zaradi 
veselja do plesa, do gibov, s 
katerimi lahko izraziš svoja 
čustva. Pomembno znanje sm o si 
najprej pridobile v  plesni šoli 
Kazina, ki je im ela svojo 
podružnico tudi v  Žalcu. Naša 
skupina se je usmerila na jazz 
glasbo in šov dancing. Ta stil, ta 
tehnika nas je osvojila in ji osta
jam o zveste tudi sedaj. Prej smo 
imele vaditelja, ki nam je priprav
ljal kombinacije, odkar sm o brez 
njega, pa to počnem o same. Prav 
tako velja to za  naša oblačila, ki

jih imamo oblečena na nastopih. 
Skupno jih kreiramo, nato pa jih 
damo šivilji, da nam jih sešije."

Bi predstavila še ostale član
ice skupine in kdo so  vaši 
vzorniki, če sploh so?

"Posebnih vzornikov nimamo. 
Morda sm o se našle v  nekaterih 
glasbenih filmih (Vročica sobotne 
noči, Flach dancejon Travolta). Če 
pa bi koga posebej omenila, je to 
prav gotovo Mirjam Podobnik, 
naša prva učiteljica plesa, ki nam 
je dala resnično veliko znanja, 
sedaj je tudi zelo  uspešna kore
ografinja in tudi zato si jo rade 
jemljemo za  vzor. Skupino ses
tavljajo poleg mene še Katarina 
Magajne, Barbara Kolenc,

Tam ara Skob ern e  in M arjeta 
Radišek. Vse sm o še študentke in 
razpete m ed Ljubljano in 
Mariborom. Dobivamo se vsak 
petek ob petih popoldan in nato 
vadim o do 20. ure. Kadar je 
kakšen nastop, pa im am o vaje 
tudi ob sobotah in nedeljah."

In za konec še  klasično vpra
šanje o vaših načrtih in željah?

“Plesati, dokler bom o lahko 
lahko. Želim o si še več nastopov, 
dobrih uvrstitev na tekmovanjih 
in prijetnih nastopov pred 
dom ačo publiko. Želele bi tudi 
narediti skupino mlajših plesalk 
in s  tem svoje znanje in izkušnje 
prenesti tudi drugim, ki bi nas 
lahko nasledili." D. Naraglav

Na Veseli šoli več kot sto učencev
V prostorih  prve ža lske  

osnovne šo le  je  bilo v  soboto  
občinsko tekm ovanje druge 
stopnje v  znanju iz Vesele šo le  
PIlAU deležilo  se  ga je  več kot 
100 učencev od  4. do 8. razreda 
iz osnovnih šo l občine Žalec.

Od 40 m ožnih točk so izm ed 
učencev 4. razreda dosegli 
Milojka Pirš (OŠ Griže) 37 točk, 
Lara Plavčak (OŠ Prebold) 32, 
Jernej Turnšek (OŠ Žalec) in 
Karmen Sedeljšak (OŠ Vransko)
30 točk, za  5. razred |era Petriček 
36 točk, Larisa Čehovin 35 in 
Nina Novak 30 točk (vse OŠ 
Žalec), za  6. razred Mirjam 
Sedeljšak 34, Matic Goropevšek
31 (oba OŠ Vransko) in Katja Vaš 
30 (OŠ Šempeter), za  7. razred 
Sašo  Pirc (OŠ Šempeter) 32, Eva 
Strouhal (OŠ Vransko) in Darko 
Rizm al (OŠ Braslovče) po 27 točk.

za  8. razred Tina Baloh (OŠ Griže) 
37 točk, Šp e la  Strniša (OŠ 
Šempeter) 36 točk in Vesna Korun 
(OŠ Prebold) 29 točk. Vsi prvou- 
vrščeni in drugouvrščena iz 8.*

razreda se  bodo udeležili 
d ržavn ega tekm ovanja  Vesele 
šole, ki bo 7 junija v Ljubljani.

T.Tavčar

760 mladih pevcev v Braslovčah
■ , ><^,< %■. ' m

Zveza kulturnih društev Žalec, Osnovna šola Braslovče in aktiv učiteljev g lasbe Žalec so  pripravili 
občinsko revijo otroških in m ladinskih pevskih zborov osnovnih šol občine Žalec.

Nastopilo je 18 zborov. Zaradi velikega števila pevcev pa je bil koncert v dveh delih.
Prireditev je dobro uspela. Izkazalo se je, da je na sodelujočih šolah m nogo dobrih pevcev, ki jih njihovi 

zborovodje znajo učiti, kako pevske sposobnosti tudi dobro uporabiti. Zadovoljni so bili tudi številni 
poslušalci, pohvalo pa si vsekakor zaslužijo  Braslovčani, ki so imeli glavni delež pri pripravi in izpeljavi 
prireditve.

T. Tavčar
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M ešani pevski zbor Tabor

Z ljubeznijo in trdim delom do uspehov
Družita j ih  petje in  prijateljstvo

Sobotni večer, 2. maja, je  Taboru prinesel nepozabni kulturni dogodek, k i se  ga bodo še  dolgo z  vesel
jem  spom injali vsi, k i so  ta večer napolnili večnam ensko dvorano. Š e  posebno pa bo ostal v  spominu  
M ešanem u pevskem u zboru Tabor in njihovim pevskim  kolegom ter gostom  iz VUfficha. 0  njih in njihovem  
delu sm o s e  pogovarjali z  zborovodjem  Milanom Kasesnikom , predsednikom  pevskega društva Tabor 
Ivanom Topovškom, tajnico društva Marjano Lukman in Magdo Semprimožnik.

Za m izo v njihovi pevski sobi se 
je začel prijeten pogovor, čeprav 
čas ni bil najbolj primeren za  to, 
saj je bila ura že  polnoč, spodaj v 
dvorani pa je bilo veselo  ob zvok
ih ansam bla Mlade frajle, ki so 
navdušile tudi goste iz Nemčije.

Najprej sm o dali besedo 
zborovodju Milanu Kasesn iku , ki 
ima nedvom no največ zaslug, da 
im ajo Taborčani tako uspešen in 
ubran pevski zbor.

“Danes je za  nami pom em ben 
dan, s  katerim  sm o znova 
dokazali občinstvu in tudi sebi, da 
sm o zbor, ki je vreden zaupanja. 
Predvsem me veseli, da so pevci 
in pevke med sabo prijatelji, da 
res ljubijo petje in da se med 
sabo dobro razumemo. Tisti zbor, 
ki tega nima že  v  osnovi, nima 
veliko možnosti, četudi ima še 
tako kakovostne pevce. Z zborom 
sem  že  osem  let, in če ne bi bilo 
tako, kot je, verjetno ne bi vztrajal 
• • • • • • • • • • • • « • • • • « • • •

N o v o  n a  k n j i ž n i h  
p o l i c a h

Pred kratkim so založbe izdale kar precej 
knjižnih novosti z  različnih področij, ki so 
dosegljive v knjigarnah, oziroma knjižnicah 
in med njimi jih je nekaj, ki so še posebej 
zanimive. Založba Mladinske knjiga je 
pričela z izdajo obsežne zbirke Človek in čas. 
V devetih knjigah bo predstavljen pregled 
svetovne zgodovine, od začetkov človeštva, 
do sodobnosti. V posamezni knjigi so razne 
razglednice, zemljevidi, slike, fotografije, 
dokumenti, ki ilustrirano ponazarjajo poseb
nosti določenega obdobja na različnih 
področjih. Do sedaj je izšlo že pet knjig in 
sicer Prazgodovina in rečne kulture, Klasična 
doba in helenistična doba, Veliki imperiji, 
Korenine srednjega veka ter Pozni srednji 
vek

V zbirki Za spretne vrtnarje je izšla knjiga 
z naslovom Vrtnice, zajete so različne vrste, 
ter nasveti o izbiri, gojenju in negi teh ro l 
Kdor se želi naučiti risati in slikati bo našel 
nekaj za sebe v knjigi Moj fotografski atelje. 
Gre za navodila o risanju najrazličnejših 
motivov ter z raznimi materiali, ki so knjigi 
tudi priloženi. Marsikaterega ljubitelja filma 
bo pritegnila avtobiografija ameriškega igral
ca Marlona Branda Pesmi moje matere. 
Njegovo zgodbo je zapisal časopisni 
poročevalec Robert Lindsey, opisane pa so 
mnoge podrobnosti iz njegove zasebnosti 
ter njegovega dela pri filmu.

Izšla je tudi knjiga, ki bo zanimala pred
vsem ljubitelje dobrih jedi. Velika družinska 
kuharska knjiga prinaša vrsto znanih recep
tov za jedi, ter tudi mnogo novih, primernih 
za različne priložnosti, od hitro pripravljenih 
jedi, do takšnih, ki se pripravljajo ob poseb
nih priložnostih. Navodila so napisana 
postopno in lahko razumljivo, dodani so 
mnogi uporabni nasveti za shranjevanje in 
pripravo živil, knjiga pa je dopolnjena tudi s 
številnimi barvnimi fotografijami.

Za mlade bralce pa so ponovno natisnili 
zgodbo Martin Krpan, ki jo je Fran Levstik 
napisal pred sto štiridesetimi leti. je tudi 
najbolj priljubljena slikanica, saj je bilo do 
sedaj izdanih že 200.000 izvodov, dodatna 
zanimivost knjižice pa so tudi izvrstne ilus
tracije, ki jih je naredil Tone Kralj.

Boris Gotupič

tako dolgo med njimi. Vodim še 
več drugih zborov, vendar, iskreno 
rečeno, med članicam i in člani 
tega zbora se najbolje počutim. 
Vsekakor je pesem  tista, ki nas 
druži in utrjuje m edsebojne vezi. 
Ob tem pazim, da izberem pesmi, 
ki jih pevci radi pojejo, da so všeč 
poslušalcem , da ustrezajo mojim 
strokovnim merilom in da so na 
ravni g lasovn ih  spo sob n osti 
pevcev. Le v  sožitju vsega tega 
lahko dosežem o želeni rezultat. Z 
leti je zbor toliko narasel, da lahko 
p osegam o po zahtevnejših  
pesm ih, od renesančnih  do 
klasike, in na tem želim o graditi 
tudi vnaprej, " pravi zborovodja 
Milan Kasesnik. V pogovor se 
nato vključi Ivan Topovšek, ki je 
pri zboru prav tako dolgo kot 
zborovodja.

"Menim, da sm o z  Milanom 
dobili res dobrega zborovodjo in 
rezultati njegovega dela so bili

Anton Repnik se je rodil leta 
1935 v Šentvidu nad Vuzenico, 
izučil se je za  čevljarja, zdaj pa je 
invalidsko upokojen. Kot slikar se 
je prvič predstavil leta 1963, dve 
leti pozneje pa je že  pripravil 
svo jo  prvo razstavo. Kot je 
zap isala likovna kritičarka Marlen 
Premšak, se le redkim sam o
ukom, ki se  v  zrelih letih odločijo 
svoja videnja in občutja izpove
dati s  čopičem  in barvo, uspe izvi
ti iz povprečja. Praviloma pa ni 
takšnih, ki bi z  izvirnostjo in last-

vidni tudi nocoj. Ko sem  ga pred 
osm im i leti prosil, da bi prevzel 
naš zbor, je dejal da se  obveže le 
za  eno leto. Kolikor ga poznam , bi 
nas tudi zapustil, če se med nami 
ne bi dobro počutil, oziroma če ne 
bi spoznal, da sm o Taborčani veli
ki ljubitelji petja in da lahko z 
našo  pevsko srčnostjo ustvari 
dober zbor. Hvaležni sm o mu za 
njegov trud in upamo, da bo z 
nami še  dolgo. V zboru vlada 
veliko prijateljstvo, sm o kot eden 
in zato rezultatov ne manjka. 
Česar se  lotimo, s  skupnim i 
močmi tudi izpeljemo. Tudi za 
srečanje s  pevci iz VVillicha sm o si 
razdelili delo, in tako je vedno. 
Vsak dela tisto, kar zna najbolje, 
zato se ne bojimo nobene še tako 
zahtevne  organizacije. Končno 
nas je v  zboru okoli petdeset, kar 
pomeni, ob partnerjih, že pravo 
delovno brigado. Od leta 1996 
sm o registrirani kot društvo in iz 
tega izhajajo vse  naloge, ki jih 
predpisuje zakon  o društvih," 
zaključ i svo jo  pripoved Ivan 
Topovšek.

Nadaljuje tudi tajnica društva, 
Damjana Lukman, ki vodi kro
niko pevskega zbora. Tudi ona je 
v njem že  osem  let in prav tako 
dolgo tudi že  tajnica.

“V sa k  utrinek v  kroniki je 
pomemben. Vsaka sezona ima 
veliko utrinkov, naj so to le delčki 
z  vaj, ali intenzivnih vaj, ki so še

no likovno govorico postali 
pom em ben del sodobne likovne 
umetnosti. To je uspelo Antonu 
Repniku, ki je imel do danes že 
105 samostojnih razstav in je tudi 
član društva slovenskih likovnih 
umetnikov. V žalskem  likovnem 
salonu se je prvič predstavil leta 
1984, tokrat pa bodo njegova olja 
in risbe na ogled do 30. maja. V 
priložnostnem kulturnem progra
mu je zapel Savinjski oktet.

K .R .

GRIFON, KULTURNO - UMETNIŠKO DRUŠTVO ŠEMPETER 
vabi k  ogledu farse v  dveh dejanjih 

Vera Kalčič - jean Variot

VE LIKAŠ KA NOROST
v izvedbi dramske skupine društva.

Režija: Vera Kalčič / Premiera: sobota, 30. 5.1998, ob 20.uri 
v  dvorani Hmeljarskega doma KZ v  Šempetru. 

Prijazno vabljeni!

Zgarani obrazi na platnih

V Savinovem  likovnem salonu v  Žalcu je  še  do 30. maja na ogled  
razstava olj in risb Antona Repnika. Ob odprtju razstave je  o slikarju 
spregovorila likovna kritičarka Marlen Premšak.

posebej pestre. Te trajajo tri dni in 
po navadi gremo na morje. Letos 
sm o bili v  Fijesi, kjer sm o opravili 
tudi svojstven krst za pevce, ki so 
se nam priključili v  obdobju med 
enim i in drugim i intenzivnim i 
vajami. Za kakovosten nastop je 
potrebno trdo delo. Ob Milanu nas 
poučujeta še  Sonja  in Špela 
Kasesnik, na pom oč pa priskoči 
tudi naša pevka Mateja Kandare. 
Sezona, ki se sedaj končuje, je 
bila res pestra in z  Veliko nastopi, 
današnji večer pa je nekakšna 
krona vseh naših prizadevanj ter 
hkrati tudi uvod v novo sezono, ki

nam obeta nove izzive in obilo 
prepevanja," sklene svoj besedni 
nastop Dam jana Lukman.

Predno končam o s prijetnim 
pogovorom, nam nekaj besed 
nakloni še  M agda Sem pri- 
možnik, ki je v  zboru prav tako 
od začetka. Na prireditvi je bila 
prevajalka, saj tekoče obvlada 
nem ški jezik.

"Na prireditvi sem  pač delala 
tisto, kar najbolje znam . Vsekakor 
pa je bi to dogodek, ki je od 
vsakega od nas zahteval dodatno 
nalogo. Pravzaprav so bili to trije

res intenzivni dnevi, koliko je bilo 
priprav že  pred tem, pa se skoraj
da ne da povedati. Sedaj, ko je 
tako rekoč "najhujše" že  za  nami, 
sm o lahko veseli, saj se je vse 
skupaj izteklo morda celo bolje, 
kot sm o pričakovali. Vsekakor 
bodo naši gostje odnesli v 
Nemčijo prijetne spomine, tako 
kot sm o jih mi prinesli iz Nemčije," 
konča pogovor M agda Sem 
primožnik.

In kaj naj še rečemo ob koncu 
tega zapisa? Morda le to, da smo 
se tudi mi med taborskimi pevci 
prijetno počutili in da jim želim o 
še veliko veselja in zadovoljstva 
pri njihovem prepevanju. Njihov 
g la s  seže  daleč preko mej 
Slovenije  in so tako pravi 
am basadorji naše mlade države. 
S krepitvijo vezi z  zbori po svetu 
pa se  njihovo poslanstvo še 
povečuje. Morda ni daleč čas, ko 
bodo v  Taboru zapeli tudi pevci iz 
Francije.

Darko Naraglav

V Taboru tudi pevci iz Schiefbahna
M ešani pevski zbor Pevskega društva Tabor, ki ga vodt Milan 

Kasesnik, vsako leto ob izteku sezone pripravi letni koncert. Letošnji 
koncert v dvorani Doma krajanov, k i je  bila tudi tokrat skoraj prema
jhna za vse  ljubitelje petja, je  bil zadnja izmed prireditev ob kra
jevnem  prazniku. Š e  posebe j zanimiv je  bil zato, ker so  taborski 
pevci nanj povabili prijateljski zbor M. G. V. EINTRACHT 1896 SCHIEF-
BAHN iz Nemčije.

Zbora sta navezala prijateljske 
stike prek ža lske g a  žu p an a 
M ilana Dobnika ozirom a pri
jateljskih  vezi m ed občinam a 
Žalec in VVillich. Ko je zbor M. G. V. 
Eintracht 1896 Schiefbahn praz
noval stoletnico, so vabilo na 
praznovanje poslali tudi v  Žalec. 
Ker je pred dvem a letoma tudi 
stoletnico praznoval m ešani pevs
ki zbor iz Tabora, se je župan 
odločil, da mu posreduje vabilo. 
Taborski pevci so odpotovali v

VVillich in na to gostovanje imajo 
še danes zelo lepe spomine. Sicer 
pa zbor iz Schiefbahna navezuje 
stike širom po Evropi in na kon
certu ob njegovi stoletnici sta 
poleg taborskega zbora nastopila 
tudi zbora iz Francije in japonske. 
Taborčani so tako navezali pri
jateljske stike še s  francoskim 
zborom, ki so  mu z  letnega kon
certa v  Taboru poslali pozdravno 
listino, verjetno pa bodo kmalu 
kot njegovi gostje odpotovali v

Francijo. Zbor M. G. V. Eintracht 
1896 Sch iefbahn vodi Heinz- 
|osef Clemens. Z  raznolikim pro
gramom, v  katerem je bila tudi 
slovenska pesem v nem ški prired
bi z  naslovom  Freude am Leben, 
so navdušili občinstvo v  Taboru.

Zbor iz Schiefbahna je na gos
tovanju v  Taboru sprem ljal 
podžupan m esta VVillich 
Schiefbahn Franz Weber. Med 
tridnevnim gostovanjem v  Slove
niji so se udeležili kresovanja, 
ogledali so si Ljubljano in 
Postojnsko jamo, dan po koncertu 
pa so peli tudi pri maši v  petrovški 
baziliki. Po njej jim je v  žalskem  
Domu II. slovenskega tabora spre
jem pripravil žalski župan Milan
Dobnik. K. R., foto: T.T.

Podati mi roko, pesem______________
Pod tem geslom  je na OŠ Žalec potekalo letošnje branje za  bralno značko, posvetili pa so ga 120-letnici 

Župančičevega rojstva. Ob letošnji 38-letnici bralne značke je kar 601 učencev dobilo to priznanje. Ob branju 
so učenci pisali pesmi, ki so jih zbrali v  pesniško zbirko in predstavili na slovesnosti ob podelitvi bralnih značk. 
Gosta sta bila priljubljena otroška pesnica, pisateljica in ilustratorka Lilijana Praprotnik-Zupančič in duhoviti 
mladinski pisatelj Primož Suhodolčan. Učenci so njuna dela prebrali, potem pa tudi uprizorili ter jih likovno in 
glasbeno podoživljali. TTavčar



Mestna skupnost Žalec

Zadnje le to  
le to  n eg o to v o sti
Letošnje leto je  najbrž zadnje, ki ga žalska občina 
preživlja v sedanji obliki. Tudi sicer se občinskemu vod
stvu in  vodstvom več krajevnih skupnosti letos izteka 
mandat. Zato smo se v uredništvu Savinjčana odločili, 
da po nekaterih večjih krajevnih skupnostih, zlasti tam, 
kjer naj bi nastale nove občine, pregledamo, kaj je  bilo v 
zadnjem času storjenega, kaj bi moralo biti, pa n i bilo, o 
tem pa povprašamo tudi njihove krajane. Prva je tako na 
vrsti mestna skupnost Žalec in  pogovor z  njenim  
predsednikom Eranom Sadnikom.

Mandat sedanjega sveta 
m estne skupnosti Žalec traja šele 
dve leti in ni še čisto jasno, ali 
bodo po občinskih volitvah tudi 
volitve v mestni skupnosti. 0 tem 
bo verjetno odločal mestni svet. 
Kaj pa je bilo in bo še storjenega 
v tem mandatu?

Eran Sadnik: "Letos smo odprli 
nov parkirni prostor za  40 avto
mobilov pri občini, vendar proble
ma parkiranja s  tem še nismo 
rešili, saj se je pokazalo, da je bilo 
to parkirišče sicer nujno vendar je 
še vedno premajhno. Iščemo več 
možnosti širitve parkirnih površin 
V  prihodnosti je predvideno še 
parkirišče levo od mrliške vežice, 
ideja o gradnji garažne hiše pa ni 
več aktualna. Iščemo pa novo 
lokacijo za parkiranje tovornjakov, 
da ti ne bi več vozili v  naselje. 
Sprejete so bile urbanistične za s
nove za  staro mestno jedro Žalca 
in izdelan načrt prenove starega 
dela mesta, vložili smo že  vlogo 
za pridobitev lokacijskega dovol

jenja. Računamo, da bi vendarle 
našli sredstva in da bomo nasled
nje leto začeli s  sam o prenavljati 
trg. Tak sklep pa mora sprejeti še 
občinski svet."

Pa bo tako zahtevna investicija 
mogoča, če se bo občina 
razdelila?

Eran Sadnik: "Če se bo občina 
razdelila, menimo, da bi bila ta 
naložba laže  potrjena na 
občinskem svetu, vsaj glede na to, 
kako je sestavljen občinski 
proračun. Zlasti s  sedanjim  
občinskim proračunom pa nikakor 
ne moremo biti zadovoljni. V 
letošnjem predlogu proračuna se 
sploh ne vidimo. Letos sploh ni 
več posebne postavke sredstva 
stavbnega zem ljišča, am pak so 
vsa  ta sredstva v celotnem  
proračunu. Prej je mestni in kra
jevnim  skupnostim  ostalo  70 
odstotkov nadomestil za stavbna 
zem ljišča, pobranih na območje 
mestne oziroma krajevne skup
nosti in to je bilo posebej razvid

no v  proračunu, tako da smo 
lahko vedeli, s  koliko denarjja 
pravzaprav upravljamo. Sploh pa 
letošnji proračun še ni sprejet in 
še danes ne vemo, kako se bo 
denar delil. Mestna skupnost je 
naredila svoj proračun oziroma 
program, ne vem o pa, če bo to 
m ogoče uresničiti. Ne vemo, kako 
se bodo sredstva v  tej občini letos 
delila, preden bomo šli narazen. 
Živimo v  negotovosti in delam o iz 
dneva v  dan."

Žalec je v tem času precej pri
dobil z novim trgovskim centrom 
na Filipovem trgu. Kako pa je z 
obnovo starega juteksa?

Eran Sadn ik : "Na ureditev 
Filipovega trga mestna skupnost 
nima vpliva, ker 
je to zaseb n a 
i n v e s t i c i j a .
Glede luteksa 
pa je bilo tudi v 
tem času več 
sestankov, ven
dar sm o prišli 
pravzaprav spet 
na začetek.
Rečeno je bilo, 
da bo vse  sku
paj prevzela 
neka banka, ki 
pa hoče preveč 
iztržitioziroma bi 
juteks dobil pre
malo. So pa v 
tem kompleksu 
že  določene 
d e j a v n o s t i  
ozirom a so 
p o s a m e z n e  
hale že  odpro- 
dane. To pa ne 
vpliva na izved
bo že  izdelanega načrta prenove 
tega kompleksa."

Precej je bilo narejenega pri 
urejanju pokopališča.

Eran Sadn ik : "Z urejanjem  
pokopališča sm o začeli lani, nare

jen je bil žarni zid, ki se uspešno 
oddaja. Ko v  njem ne bo več pros
tora, bomo nadaljevali z  etapno 
gradnjo zidu, za  kar že  im am o 
gradbeno dovoljenje za  celotno 
obzidje. Nam pa veliko preglavic 
povzroča praznjenje zabojnikov 
na pokopališču, saj so  odvozi 
odpadkov zelo dragi, občina sred
stev za  pogostejše praznjenje ne 
odobri, ljudje pa vozijo vanje vse 
m ogoče odpadke."

Kdaj se bodo preplastile ceste, 
ki so bile prekopane zaradi 
plinovoda?

Eran Sadnik: "Z asfaltiranjem 
bomo pričeli te dni povsod tam, 
kjer je že  vsa kom unalna infra
struktura pod cesto in se ceste ne

bodo več prekopavale. Naredili 
sm o seznam  in pregledali vse 
ceste in konec maja bomo te 
ceste asfaltirali. To bo sedem  cest. 
Vsako leto bom o tako uredili 
nekaj cest. Računam o, da bo do

Anketa
V

Žalec, moje m esto
Savinjska metropola, m esto Žalec, je  prvo v  nizu krajev, o  katerih bomo ob pogovorih s  predstavniki 

svetov KS in s  pomočjo ankete spregovorili o  njihovem delu in načrtih, v  Savinjčanu v  naslednjih m ese
cih. Naše občane sprašujem o kako poznajo delo KS, kako so  z  njenin delom zadovoljni, kaj je  v  njihovem  
kraju dobro in ka j slabo, kaj b i bilo potrebno spremeniti, česa pogrešajo in...?

| Rudi Pur Rudi Pur:
"Žalec je bil 
nekoč povsem 
drugačno mes-

s *  4  "i j
to. Danes pa je
tipično zas-

1 pano mesto,
m oziroma vselik bolj spalno
naselje z  mnogo izgubljenimi delovnimi 
mesti. Še ne tako dolgo nazaj smo bili 
znani po razgibanem družabnem življenju. 
Tega je sedaj morda le še za vzorec. 
Nekatere stvari še delujejo, in to dokaj 
dobro, vendar ni pravih skupnih akcij, 
pravega programa, ki bi zmotiviral prebi
valce in jih usmeril v delo za lepše in boljše 
življenje v mestu. V prejšnjih časih ni bilo 
problem pripraviti delovno akcijo. Polovica 
in več športnih objektov je bila narejena s 
prostovoljnim delom. Ljudje smo se bolj 
povezovali in tega sedaj v Žalcu res manj- 
ka.Tudi celoten Žalec nima pravega progra
ma, pa naj bo to na področju kulture, 
komunale, pri zaposlovanju in drugih 
področjih. Načrtujejo neke utopične pro
grame, za njih potrošijo veliko sredstev, a 
že vnaprej vemo, da jih ne bodo nikoli ure
sničili. Žalec naj bi bil trgovsko mesto, 
hkrati pa je brez odcepa na avtocesto in 
obratno. Veliko premalo naredimo, da bi 
bolj zaživelo malo gospodarstvo, za kar 
imamo dobre pogoje. Poleg tega odpiramo 
več komunalnih in infrastrukturnih gradbišč,

skorajda ničesar pa ne naredimo do konca. 
Mislim, da bi tu morala mestna skupnost 
potegniti črto in se začeti bolj ukvarjati s 
takšnimi problemi. Vse preveč je njeno 
delo strankarsko obarvano, premalo pa 
naredi za to, da bi združila Žalčane za

|ure Kočevar:
"Rad imam 
svoje mesto, 
saj sem v njem 
vse svoje živ
ljenje, nanj pa 
me vežejo tudi 
moji predniki. 
Ob tem dejstvu 

mi ni, in mi ne sme biti vseeno, kako mesto 
živi in diha oziroma kako dihamo mi z 
njim. Marsikaj je dobro, vendar tistim, ki so 
z  raznimi posegi spremenili staro mestno 
jedro in iz njega umaknili pošto,trgovino 
Peko s čevlji... ne morem čestitati. Nobeno 
evropsko mesto si ne bi dovolilo, da bi 
uničilo, kar je morda prehuda beseda, staro 
mestno jedro in ga prestavilo, seveda ne 
po videzu, na drugo lokacijo. Temu vsaj ne 
bi smeli reči Mestni trg ampak bi morali 
najti drugo ime. Kot recimo, novo nakupo
valno središče ali kaj podobnega. Tukaj 
mislim, da bi morala mestna skupnost reči 
svojo besedo in znova oživiti staro mestno 
jedro. Predvsem pa imeti v njem takšne 
trgovine in gostinske lokale, ki bodo zani
mivi za širok krog ljudi. Pohvalim pa lahko

tiste, ki skrbijo za čistočo in urejenost

Breda Čuvan:
"Marsikaj je 
dobro, a na 
žalost je tega 
vse manj. 
P r a v z a p r a v  
skoraj na vseh 
p o d r o č j i h .  
Veliko je govor

jenja, a premalo konkretnih dejanj, ki bi 
življenje v našem mestu znova naredila pri
jaznejše, lepše, bogatejše. Vse bolj smo 
zaprti vase, ni nobenih pravih družabnosti. 
Svetla izjema je morda vsakoletna Žalska 
noč, ki razburka naše mesto, in še kakšna 
druga prireditev, ki poudarja identiteto 
Savinjske doline in njenih prebivalcev. Naš 
trg, ki je v  bistvu tipično staro mestno jedro, 
postaja vse manj zanimiv za obiskovalce 
tega dela Žalca. Temu je precej pripomogla 
selitev pošte na drugo lokacijo. Obsojam, 
recimo, tiste, ki gostincu Štormanu niso 
dovolili za Savinovo hišo narediti 
gostinskega vrta. Z  njem bi lahko še obo
gatili življenje v teh poletnih mesecih. 
Sprašujem se tudi, kje je prišlo do kratkega 
stika, da so sklepanje porok iz Savinove 
hiše znova prestavili na občino. Sprašujem 
se tudi, kaj se bo zgodilo s trgom in našim 
poslom, ko bodo skozi njega obnavljali 
cesto. In še marsikaj. Vprašanj mestnemu 
svetu res ne manjka."

Rasti Tratnik:
"Naše sodelo
vanje z  mestno 
skupnostjo je 
kar dobro. Ob 
tem sodelo
vanju je zrasla, 
recimo, žalska 
fontana pri 

celjski banki. Z nekaterimi drugimi biroji pa 
smo pripravili projekt ureditve mestne ulice 
od črpalke do tržnice. Ta projekt je sedaj 
sprejet in čakamo na odzive občanov. 
Poslovno je naše sodelovanje z  mestno 
skupnostjo solidno, vendar ko se postavl
jam v vlogo občana, očeta mlade družine, 
na marsikaj gledam z drugačnimi očmi. 
Velika 'črna luknja" so neurejena otroška 
igrišča in prostori, kjer bi se mladina lahko 
zbirala. Veliko se sprehajamo in tako vedno 
bolj opažamo, da naše mesto ni več 
takšno, kot je bilo. Mnoge stvari ne 
funkcionirajo tako kot nekoč, ko smo bili mi 
še toliko mlajši, da smo uporabljali te 
površine. V poletnem času je kar premalo 
prostora kjer bi se človek lahko usedel, kaj 
v miru popil, se srečal s prijatelji in hkrati 
dihal mestno življenja. Žalec je živel zelo 
lepo pred petimi leti, sedaj pa vidno stag
nira. Skoraj nič se ne dogaja. Mnogo bolj bi 
morali uveljaviti in tako tudi izkoristili staro 
mestno jedro oziroma glavno ulico, ki je 
študijski primer starih mestnih jeder evrop
skih mest. Dokaj žalosten je pogled na 
ulice in ostale cestne površine, ki so precej 
razkopane, kar spominja že kar na Bejrut. 
Če imam pravo informacijo, s preplastitva
mi še leto ali dve ne bo nič."

Samo
|urhar:"Sem
Žalčan in tako 
se tudi puču- 
tim, živim, in 
kolikor lahko, 
tudi diham z 
njim. Vesel bi 
bil, če bi ljudje

Samo furtiar

leta 2000 vsa  kom unalna infra
struktura pod cestami."

V decembrski številki 
Savinjčana ste omenili pobudo 
za preimenovanje ulic. Se boste 
lotili tega?

Eran Sadnik: "Zaenkrat ne, ker 
kakšn ih  posebnih  že lja  za  
preimenovanje ulic ni. Če pa bo 
kakšna nova ulica nastala v  
zahodnem  delu Žalcu, jo bomo 
poimenovali Roblekova ulica."

Kako pa je s tem zahodnim 
delom Žalca oziroma dozidavo 
Soseske V., ki med drugim pred
videva tudi prestavitev avtobusne 
postaje ob sedanjo žalsko 
obvoznico?

Eran Sadnik: "Gre za  del Žalca 
od Aškerčeve ulice ozirom a glas
bene šo le  do nove Petrolove 
bencinske črpalke. Ta je predvide
na pri semaforju za  Gotovlje, kjer 
im a Petrol že  odkupljeno 
zem ljišče. To bi že  moralo biti v  
postopku lokacijskega in grad
benega dovoljenja, vendar ne 
vemo, zakaj se nič ne premika, to 
bi moral vedeti župan, želim o pa, 
da bi se zgradil ta servis z  avto
pralnico. V smeri Griž v Pušah pa 
je predvidena ureditev tehnične 
baze za  avtomobile z  majhno 
bencinsko črpalko, kjer naj bi bila 
tudi baza za  tehnične preglede 
avtom obilov, če bom o dobili 
dovoljenje  za  to. Ram pa za  
nakladanje razsutih tovorov na 
železniške vagone pa bo prestavl
jena v vzhodni del Žalca. Za ta 
projekt zdaj iščem o sofinancerje."

Kakšna bi bila splošna ocena 
dveletnega mandata?

Eran Sadnik: "Največji problem 
so finance. Premalo denarja iz 
občinskega proračuna je priteklo v 
Žalec, čeprav se prav tu pobere 
največ denarja. Tudi mesto kot 
središče doline potrebuje več 
denarja. Več je prom eta, več 
čiščenja in vsega. Zlasti krajevne

živeli bolj družabno in se po končani službi 
ne zapirali v svoje domove. Moti me, da ni 
več sproščenosti, gibanja med ljudmi, tiste
ga duha, ki je v Žalcu bil, ko je bil ta še 
manjši. Danes je za marsikoga le še spal
no naselje, za kar je v veliki meri kriva 
ekonomska kriza in nenehno pehanje za 
denarjem. Pogrešam več športnih in kul
turnih dogodkov, kar ljudi plemeniti in 
duhovno bogati. Prireditve, kot so recimo, 
akustični festival, dan mladih, Žalska noč, 
dovolj zgovorno govorijo o tem, da si ljud
je tega želijo, da to potrebujejo. |e pa res, 
da premalo naredimo, da bi bilo drugače. 
Da bi Žalec, kot lepo staro mesto z  zani
mivim starim mestnim jedrom, s tradicijo, ki 
jo ima, bolj oživel in od tega bi tudi vsi sku
paj nekaj imeli. Seveda pa bi morali Žalčani 
bolj stopiti skupaj, pozabiti stare razprtije in 
potem mislim, da bi Žalec lahko bil 
poslovno, turistično, družabno in uspešno 
mesto, v katerem bi bilo lepo živeti.”
Vlado Kožar "Nisem rojen Žalčan. V tem 

mestecu živim 
13 let. Za Žalec 
bi rekel, da je 
tipično malo 
mesto, kjer se 
skoraj vsi poz
namo med 
seboj. Če bi 
bilo življenje 

bolj razgibano, da bi se v mestu pogosteje 
kaj dogajalo, bi lahko rekel, da živim v ide
alnem kraju. Tudi tako, kot je, je kar dobro. 
Mesto je kar lepo urejeno, vse je na 
dosegu roke, trgovine, lokali, povsod lahko 
prideš peš.Od prireditev bi pohvalil organi
zatorje Žalske noči. Žalec je po mojem 
mesto, ki bi lahko omogočal svojim prebi
valcem in prišlekom, turistom, res prijeten 
stik s hmeljsko prestolnico. Predvsem bi 
bilo treba motivirati mlade, jim omogočiti, 
da se bodo v  mestu dobro počutili in tako 
svojo energijo sproščali v  koristne namene 
in ne za vandalistično početje."

skupnosti v  za h od n em  delu 
občine za  to nim ajo posluha, vsi 
zavpijejo, če v  Žalcu nekaj nared
imo. Tak odnos je kriv tudi temu, 
da se ne moremo pogovarjati o 
regiji ali celo pokrajini in lahko se 
zgodi, da bom o izgubili še  te 
upravne službe, ki so sedaj v  
Žalcu. Premalo skrbimo za  razvoj 
Žalca kot središča doline. Morda 
bi omenil še to, da se bo letos 
obnovila oziroma poglobila vrtina 
za  črpanje tople vode. Župan je 
podpisal pogodbo in morda bi 
tako v  Ža lcu  vendarle  dobili 
bazen."

In kako bo v novi občini Žalec?
Eran Sadnik: "Izid referenduma 

za  nove občine ni presenetljiv, 
jasno pa je, da Braslovče in Tabor 
prek drugih občin ne more ostati 
del občine Žalec. Predvidevam, da 
bo državni zbor ustanovil pet 
občin na tem območju, kar bi bilo 
za  nas bolj ali manj pozitivno. 
Predsedniki vseh  devetih kra
jevnih skupnosti, ki naj bi ostale v 
novi občini, sm o ocenili, da bo to 
pozitivno in da se bom o lahko 
lažje  posvetili reševanju naših 
problemov. Res so se ljudje na 
našem  referenudmskem območju 
izrekli proti delitvi občine, vendar 
ni bilo velike razlike v  odstokih 
g lasov za in proti. |e pa ravnanje 
države zelo čudno, da je tudi za 
del občine, ki ostane skupaj, 
razpisala referendum. Tega doslej 
še nikjer ni bilo, sam o Žalec je 
moral imeti referendum. Temu se 
čudim. Nismo pa še  preračunali, 
kakšen  bi bil proračun nove 
občine. Nova občina bo štela pri
b ližno  21.000 prebivalcev in 
vsekakor nam pripada približno 
polovica sedanjega občin-skega 
proračuna. Kako bo kasneje ta 
denar razdelil državni zbor, je pa 
drugo. Mislim pa, da bo boljše za 
nas."

K.R.

■ Samo
Verstovšek:

"V Žalcu po
grešam več 
življenja ob 
večerih in čez 
vikend, pa tudi 
nasploh pri- 
m a n j k u  j e 

družabnosti. Delo mestnega sveta ne poz
nam dovolj dobro, da bi ga lahko ocenje
val. Bi pa rekel, da bi veljalo resneje uredi
ti prometni režim, predvsem pa zgraditi 

večje parkirišče za tiste, ki se v Žalec vozi
jo v službo. Mestno jedro bi bilo tako 
parkovno razbremenjeno in namenjeno 
prehodnim gostom in tistim, ki prihajajo v 
Žalec po naktrpih. Žalec je zame lepo 
mesto, tudi kar čisto, če ne bi bilo vandal
izma, bi bilo še marsikaj drugače..."
Nataša 
Dosedla: "Na 

splošno je živ
ljenje v našem 
mestu še kar 
lepo. Ob tem 
pa bi dejala, 
da bi lahko 
bilo še precej 
drugačno. Mladina se čez dan skorajda 
nima kam dati, premalo je možnosti za 
aktivnejše življenje, ki bi mlade odvračalo 
od negativnega sproščanja energije. 
Pogrešam več kulturnih, športnih in drugih 
dogodkov, kjer bi mladi lahko pokazali 
svojo kreativnost znanje, ustvarjalnost. Z 
mladimi bi se morali več ukvarjati, jim dati 
novih možnosti, novih poti. Mnogi mislijo, 
da ni izhoda iz njihovih kriz, da je konec 
sveta. Rada potujem, rada sem v naravi, 
rada med ljudmi. Svoje življenje poskušam 
živeti čim bolj bogato, duhovno zdravo in 
morda tudi zato gledam na Žalec z 
drugačnimi očmi kot veliko drugih, ki se 
zadovoljijo s posedanjem v lokalih in popi
vanjem."

Darko Naraglav



HKS KZ SAVINJSKA DOLINA, ŽALEC 
objavlja 

JAVNI RAZPIS
0 DODELITVI LIKVIDNOSTNIH KREDITOV ZA VLAGANIA V TEKOČO KMETI|SK0 PROIZVODNJO 

ZA LETO 1998 NA 0BM0Č|U OBČINE ŽALEC
I.

Razpisani znesek: (0.000.000 MIO SIT (šestdeset milijonov tolarjev)
II.

Namen: vlaganja v tekočo kmetijsko proizvodnjo.
III.

Likvidnostni krediti za vlaganja v tekočo kmetijsko proizvodnjo se bodo dodeljevali fizičnim ose
bam s prebivališčem v občini Žalec in statusom kmeta, ki se ukvarja s pridelavo in imajo sedež 

in obdelovalne površine v občini Žalec.
IV.

Likvidnostni krediti za vlaganje v tekočo kmetijsko proizvodnjo se bodo dodeljevali za najdaljšo 
dobo enega leta v maksimalnem znesku 500.000 SIT, v izjemnih primerih večjih vlaganj je lahko 

maksimalni znesek tudi večji. Obrestna mera je T + 0 %. Koriščenje kredita je gotovinsko.
V.

Kandidati za likvidnostne kredite naj svojo vlogo, skupaj z zahtevano dokumentacijo, oddajo do 
29. maja 1998 na naslov:

HKS KZ SAVMISM DOLINA, UlEC, Žalskega tabora 1, 5310 Žalec
VLOGA MORA VSEBOVATI:

- potrdilo o oddanih tržnih viških za leto 199Z
- zemljiškoknjižni izpisek,

- potrdilo o plačanih davkih in prispevkih,
- mnenje o izpolnjevanju pogojev za kmeta.

VI.
Vlagatelji bodo o dodelitvi likvidnostnega kredita obveščeni najkasneje v 15 dneh od roka za 

vložitev zahtevkov.
VII.

Realno obrestno mero regresira občina Žalec. Pogoj obrestne mere T + 0 %  naveden v IV. členu 
Razpisa, je vezan na sprejetje proračuna občine. V primeru spremembe proračuna občine si 

pridružujemo pravico do spremembe obrestne mere.

N <
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NAREDIMO NEKA) ZA SVOJE ZDRAVJE

Prek zime se je v Našem telesu nabralo veliko strupov 
in odvečnih kilogramov.
Naredimo temu konec, očistimo svoje telo, preženimo 
pomladno utrujenost in znebimo se odvečnih 
kilogramov.
Izkoristite bljižnico do zdravja in obiščite
ZELIŠČNO DROGERIJO "  PUR "
V Žalcu, na Mestnem trgu 4 (tel. 715-691)

Z nami lahko ZDRAVO hujšate, se ZDRAVO zredite 
ali pa samo ZDRAVO živite.

Vrbanič drugi v Evropi

Župan Milan Dobnik je  Damirju Vrbaniču za velik uspeh in za promocijo 
Slovenije podelil grafiko znanega slikarja Rudija Španzla.

22-letn i Damir Vrbanič iz  
Žalca, po  poklicu  stro jn i 
mehanik, je  na nedavnem ko
nčanem pn/enstvu v  karateju v  
Beogradu v  svo ji kategoriji (do 
60 kg) osvojil srebrno medaljo. 
Drugi Žalčan, Matjaž Končina, pa 
je  žal izpadel ž e  v  prvem krogu. 
Zaradi njegove mladosti, star je  
18 let, nastopil pa je  v  članski 
konkurenci, je  bilo najpomemb
nejše nabiranje izkušenj.

Trener Silvo Marič, ki je tudi 
predsednik žalskega karate kluba 
in sekretar Karate zveze Slovenije, 
je bil pred letošnjim evropskim

prvenstvom optimistično razpo
ložen, odličja pa ni upal napove
dati. "Vse je šlo kot po maslu, 
zataknilo pa se je v  finalu, ko me 
je z  2 : 1  premagal svetovni prvak 
Yagli iz Grčije. Kljub temu sem  sre
brne medalje zelo vesel", je na 
sprejem u pri ža lskem  županu 
povedal srebrni Damir Vrbanič. 
Sprejem a pri žu p an u  so se 
udeležili tudi njegov trener Silvo 
Marič, predsednik športne zveze 
občine Žalec janko M elanšek in 
drugi.

T.Tavčar

GRADBENI INŽENIRING
ing. Vinko V U Č A JN K , s p.

Prežihova 1, Žalec, tel./faks: 063/718-265  
PROJEKTIRANJE m obitel: 0609 618-443

ORGANIZIRANJE
IN IZVAJANJE DEL

V GRADBENIŠTVU
Izvajamo:

GRADBENA DELA \  /  NIZKE GRADNJE
OBRTNA DELA \  /A D A P TA C IJE  

INŠTALACIJSKA D £LA \ /  REKONSTRUKCIJE

š tu d e n ts k i  s e r v i s  m a r ib o r  
PODRUŽNICA ŽALEC
Mestni trg 7, tel./faks: 063 / 717-197

•  p o s re d o v a n je  d e la  za  š tu d e n te  in  d ija ke

•  n a ro ča n je  n a p o tn ic  tu d i p o  te le fo n u

•  fo to k o p ira n je  A  4  č/b  8  S IT

A 4  b a rvn o  180 S IT

•  ve za va  fo to k o p ij o d  260  - 300  S IT

Delovni čas:
vsak dan od 7.30 do 19.ure 
ob sobotah od 8. do 12.ure

É

VSI ČLANI N AŠEG A SER V ISA  IMAJO:

10% popust pri opravljanju vozniškega izpita pri Avtošoli MAZZONI v Žalcu 

100 SIT popusta pri ogledu kinopredstav v kinu Žalec - kupončke za popust dobite na našem servisu

G l o s a

Zgodba o mojem mejašu
Oni dan sem  slišal, da je sosed 

lahko tudi mejaš. Pravijo, da je 
sosed tisti, ki ima v svoji ulici pri
jatelje, da pa je m ejaš pravo 
nasprotje te definicije. Ko sem 
hotel preveriti tudi pravno 
tolmačenje razlike med sosedom  
in mejašem, mi je znanec zelo 
nazorno pojasnil, da sm o 
Slovenci zelo radi mejaši, saj je 
na sodiščih največ pravd zaradi 
sporov med mejaši.

Ko sem  doma preboleval gripo, 
me je v zgodnjih jutranjih urah 
zbudila pesem krampa in lopate. 
Glej ga, zlomka, moj pogled skozi 
okno spalnice mi je ponudil zan 
imivo sliko. Mejaš iz zapadne 
strani se je veselo lotil moje 
zelenice, ki jo je žena lani na 
novo uredila. Nič se ne bi jezil, če 
bi se moj m ejaš lotil vrta, ki ga še 
nisem preštihal. Da pa se je lotil 
zelenice pa me je nekoliko pre
senetilo. Zato me je seveda zan i
malo kaj počne. Vprašanje ga je 
očitno presenetilo, saj se mu je 
zdelo sam o po sebi umevno, da 
se lahko priključi na javno kanal
izacijo - ta je namreč speljana po 
mojem zem ljišču. Zato se je lotil 
dela brez da bi mi svojo namero 
vsaj omenil. Beseda je dala bese
do in začelo se je iskriti. Vi, ki ste 
v prejšnjem sistemu...! Med števil
nimi očitki me je zbodla beseda 
"tudi grabili". Da se ne bi še bolj 
iskril dvogovor, pa tudi vročina mi 
tisti trenutek ni dala moči za 
nadaljni pogovor, sem  se raje vrnil 
v  posteljo. In ker sem  imel časa 
za  razm islek dovolj, sem  o iskri
cah mojega m ejaša razmišljal še 
nekaj časa. Pa sem  iz spomina 
zbrskal m arsikatero zan im ivo

ugotovitev, ki mi je vse  bolj potr
jevala tisto misel, da je napad 
najboljša obramba. Kot da bi bilo 
včeraj, sem  se spomnil, da so 
mojemu mejašu pred leti policaji 
odpeljali z  dvorišča lepo zeleno 
limuzino, ki jo je bojda prešvercal 
iz tujine. Moj m ejaš je imel to 
srečo, da se je kar dvakrat invalid
sko upokojil, bojda zaradi težav v 
hrbtenici; glej ga, zlom ka pa še 
vedno zmore veselo vihteti kramp 
in lopato.

Moj m ejaš je tudi spreten 
tehničar, saj je že  vrsto let 
uspešen tajnik nekega tehniškega 
združenja, ki mu pravijo Zveza za 
tehnično kulturo. Imel sem  to 
srečo, da so  se seveda v 
prejšnjem sistemu, ko sem  bil še 
n ek funkcionar, k meni prišli 
pritožit, da je moj m ejaš goljuf. 
Nagrade, ki so jih naprosili za 
najbolj uspešne mlade tehnike so 
bojda neznano kam izginile, otro
ci pa so dobili le kakšno pisalo. In 
moj m ejaš si domisli še mar
sikatero poslovno potezo. Pred 
leti je odprl prvo zasebno am bu
lanto za pomoč hrbteničarjem s 
pom očjo m agične bioenergije. 
Vest o čudežnem  zdravljenju se je 
hitro razširila in posel je začel 
cveteti. Težko bi trdil, da si pri tem 
poslu ni osm odil tudi prstov, 
dohtarji pa tudi niso nič vedeli o 
čudežnem  zdravljenju.Sicer pa 
ima moj m ejaš še nekaj zanimivih 
poslovnih potez, o teh pa še kdaj.

Pa da ne boste mislili, da on 
grabi, ker po njegovem  to 
počnejo drugi - še zlasti tisti iz 
prejšnjega sistema. Sicer pa je 
zgodba o mojem mejašu zgolj 
slučajna. j.K.

R A Z V O J
POLZELA, LOČICA 7 5 -a  
tel.: 701-249 , 701-366  
odprto : od  8. do 18. u re

Prodajamo izdelke

gorenje
vse za centralno 

ogrevanje

T R G O V I N A  J i

P o d lo g  1 1 /c

Pivo CELJSKI GROF (steklenica)
Pivo CELJSKI GROF (pločevinka) 
SLADKOR
Olje ZVEZDA (steklenica)
UGODNA CEN A VSAH VRST KRM IL!

Vabimo vas v prenovljeno prodajalno.

U S

84.90 SIT 
104,17 SIT
125.90 SIT 
199,00 SIT

Odpiralni čas:
TRGOVINA: od 8. do 19. ure, 

sobota od 8. do 13. ure, 
nedelja od 9. do 11. ure.

BISTRO: ponedeljek, četrtek: 
od 8. do 11.30 ure 
petek, sobota: 
od 8. do 12.30 ure 
nedelja od 8. do 11. ure

PAPIRNICA ¡UNIOR

- PAPIRNICA 
-FOTOKOPIRANJE
- IGRAČE 
-KOZMETIKA 
-DARILA

VSE ZA PO D JETN IK E  
IN  OBRTN IKE!

-NESKONČNI OBRAZCI
- POLOŽNICE 
-VIRMANI
- DOBAVNICE 
-RAČUNI
Odpiralni čas: od 8. do 12.

od 14. do 18.
ure
ure

P R O D A JA  R A B L JE N IH  V O Z IL

D A C A ,  d.o.o. 
Migojnice 140, 3302 GRIŽE

tel.: 063/718-222 
mobitel: 0609 / 629-093

(  O D K U P  R A B L J E N IH  IN P O Š K O D O V A N IH  V O Z IL  O D  L E T N IK ^  1992  D A L J E  )

. do 15. ure, ^  
a: od 7. do 17. ure, 
k: od 7, do 13. ure. J

(Odprto: od 7
sreda: 

l petek: ZA VSA RA BLJEN A  VOZILA  
MOŽEN KREDIT

Prodajalec -------- v
traktorjev ( « C B f e r * )
• vsi stari tipi v zalogi,
« sprejemamo naročila za 
nove tipe,
Prodajalec 
mobilnih telefonov

Pri nas dobite tudi kartico in vas 
takoj vključimo v sistem.
Za vse proizvode, kupljene pri nas, 
vam ponujamo)
najnižje cene, ugodne nakupne 
in kreditne pogoje

AGRO AVTOHIŠA 
ŠEMPETER
tel.: 702-510, te l/faks: 702-610

VAŠ PltO<M|M£C VOZU.
D A E W O O

v a s  o b vešča , da  čaka na  
ku p ce  novih  vozil DAEWOO 
v  m esecu  jun iju  
DAEVVOOJEV p ikn ik , k je r  
bom o izžreba li š e  eno  
DAEWOOIEVO vozilo .

Akcija vozil še  traja.

D A E W O O

Prihaja LANOS ROMEO 
in jUUjA

ter novi malček MATIZ.

^ * * * « 4 n  . « - - I N N ,
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Sipru standard kakovosti 
ISO 9001

Sipro, stanovanjsko podjetje 
Žalec, je tretje od skupaj 150 
slovenskih podjetij - upravnikov 
stanovanj, ki je prejelo certifikat 
kakovosti ISO 9001. Slovesna 
podelitev certifikata je bila v 
petek v dvorani Doma II. 
slovenskega tabora Žalec, pred 
tem pa je bila v prostorih 
Savinjčana novinarska konferen
ca. Na njej sta direktor Odon 
Sim onič in tehnični direktor 
Zlatko Pristan predstavila pod
jetje in postopek pridobitve cer
tifikata.

Za začetek postopka pridobitve 
certifikata so se po besedah 
Odona Simoniča odločili zato, da 
bi preverili notranjo organiziranost 
podjetja in vzpostavili še bolj pri
jazen odnos do strank. Podjetje 
deluje že osem let, ima 16 redno 
in 21 pogodbeno zaposlen ih . 
Upravlja 2.197 stanovanj in 29 
poslovnih prostorov, večinoma na 
območju občine Žalec, nekaj pa 
tudi v  občinah Mozirje in Celje. 
Poleg certifikata kakovosti je Sipro 
podpisnik kodeksa dobrih 
poslovnih običajev pri poslovanju 
z nepremičninami, s čimer podjet
je obljublja lojalnemu poslovni 
odnos do strank in konkurence.

Sipro Žalec je zaenkrat edini 
upravnik stanovanj v  državi, ki 
ima hkrati v  upravljanju tudi 
toplotno ogrevanje. Prek enega 
večjega in osem  m anjših 
toplovodnih sistemov se ogreva 
več kot 1627 stanovanjskih enot. 
Podjetje opravlja še  h išniške 
storitve, organizira čiščenje 
stanovnajskih objektov, obračuna
va obratovalne stroške, vodi 
inženiring in se ukvarja tudi s 
posojanjem denarja. V zadnjem 
času so začeli vpisovati etažne 
lastnike v  zemljiško knjigo in po

besedah Odona Simoniča se je 
prek 90 odstotkov etažnih last
nikov odločili za vpis prek Sipra. 

Sicer pa je bila novinarska kon

ferenca nam enjena predvsem 
predstavitvi projekta daljinskega 
nadzora in vodenja toplotnih 
postaj iz centralne kotlovnice v 
mestu Žalec. Cilj projekta je bil 
zagotoviti čim bolj kakovostno 
storitev ob čim nižji ceni. Ob pre
vzemu naprav in toplovodnega 
razvodnega om režja v  kurilni 
sezoni 1993/1994 so bili zaradi 
izgub tople vode in toplotne 
energije na razvodnem omrežju

takoj prisiljeni lotiti se večjih 
naložb. Leta 1995 so v  sodelo
vanju z občino naročili študijo o 
energetski oskrbi mesta Žalec in

naslednje leto v  skladu s to študi
jo začeli s projektom računalniško 
daljinsko vodenega sistem a od 
osrednje kotlovnice do vsakega 
uporabnika. Ta projekt je bil tudi 
pogoj za pridobitev certifikata 

Opremo sistem a daljinskega 
nadzora je izdelalo  podjetje 
Landis & Staefa. V centralni kot
lovnici je omogočen pregled vseh 
priključenih toplotnih postaj, 
avtomatsko zajem anje podatkov

iz postaj, njihov izpis in shranje
vanje , grafični prikaz postaj s 
prikazom  trenutnega stan ja, 
prikaz alarmnih vrednosti, režimov 
kurjenja in pregled toplotnih 
postaj z vsemi parametri.

Kot je povedal Zlatko Prislan, so 
ta projekt in naložbe financirali 
lastniki stanovanj in poslovnih 
prostorov v treh letih z investicij
skega deleža v  strukturi redne 
cene ogrevanja. Rezultati so bili 
tudi zanje presentljivi, saj letno 
dosežejo 20-odstotni prihranek 
pri porabi lahkega kurilnega olja. 
Reklamacij uporabnikov skoraj ni 
več. Vsi uprabniki imajo vgrajene 
m erilce toplotne energije in 
plačajo za dejansko porabo. Lani 
so na pobudo posameznih odje
malcev naročili tudi študijo dejan
skih odjemnih moči, ki jo je potrdil 
tudi kurilni odbor.

V Sipru so med uporabniki 
opravili anketo. V njej so med 
drugim ugotavljali, koliko je bilo 
motenj v  času ogrevanja, kakšen 
je odnos strojnika do stranke, 
mnenja stanovalcev glede plačila 
in podobno. Izmed petih možnih 
točk je anketa Sipru prinesla 
oceno med štirim i in petimi 
točkami. Tako Odon Simonič kot 
Zlatko Prislan sta zagotovila, da je 
fiksni del cene ogrevanja med 
najnižjimi v  Sloveniji. Kot član 
združenja energetikov tudi Sipro 
pošilja in sprem lja statistične 
podatke v  združenju.

Med cilji, ki so si jih zadali v 
stanovanjskm  podjetju Sipro 
Žalec, je med drugim ta, da bi od 
občine odkupili svoje sedanje 
poslovne prostore v  Pečnikovi 
ulici. Seveda pa bodo morali tudi 
ves čas dokazovati, da dosegajo 
kriterije, ki jih postavlja standard 
kakovosti ISO 9001. K. R.

Certifikat je podelil direktor Slovenskega inštituta za kakovost in meroslovje 
Igor Likar (skrajno levo), ob njem Zlatko Prislan in Odon Simonič.

Slovenski gorski reševalci na zboru v Žalcu 
v

Se vedno boleča nesreča na Okrešlju
V soboto ves dan so  zborovali slovenski gorski reševalci, člani 

Gorske reševalne službe Slovenije. Prisostvovali pa so  tudi številni 
pomembni gostje. Zbor je  bil v  dvorani Gasilskega doma v  Žalcu, kjer 
jih  je  najprej pozdravil žalski župan prof. Milan Dobnik, krajši kul
turni program pa so  pripravili žalski osnovnošolci.

Tega dne so, poleg poročil 
posameznih komisij in podelitve 
priznanj, govorili predvsem o delu 
v  zadnjih dveh letih in o načrtih 
do leta 2000. Slovenska gorska 
reševalna služba ima več kot 700 
članov, ki so vključeni v  17 postaj. 
V preteklem letu so posredovali 
194-krat in opravili 7387 ur 
reševalnega dela. Pomagali so 
216 ponesrečencem, poudarili so,

da je njihovo število prvič preseg
lo številko 200 , 28
ponesrečencem pa ni bilo več 
pomoči. Seveda ni naključje, da 
se med reševalci kdo ponesreči, 
še vedno pa močno odmeva 
nesreča na vaji reševalcev na 
Okrešlju lani, kjer je izgubilo živ
ljenje 5 članov gorske reševalne 
službe. Tudi o tej nesreči in njenih 
vzrokih in posledicah so veliko

govorili na sobotnem zboru. Med 
drugim so sprejeli sklep o 
ustanovitvi sklada Okrešelj, ki ima 
nam en pomagati otrokom 
ponesrečenih gorskih reševalcev 
pri šolanju na vseh izobraževalnih 
stopnjah v  skladu z njihovimi 
sposobnostmi, iz sklada pa bodo 
podeljevali štipendije za tiste 
študijske smeri, ki lahko pripo
morejo k varnejšemu zadrževanju 
v  gorah ter financirali razpise za 
diplomske in druge naloge, kater
ih namen bo raziskovati gorske

Govor Milan Dobnik

nesreče in drugo. Na zboru so 
imenovali upravni odbor sklada, 
komisijo, ki bo odločala o dodel
jevanju štipendij, in nadzorni 
odbor. Seveda so razpravljali še o 
mnogih drugih zadevah, ki so 
pomembne za uspešno delovanje 
gorske reševalne službe.

Za novega načelnika so izvolili 
Dušana Polajnerja iz Mojstrane.

T. TAVČAR

MESTNI PLINOVODI
D I S T R I B U C I J A  P L 8 N A d . o . 'o . 

MESTNI PLINOVODI KOPER, d.O.o., PE ŽALEC
o b v e š č a j o

O B Č A N E  M ES T A  Ž A L E C , DA B O D O  P R ED V ID O M A  DO  J E S E N I  
1998 P R E P L A S T IL I Z  A S F A L T N O  P R E V L E K O  C E S T E  O ZIR O M A  
U L IC E , K J E R  P O T E K A JO  VO D I PLIN O VO D A .

POZIVAMO. DA VSI ZA IN TERESIRAN I. KI Š E  NA
M ERA V A JO  NARO ČITI H IŠN I P R IK L JU Č EK . TO 
STO R IJO  P R ED  OMENJENIM  ROKOM OZIROMA 
ČIM P R E J .

Pisarna je odprta: ponedeljek, sreda, petek od 11. do 12. ure in od 16. do 17. ure.

D ogodki

»SIPRO« d 0 °

STA N O VA N ISKO  PO D JETJE  
3310 ŽALEC, Pečnikova 1 
tel.: 063/ 717-121, faks: 063/ 717-282

NAJEMNINE ZA STANOVANJA se v m esecu maju ne bodo povečale. 
Povprečna najemnina za stanovanja v  občini Žalec znaša v  mesecu 
maju 1998 10.18Z90 SIT in je 208,23 SIT/m2.
Najemnine za stanovanja in stroški upravljanja se oblikujejo v  skladu 
s pravilnikom o metodologiji za oblikovanje najemnin v neprofitnih 
stanovanjih. Pravilnik je objavljen v Uradnem listu RS, št. 47/95. 
NAJEMNINE ZA POSLOVNE PROSTORE se v  m esecu maju ne bodo 
povečale. Povprečna neto najemnina za m2 poslovnega prostora znaša 
766,90 SIT.
Po sklepu kurilnega odbora se povprečna akontacija za m2 toplotne 
oskrbe oblikuje v  skladu s porastom cen kurilnega olja.
V m esecu maju se povprečna akontacija toplotne oskrbe ne bo 
povečala in bo znašala 94,35 SIT/m2 ogrevalne površine.
Glede na porabo toplotne energije, ki smo jo spremljali v  pretekli kuril
ni sezoni, so vsi stanovanjski objekti razvrščeni v  akontacijske razrede. 
Ob koncu kurilne sezone 1997/98 bo v m esecu juniju 1998 opravljen 
obračun po dejanski porabi v  kurilni sezoni 1997/98.
Stroške lahko plačate na naši blagajni, in to vsak dan od 7. do 15. ure, 
ob sredah od Z do 17. ure in ob petkih od 7. do 13. ure.
Vsak dan lahko dobite informacije o poslovanju za vaš stanovanjski 
objekt. Informacije vam dajemo po telefonu, pisno ali ustno.

P O S E B N O  O B V E S T I L O !

Vpisujemo tiste, ki želijo vpisati stanovanje v zem ljiško 
knjigo. Informacije dobite v podjetju.

VSE LASTNIKE STANOVANj PROSIMO, DA NAM VRNEJO TRI 
PODPISANE IZVODE POGODBE O UPRAVLJANJU S TOPLOVOD
NIM SISTEMOM V MESTU ŽALEC.

N ov prapor ob  
8 0 -le tn ic i

Nov prapor je razvil Ludvik Miklavc.
Gasilci Gasilske Zveze Žalec so tudi letos počastili god svojega zavetnika 

svetega Florjana. V gasilskem sektorju Prebold praznovanje vsako leto 
pripravijo v drugem kraju in letos je bila ta prireditev z  družabnim srečanjem 
v Svetem Lovrencu. V tamkajšnji cerkvi so se gasilci sektorja udeležili maše 
(za praznično razpoloženje je  poskrbel Pihalni orkester TT Prebold), še pred 
tem pa je Prostovoljno gasilsko društvo Sveti Lovrenc razvilo nov prapor.

Gasilsko društvo v Svetem Lovrencu 
deluje že 80 let. Zgodovino društva je na 
kratko orisal predsednik Boris Kupec, ki je 
med drugim poudaril, da so gasilci skrbeli 
ne le za požarno varnost v kraju, pač pa 
so bili in so še dejavni tudi na drugih 
področjih, še zlasti na kulturnem in šport
nem. Ob svoji 80-letnici so letos pripravili 
več prireditev in florjanovo je bila prva 
izmed njih. Na njej je nov gasilski prapor 
razvil eden najstarejših članov Ludvik 
Miklavc, prevzel pa ga je predsednik Boris

Kupec. Na prapor so že pripeli 14 trakov 
darovalcev, med njimi trak krajevne skup
nosti Prebold, pa tudi 48 zlatih in 31 sre
brnih žebljičkov. Osrednja prireditev ob 80- 
letnici pa bo 2. avgusta, ko bo v Svetem 
Lovrencu tudi tekma koscev. Takrat bodo v 
uporabo predali novo motorno brizgalno 
Rosenbauer. Nova brizgalna je že pod nji
hovo streho, tudi ta naložba pa je bila zelo 
zahtevna, saj bo skupaj s potrebnimi 
cevmi znašala okoli 2,4 milijona tolarjev.

K. R, foto: T.Š.

SERVIS GOSPODINJSKIH APARATOV 
A N TO N  K ITE K , s p
Kasaze 107g,  Petrovče 
tel.: 063/ 708-256
mobitel: 0609/ 632-660, GSM: 041/ 632-660 

POPRAVILA: • pralnih strojev
• štedilnikov
• sušilnih strojev
• zamrzovalnikov

•  HITRO •  KAKOVOSTNO •  VNUjNIH PRIMERIH TAKOj •



Na sliki: Zlatoporoienca in svatje v  žalski poročni dvorani.

Zlata poroka Janeza in Ane 
Zakonjšek

50  let skupnega zakonskega  
življenja sta  te dni praznovala 
ja n e z  in Ana Zakon jšek  iz 
La ikove vasi. Z  njima so  bili 
po leg  otrok in njihovih družin ter 
vnukov in pravnukov tudi drugi 
sorodniki, k i so  s e  skupaj z  
z la toporo iencem a vese lili 
njunega lepega jubileja.

Seveda so pri tem obujali tudi 
spom ine, janez Zakonjšek se je 
rodil v  Marija Reki v  družini 
devetih otrok. Po končani osnovni 
šoli je ostal na kmetiji, leta 1942 
pa je bil mobiliziran v nem ško 
vojsko ter poslan na fronto v 
Rusijo, kjer je bil dvakrat ranjen. 
Tam je bil leta 1945, potem pa

p oslan  kot vojn i ujetnik v 
taborišče na Češko. Domov se je 
vrnil šele decembra 1945, ko so 
dom a že  izgubili vsako upanje, da 
je še živ. Ko si je nekoliko opo
m ogel, je moral še  na
petm esečno služenje vojaškega 
roka. Po vrnitvi se je zaposlil v  
kam nolom u v Marija Reki, potem 
pa v  TT Prebold, kjer je bil 
zaposlen do upokojitve. Tudi Ana 
se je rodila v  Marija Reki, po 
končani osnovni šoli pa je tudi 
ona ostala doma. Leta 1940 se je 
prvič poročila. V  tem zakonu je 
imela sina in hčer, mlada družina 
je kupila hišo v  Latkovi vasi, 
kam or so se preselili. Srečno živl

jenje je prekinila vojna, ki je mladi 
ženi vzela m oža, otrokoma pa 
očeta. Km alu je spoznala janeza 
in sklenila sta, da bosta svoji živ
ljenjski poti združila. Njima so se 
rodile še  tri hčere, otroci so 
odraščali in si ustvarili vsak svoj 
dom. Doma je ostala najmlajša 
hči z  m ožem  in hčerko, jesen svo
jega življen ja  zlatoporočenca 
uživata v  miru in sreči, obdana z 
ljubeznijo svojih otrok, vnukov in 
pravnukov.

Obred zlate poroke je v  žalski 
poročni dvorani opravil Marjan 
Žohar, cerkvenega pa v domači 
cerkvi preboldski žu p n ik  Franc 
Serec. T.Tavčar

Janez Aubreht

P o h o d n i
V  #
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s  t v M e l  n j e g o v e g a

|anez Aubreht je ob dnevu 
upora proti okupatorju 27. aprilu 
postal svojevrsten rekorder 
Bukovice. V  počastitev tega 
praznika je sklenil v  24. urah 
čim večkrat obiskati Bukovico, 
To mu je uspelo storiti kar 62 - 
krat. Vsekakor gre za dosežek, 
ki bi bil morda vreden vpisa v 
Guinnessovo knjigo rekordov. Če 
nič drugega, bo svojstven izziv 
za posnemovalce, ki se  bodo 
hoteli prepričati o svojih psi
hofizičnih sposobnostih. Z 
lanezom  sm o se  pogovarjali 
nekaj ur pozneje, na proslavi, 
kjer mu je predsednik PD Žalec 
tudi javno čestital za ta podvig.

janez Aubreht je pohodništvo 
vze l za  del svo jega življenja. 
U deležuje se raznovrstnih 
pohodov. Med najbolj elitnimi in 
znanim i je vsakoletni pohod 
Celje- Logarska dolina, pa 100 km 
dolg pohod v švicarskem  Bielu in 
podoben na Češkem. Na pot v 
Logarsko dolino se  bo letos podal 
že  desetič in tako kronal svoje 
pohodništvo z  lepo obletnico, saj 
ni veliko tistih, ki se lahko pohval
ijo z  desetkratno udeležbo.

"Rad sem  v naravi, v  veselje mi 
je vse, kar je povezano z  njo. 
Pohodi so ena od oblik srečevan
ja z  naravo in njenimi lepotami. 
Tudi minulo 24-urno "sprehajan
je" iz doline v dolino prek 
Bukovice je bilo po svoje zanim i-

J a n e z  Aubreht

vo, čeprav precej naporno. Na 
začetku sem  v  eni uri bil štirikrat 
na vrhu, na koncu pa le še 
dvakrat. Začel sem  včeraj ob 4.uri 
zjutraj in končal danes zjutraj. 
Najtežje je bilo okoli ene ure 
ponoči, ko so Bukovico zapustili 
zadnji obiskovalci. Le še kakšna 
divjad mi je prekrižala pot, 
drugače sem  sliša l le svoje 
korake. K sreči se je čas hitro 
iztekel in uro zatem  se je tudi 
zdanilo. Oznanjal se je lep sončen 
dan, ki je še polepšal občutke ob 
doseženem  rezultatu," je med 
drugim povedal janez Aubreht v 
začetku najinega pogovora.

"janez je bil včasih navdušen

rokometaš. Kar 15 let je sodeloval 
v  tem športu. Prišlo je obdobje, ko 
je šport skoraj povsem opustil. 
Deset let je bilo tako, nato pa so 
prišle težave š hrbtenico. 
Zdravnikov nasvet, naj se čim več 
giblje, ga je znova pripeljal med 
športne rekreativce. Posvetil se je 
hoji in danes nim a nobenih 
zdravstvenih problemov.

"Vsakomur, ki ima podobne 
probleme, priporočam čim več 
hoje. Z  njo se da znebiti tudi 
odvečnih kilogramov. Na Bukovico 
sem  v  preteklih letih prihajal 
enkrat do dvakrat na mesec. Letos 
hodim najmanj dvakrat na dan. 
Prvega januarja, ko sem  začel, 
sem  tehtal 112 kilogramov, danes 
jih imam sam o 85. V tem času 
sem  Bukovico obiskal 271-krat. K 
boljši kondiciji pa je pripomoglo 
tudi kolo, pa kakšen  fitnes, 
kopanje...

Skratka, počutim se res dobro 
in zdi se mi, da bi mi nekaj m an
jkalo, če ne bi počel tega kar 
počnem," pravi janez Aubreht ter 
še doda, da takšnega pretiravan
ja, kot je za  njim, ne priporoča. 
Zato pa toliko bolj sproščeno 
hojo, ki resnično pom aga 
premagovati marsikatero bolezen.

S  tem svojim podvigom |anez 
Aubreht še ni rekel zadnje besede 
v  pohodništvu. Prav gotovo razlo
gov za  veselje tudi v  prihodnje ne 
bo manjkalo. D. Naraglav

Lenart Cilenšek

Letos tisočkrat na Bukovici

Vse več je ljudi, ljubiteljev 
planin, ki so pravi rekorderji pri 
obisku posam eznih planinskih 
postojank. Prav zagnano se  
lotevajo tega tudi naši občani. 
Spisek tistih, ki so več kot 
stokrat bili na Homu ali na 
Bukovici, je že  precej zajeten. 
Kot smo že pisali, je bil Dušan 
Banko prek 500-krat na Homu 
in nedolgo nazaj so zabukoviški 
godbeniki tudi izpolnili svojo  
obvezo zaradi izgubljene stave. 
Nov častivreden d osežek pa 
naskakuje Lenart Cilenšek iz 
Migojnic, ki namerava biti do 
konca leta 1000-krat na 
Bukovici.

Lansko leto jo je obiskal 420- 
krat, leto pred tem, ki je bilo 
prestopno, 366-krat, še  prej pa 9 
dni manj kot im a leto dni. Sedaj 
je vsak dan trikrat pri planinskem  
domu. Vsakič se povzpne z  druge 
strani, z  zabukovške, m igojniške 
in libojske. Za to porabi uro in pol 
časa, včasih  tudi več, saj se rad 
tudi kaj pogovori s  prijatelji in 
znanci, ki jih srečuje na tej poti. 
Lenart je bil od 26. aprila že  316- 
krat na Bukovici. Danes, ko to

beremo, je številka že  mnogo 
večja.

"Če bo zdravje, bom načrtovan 
cilj dosegel," pravi Lenart, ki je 
sicer že  osem  let upokojenec. 
"Marsikdo zm ajuje z  glavo ali mi 
celo pravi, da sem  nor, ker grem 
pri teh letih postavljat rekorde. 
Morda im ajo prav, a ko sem  med 
vojno tukaj napravljal drva, sem  si 
rekel: če bo na Bukovici kdaj 
planinska koča, potem bom vsak 
dan prihajal k njej. To obljubo 
sedaj uresničujem. Pa ne zato, ker 
sem  tako rekel, am pak preprosto 
zato, ker rad hodim in ker mi je ta 
p lan inska postojanka tudi 
najbližja," pravi Lenart Cilenšek.

Lenart je včasih veliko kolesaril 
in se udeleževal raznih kole
sarskih maratonov. Še pred tem bi 
ga lahko videli na sm učarskih 
tekaških prireditvah in še kje. Ob 
tem ni presenetljivo sed an je  
pohodništvo, ki je nadomestilo za 
njegovo prejšnje športno življenje. 
Največ hodi sam.

"Sedaj im am  ča s opazovati 
naravo, se prepustiti njenim lep
otam, tišini in uživati. Na sprehod 
po poteh, ki vodijo na Bukovico, 
se odpravim vedno po kosilu. 
Kadar pa vidim, da planinci kaj 
delajo na postojanki, jim grem 
pom agat. Takrat čas ni pom em 
ben, čeprav n isem  član 
p laninskega društva," še  pravi 
moj sogovornik, se narahlo nas
m ehne in doda: "Ko sem  kolesa
ril, so mi nekateri rekli, da sem 
neumen, ko sem  smučal, prav 
tako, in tudi zdaj nekateri mislijo 
podobno. Iskreno rečeno , na to 
se ne oziram, važno je, da se 
dobro počutim. In dokler bo tako, 
sem  rad neumen."

D. Naraglav

Specialna olimpiada v Žalcu

Igre za zmago posameznika nad samim seboj
Sožitje Žalec in Center za varstvo in delo Golovec Celje, enota Žalec, sta v 

Žalcu 9. maja organizirala regijske igre specialne olimpiade Slovenije za celjsko 
- koroško regijo. Tovrstne športne igre želijo prizadetim dvigniti kakovost življen
ja na vseh ravneh. Igre specialne olimpiade resnično ponujajo zmago 
posameznika nad samim seboj, nad svojimi sposobnostmi. Zaradi tega je bil to 
dogodek, ki je razveseljeval organizatorje iger, starše prizadetih otrok in še 
posebno vse tekmovalce, ki so se pomerili v številnih različnih kakovostnih 
skupinah v sedmih atletskih panogah, v namiznem tenisu in košarki.

Na začetni slovesnosti je zbranim 
spregovoril predsednik Sožitja Žalec 
Rihard Kopušar, ki je med drugim 
povedal:

"Današnjih iger v športnem centru 
Žalec se udeležuje 170 oseb z motnja
mi v duševnem razvoju in združuje jih 
program športnega treninga ne glede na

mu gibanju, poleg tega da tekmujemo, 
je, da s športom doživljamo občutek 
zmagoslavja ter se družimo s svojimi 
sovrstniki.

Slovenija se je pridružila gibanju 
Specialne olimpiade leta 1990, ko je 
bilo pri tedanji Zvezi društev za pomoč 
duševno prizadetim ustanovljena

i j Stalna ni
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njihovo sposobnost. S to obliko dela 
želimo doseči kontinuiran razvoj 
telesnih sposobnosti prizadetih.

Svetovno gibanje oseb z motnjami v 
duševnem razvoju SPECIAL OLYMPIC 
sega v leto 1963. Danes je v to gibanje 
vključenih že 130 držav, ki se orga
nizirano ukvarjajo s športom in rekreaci
jo. Program specialne olimpiade delimo 
na zimski in letni program. Igre pa ne 
vsebujejo le športnih aktivnosti, temveč 
tudi s svojo vsebino vplivajo na uspos
abljanje teh oseb. Uradni športi so 
atletika, kolesarstvo, namizni tenis, pla
vanje ter alpsko in klasično smučanje. 
Demonstracijske discipline pa nogomet 
in elementi košarke. Biti zvest športne

komisija za šport in rekreacijo in je še 
danes ostala ena izmed dejavnosti 
socialnih programov Zveze Sožitja 
Slovenije. Današnje igre v Žalcu sodijo v 
sklop petih regij z zaključkom na skup
nih igrah Slovenije. Specialna olimpijska 
ideja, kjer sodelujejo prizadete osebe, 
ne pozna poražencev, pozna samo 
zmagovalce. To pa so vsi, ki sodelujejo. 
Želim, da se danes tudi mi pridružimo 
svetu zmagovalcev, to je vašim in našim 
otrokom..."

Po dvigovanju tekmovalne zastave, 
pred tekmovalci iz desetih centrov, je 
igre odprl direktor Zveze Sožitje 
Slovenije Tomaž jereb. Že pred tem so 
športnike specialne olimpiade in njihove

spremljevalce ter druge razveseljevali 
godbeniki pihalne godbe Zabukovica in 
drugi, ki so s kulturnim programom 
poskrbeli za prijetno razpoloženje. Pred 
začetkom prireditve je predstavnike 
posameznih centrov, organizatorje in 
druge sprejel tudi župan občine Žalec 
prof. Milan Dobnik Le-ti so si z vrha 
Hmezadovega nebotičnika ogledali 
panoramo Savinjske doline.

Pred olimpijsko zaprisego "PUSTITE 
Ml ZMAGATI, ČE PA NE MOREM ZMAGATI, 
NAj BOM POGUMEN V SVOjEM 
POSKUSU" so se igre začele. Svoj epilog 
pa so potem doživele na zaključni

slovesnosti v telovadnici OŠ Žalec, kjer 
so podelili številne komplete medalj. 
Veseli obrazi, solze v očeh, 
zmagoslavno dviganje rok, sreča za vse. 
Poražencev ni. Namen iger je bil tudi 
tako dosežen. Piko na "i" pa je naredilo 
še družabno srečanje ob glasbi ansam
bla CMOK

"Olimpijski ogenj" specialne olimiade 
je sedaj že ugasnil, v srcih staršev, orga
nizatorjev in še posebno otrok pa bo tlel 
vse do naslednjega srečanja, do nasled
nje'olimpiade.

D.Naraglav

V planinski orien taciji 46 ekip
V organizaciji Planinske zveze 

Slovenije - m ladinske komisije in 
Sav in jskega  m eddruštvenega 
odbora p lan inskih  društev - 
m lad inskega odbora ter s 
pom očjo PD Dobrovlje 
Braslovče je bilo na območju 
Braslovč in Dobrovelj državno 
prvenstvo v  planinski orientaciji. 
Na startu se je zbralo 46 ekip iz 
raznih krajev Slovenije, ki so se 
pomerile v  sedm ih kategorijah. V 
kategoriji A (do 6.raz.) je zm a
gala ekipa Braslovč pred Vinsko 
Goro in Slivnico, v  kategoriji B (Z 
in 8. raz.) Ljubno ob Savinji pred

Braslovčami in Šoštanjem , v kat
egoriji C (mladinci do 25 let) 
Šoštan j pred Slivnico  in 
Braslovčami, v  kategoriji D (člani 
25 do 40 let) Vinska gora pred 
Poljčanami in Rečico ob Savinji, v 
kategoriji E (člani nad 40 let) 
Braslovče pred Vojnikom  in 
Žalcem, v  kategoriji F (družine) 
Zabukovica pred Braslovčami in 
Žalcem , izven kategorij pa 
Šempeter v Savinjski dolini.

Druga in zaključna tekma bo
25. maja na Menini planini.

Tone Tavčar

Družina Planinšec - Vili, Tina in Manca iz Zabukovice, ki je zasedla 1. mesto.



PODJETJE S TRGOVINO 
INSTALACIJE IN STORITEV C I Z E J

VIADRUS EUROFIRE

e- UGODNI KREDITI OD 1 DO 5 LET 
s  EKOLOŠKI KREDIT 
®  dostava na dom 
«s popust za takojšnje plačilo 
e  montaža

H e a t i n g  E q u ip m e n t

ÉSH R N ]

P R IS R Č N O  V A B LJEN I NA P R E D S T A V IT E V  N O V E O P E L  A S T R E ,
ki bo 22. m aja 1998 ob 15.30 uri v Velenju.

V E L E N J E ,  Kosovelova 16, te l.: 06 3 /8 5 5 -9 7 5 , 8 6 4 -380  
C E L J E ,  M ariborska 93 , te l.: 0 6 3 /411-909

ŠEM PETER 13/A  
tel. 701-888 
faks : 702-088

BELA TEHNIKA

M | M S M
B B  ■ H B m H N B H B H H n  H i

TEH N IČ N A  TRG O VIN A  - S E R V IS

D e l. čas:
8.00- 19.00

s o b o ta
8 .0 0 -  1 2 .0 0

A KCIJSKE CENE  
V MESECU MAJU

pralni stroj Bosch WFB 1605 
pralno sušilni stroj Indesit WGD 1236 
Pomivalni stroj Indesit DG 5100WI 
pralni stroj Candy C  835 T 
pralni stroj Gorenje WA 911

89.900.00
99.900.00
72.900.00
75.108.00
75.500.00

AKUSTIKA
velik izbor televizorjev, glas
benih stolpov, videorekorderjev 
priznanih blagovnih znamk 
Sony, Panasonic, Philips, 
Grunding, Aiwa, Technics, 
Sharp

R ezervn i deli za štedilnike, pralne stroje, sušilce perila, hladilnike, bojlerje.

Televizor Gorenje 63cm ST TTX 2 x 2 5  W 88.900,00
Mali gospdinjski aparati
antene, stenski pribor (svetovanje montaža )
RTV servis

Akcijske cene veljajo do 30. 5. oziroma do razprodaje zalog.
M O ŽEN  N A K U P  NA O D L O G  P L A Č I L A  DO 10 M E S E C E V  * B R E Z P L A Č N A  D O STA VA !

m s s s k  m s s s k  m a s i i

£MA ttU JU t  Latkova vas 51, 3312 Prebold
M M M tm  d .o .o . tel. & faks: 0 6 3 /7 0 2 -3 1 4 , 7 0 2 -3 1 5

Ugodne cene za kmetijsko mehanizacijo SIP

- spider 230 SIP
- spider 350 SIP
- pajek BORI Sežana

188.865.00
273.596.00
158.760.00

Tudi ostali SIPOVI stroji po zelo ugodnih cenah:

motorni okopalnik BRIKS 4,5 HP 
super cena 73.900,00

- parkovne kosilnice od 24.990,00 SIT dalje
- gorska kolesa s popustom za gotovino 

in tudi na več obrokov.

CENE VELJAJO DO RAZPRODAJE ZALOG.

□  P E L O  Avto
U G O D E N  L E A S I N G  IN K R E D I T  DO 5 L E T

IZDAJA PREDRAČUNOV ZA REPUBLIŠKE STANOVANJSKE 
IN EKOLOŠKE KREDITE.

NUDIMO TUDI BANČNI KREDIT PO ZELO UGODNIH 
OBRESTNIH MERAH.

16 MAJ 1998

Podpisani

kraj:

ulica:

pošta:

naročam časopis
N O V I T E D N IK  Zttini1e miH«pošiljati dne:

Podpis:

Obvezujem se, da bom redno plačeval naročnino.

ž e  od 2 .6 0 6 .6 1 0  S IT  ž e  od 1 .4 2 4 .0 5 0  S IT
K red it od T  + 4

ABS, SERVO VOLAN, DALJIN
SKO  ZAKLEPAN JE,
RDS RADIO Z ZVOČNIKI, 
ELEKTRON SKA ZAŠČITA  
MOTORJA,
ZRAČNA BLAZINA NA 
VOZNIKOVI STRANI

SERVIS, KLEPARSTVO, LIČARSTVO, 
MENJAVA STARO ZA NOVO, 

PRODAJA
* rabljenih vozil * rezervnih delov * 

*dodatne opreme *

MATERIAL ZA:
- centralno ogrevanje
- plin
- vodovod
- opremo kopalnic

Parižlje 1, BRASLOVČE 
tel.: 063/720-181 
faks & tel.: 063 / 720 - 065

PONUJAMO VAM
a k l i m a t ®

a r m a i

radiatorji V O G EL & NOOT m m i l ®

Kuhar sladkosned 
v Libojah

Informativna št.:041166 15 77 

Internet :http://www.msacelje-sp.si
NAJVEČJA IZBIRA
V SLOVENIJI;
specializirani smo za:

Na osnovni šoli v Libojah vsako leto 
pripravijo projekt, v  katerem se učenci 
najprej predstavijo z  bogatim kulturnim 
programom, nato pa ustvarjajo skupaj s 
starši. Trudijo se, da upoštevajo predloge 
in želje otrok. Doslej so se seznanili že z 
ljudskimi običaji, keramiko, ki je značilna 
za njihov kraj, govorili so o glasbi v šoli in 
domačem kraju, o tem, kako preživljajo

prosti čas v  družini, in še o marsičem, 
letos pa so bili otroci kuharji sladkosnedi. 
Veliko so govorili o zdravi prehrani, vendar 
se otroci posladku le ne bi odrekli. Učenci 
so delali doma in v šoli, zbirali recepte, 
opazovali in pomagali pri pripravi slaščic. 
V šoli pa so na to temo ustvarjali v liter
arnem krožku, na likovnem, dramskem, 
pevskem in plesnem področju. Zaključili

so z  ustvarjanjem pod vodstvom zunanjih 
mentorjev, in sicer jemeja Podpečan, 
Andreja Voha, Darje Grozdnikar, Andreje 
Špajzer in Liljane Terglav. Pod njihovim 
vodstvom so pripravili torte, mlečne 
napitke, sadne solate in obložene kruhke.

Vsekakor je bil ta projekt eden izmed 
zanimivejših ter zelo poučen.

T. T.

Vhod poleg 
trgovine TUŠ 
Šempeter

GSM-mobitele, 
telefakse na navaden 
in termo papir, 
brezžične in žične telefon 
telefonske centrale, 
tiskalnike
in ves pribor za telefonijo.

!!'.BREZPLAČNI 
¡¡¡BREZPLAČNA DOSTAVA 
PO VSEJ SLOVENIJI!!!

SUPER UGODNE 
CENE GSM 

MOBITELOV

SVETOVANJE!!!

k o i t u s :
GRflDOK IH

3 l£ * N O  IUHOPWIKRRITUO
K O T O I2 É

G RA D N JE INDIVIDUALNIH HIŠ 
IN POSLOVNIH O BJEK TO V, 
ADAPTACIJE

* SLIK O PLESK AR SK A DELA  
IN DEMIT FA SAD E

«  P LES K A N JE  N APU ŠČEV  
IN B E L JE N JE  FASAD  
Z DVIŽNO KO ŠARO

IZPOSOJA DVIŽNE K O ŠAR E

K O T H I K .
Igor K O TfllK

N ikole T e s le  6, Ž a le c
Te le fon  & faks: (063) 716-858 

M obitel: 0609 612-283

tel.: 063/40 41

MULTI JET

Šempeter 21 a
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T R A D I C I J A  D O B R I H  T R G O V C E V  4

SA V IN JSK A I

V I K A k o r a k e  p h a n e * !  y

živite \ 
zdravo

w ^ *c m \  hlebček, 5 0 0 g

^ ¿ S ^ E rn a t kruh s  posipom  
polnozrnat Rruh s posipom  

VEDNO SVEŽI KRUH IN PECIVO V PC LENA LEVEC

drobtine,
lk g

goriška klobasa 
v .p ., mini, lk g

599,00

p leče 4 
d om ače  

prekajeno, 
v .p ., lkgj

sladoled SLADKE 
SANJE, 21, 

različni okusi

sir CAUDA, 
l k g polm astna 

skuta, 5 0 0 g
hrenovka coctail mini 

v .p ., lk g
V o lt t o m f c e k sprekajena 

\ plečka v  
m reži, lkg

m asleni polnozrnati 
keksi, 2 0 0 g

bonboniTABO
čajn a^

klobasa,
lk g

testenine
ROMANA,

^ _ 5 0 0 g

599,90^

tirolska salam a

pizza 
šunka, 

lk g  i bonboni 
VISOKI C,

1 0 0 g
FRUCTAL 
n ectar iz 

Éaboik, IIturistična klobasa, 
lk g

FRUCTAL 
n ectar iz 

pom aranč, 41
V PC LENA 
LEVEC VSAK 
DAN NEKAj 
DOBREGA

272,90429.90 389,90 AIAX
bagno,
750m i

zlata rebula, 11DO 25% 
POPUSTA PRI NAKUPU 

VEČJIH KOLIČIN 
PIŠČANČJEGA IN 

PURANJEGA MESA

odstranjevalec
vod n ega
kamna,
500m l

zobna p asta COLGATE 
antitartar, 50m l 
flourgei, 50m ia stiio  aLrr, 

500m l

PO  ‘TAl '.JANŠKO

T R G O V S K O  P O D JET JE  Ž A N A  Ž A L E C . M e s in i trg  2 . 3 3 1 0  Ž a le c S A V IN JS K A  trg o v sk a  d ru ž b a , d .d ., Š la n d ro v  trg  3 5 , 3 3 1 0  Ž a le č
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glasbeni stolp P H IL IP S ^ ^  
FW 335 CD mini sistem , 2 x 3 0 w

Barvni televizor ORBITER 55 ST TTX 
EVELUX

kolo FAUSTO COPPI

AKCIJSKA PRODAJA OPREME ZA KAMPIRANJE

šotor MONODOME 
L  -  za  d ve osebi 

-  teža  2kg

PVC vrtna  
garnitura, 

štirje stoli in 
m iza (brez 

šotora)
spalna v reča  
LIGHT STAR 
2 2 0 x 8 0 x 5 5

ležalna podloga (arm aflex)

5.390,00 4.950,00
otroški

stol
RELAX

ležalnik 'M A JPR *^  
(debelina blaga 3cm )

PVC Hbp PARKOONA 
art 5 0 2 3

ležalnik JOLLY 1 *  
(debelina blaga 2cm )'

stol RELA 
(zložljiv)PONEV 

GRILL-  
TEFLON

papirnati robčki 
SANYA, 10/1

SANYA, 2 /1

toaletni papir PALOMA, 
odišavljeni, 8 /1 briketi HOBBY CAT, 4 0 0 g , različni okusi

kosiln ica
G O O D BR O D

/ ’p a lc m a j



E kologija _______________  SijmN
ZAVOD ZA GOZDOVE SLOVENIJE V ŽALCU

NAJDEBELEJŠA DREVESA V 
OBČINI ŽALEC

Slovenija je po velikosti m ajhna 
država, vendar pa sta naravna in 
kulturna dediščina naše dežele 
zaradi specifične geografske lege 
in zg o d o v in ske g a  razvoja na 
obm očju srečevanja zelo različnih 
kultur zelo  pestri in bogati.

Pom em ben del naravne 
d ed išč in e  predstavljajo  tudi 
drevesa izjem nih  dim enzij, 
starosti in oblik. Drevesa so nas
ploh največja zem eljska živa bitja, 
saj v  izjem nih primerih njihova 
lesna m asa lahko doseže tudi 
1.600 ton (npr. sekvoja "General 
Sherman" v  ZDA, ki v  prsnem 
obsegu meri preko 30 m in ima 
okrog 1.600 m3 lesne m ase !!!).

Pri nas takšnih izjem nih dreves
nih silakov seveda ne najdemo, 
kljub tem u pa p osam ezn a  
drevesa tudi v slovenskem  okolju 
zrastejo ze lo  visoko, saj naše 
najvišje drevo, “Sgerm ova smre
ka” na Pohorju, meri v  višino kar
61.7 m, nekatera ekstrem no 
deb ela  drevesa pa m erijo v 
prsnem obsegu več kot 10.5 m 
(Najevska lipa, Gašperjev kostanj 
in Zejčarjev kostanj, ki so naša 
na jdeb ele jša  drevesa). Zaradi 
sorazm erno dobro ohranjenega 
naravnega okolja im am o takšnih 
t.i. drevesnih velikanov še precej. 
Tudi na obm očju občine Žalec v 
tem pogledu ne zaostajam o za 
ostalo Slovenijo. Ker menimo, da 
so najm arkantnejša drevesa iz 
našega življenjskega okolja za n 
imiva tema za  večino ljudi, ki se 
kakorkoli zan im ajo  za  naravo, 
sm o se na obm očni enoti Zavoda 
za  gozdove v  Celju odločili, da 
prav tem drevesom  nam enim o 
osrednjo pozornost v letošnjem 
Tednu gozdov.

Zanim anje in spoštovanje do 
velikih dreves pri ljudeh izvirata iz 
tesne povezanosti našega in živl
jenja naših prednikov z gozdom  
in gozdnim  drevjem. Že v davni 
preteklosti so  im ela velika 
drevesa poseb en  pom en za  
človeka in človeško  družbo. 
Nekoč so prenekatero pom em bno 
odločitev sprejeli pod košato 
krošnjo va ške  lipe, na istem 
mestu je bil morda prostor za 
obveščanje, druženje ali pa tudi 
kaznovanje ljudi, vse  od časa 
turških vpadov pa do danes so  na 
p osebej izbranih  m estih iz 
različnih razlogov sadili spom in
ska  drevesa. Ob km etijah so 
gozdna drevesa služila kot nar
avni strelovod, ki je varoval hišo in

ostala poslopja, v svojo senco so 
utrujenega km eta povabila  k 
počitku, nenazadnje pa so se ob 
teh drevesih zb irali in družili 
družinski člani. Drevesne vrste, kot 
sta tisa ali bodika, so se in se, 
kljub njihovi ogroženosti, še 
d anes uporabljajo pri izdelavi 
različnih cvetličnih aranžm ajev, 
šopkov in butar tako v  religiozne 
kakor tudi v  posvetne namene. 
Markantna drevesa so zasadili 
tudi ob cerkvah, kapelicah in zn a 
menjih, ponekod pa označujejo 
tudi posestne meje.

Golavškova lipa v  Lokah pri Taboru

Prav z  namenom, da ugotovi
mo, koliko velikih in starih dreves 
še  raste na obm očju  ža lske  
občine, sm o gozdarji Zavoda za  
gozdove iz Žalca v  letu 1997 v 
sodelovanju z  občino Žalec izde
lali raziskovaln o  nalogo z 
naslovom  "Najdebelejša drevesa 
v  občini Žalec", v  okviru katere 
sm o poiskali in opisali drevesa, ki 
so po našem  mnenju z  vidika 
varstva naravne dediščine tako

pomembna, da bi jih bilo potreb
no zavarovati z  Ustjeznrm 
občinskim  odlokom  in jih na ta 
način ohraniti prihodnjim gen
eracijam prebivalcev našega pros
tora.

Pri terenskem popisu in izmeri 
najdebelejših dreves sm o skupno 
izmerili 55 dreves, med katerimi 
jih je po našem  mnenju 33 tako 
pomembnih, da bi jih bilo potreb
no zaščititi z  občinskim  odlokom 
o varovanju naravne dediščine. 
Med temi drevesi ima svoje pred
stavnike kar 22 različnih dreves

nih vrst, največ (5) pa je lip. 
Najdebelejše drevo v občini je 
Kočetov kostanj (obseg debla 593 
cm), sledijo pa mu Golavškova 
lipa (565 cm) v  Lokah pri Taboru, 
sekvoja na Plevni (550 cm), lipa 
pri cerkvi v  Petrovčah (525 cm), 
Stiplovškov hrast - dob v  Kapli 
(505 cm), robinija pri cerkvi na 
Polzeli (495 cm), .... Poleg šestih 
najdebelejših sm o našli še nekaj 
primerkov drevesnih vrst, ki ne

dosegajo tako velikih dimenzij, 
kot zgoraj om enjene vrste, in sicer 
skorš (205 cm), tisi (229 in 203 
cm), m okovec (204 cm), bodika 
(94 cm), sodijo pa zagotovo med 
najdebelejše predstavnike svojih 
vrst na celjskem, nekatere med 
njimi pa tudi v širšem slovenskem  
prostoru

Le 16 izmerjenih dreves raste v 
gozdu, vsa ostala pa izven gozda, 
v  parkih in ob starih graščinah, ob 
kmetijah, ob cestah in križiščih, 
sredi polj in travnikov ali pa tudi 
na m arkantnih m estih sredi 
naselij. Ta drevesa je povečini 
posadil človek. Prav temu, da jim 
je mesto rasti določil človek, se 
morajo in se moramo tudi mi 
d anes zahvaliti, da s svo jo  
privlačno obliko in velikostjo še 
vedno lepšajo in bogatijo naše 
okolje.

Zanim iv je tudi odnos lastnikov 
do teh dreves, ki so  skoraj brez 
izjem e vsi m očno navezani nanje, 
saj jih poleg ostalega ti sopotniki 
večih človeških rodov verjetno na 
nek način tudi povezujejo z  nji
hovimi predniki. Njihovi lastniki 
so do teh dreves vzpostavili 
nekakšen ohranitveni in spoštljiv 
odnos ter v  njih ne vidijo zgolj 
lesa, am pak predvsem živa bitja, 
za  katera so ponosni, ker rastejo 
prav na njihovi posesti. Tak odnos 
do teh drevesnih velikanov in do 
narave, katere delo so, je posne
m anja vreden, predstavlja pa 
najboljšo garancijo za  njihovo 
ohranitev tudi v  prihodnje.

Z  nam enom , da tudi širšo 
javnost opozorim o na prisotnost 
in pomen naših najmarkantnejših 
dreves, sm o se na Zavodu za  goz
dove v  Žalcu  odločili, da ob 
"Tednu go zd o v 1998" najde
belejša drevesa v  občini Žalec 
predstavimo na razstavi fotografij. 
Zato naj bo ta prispevek hkrati 
tudi vabilo na ogled razstave, ki 
bo v  v  času od 21. maja do 04. 
junija v  prostorih Občinske 
matične knjižnice v Žalcu. Prisrčno 
vabljenil

Dejan Rosenstein, 
dipl. inž. gozdarstva

Sedaj je na Polzeli čisto
Svetovni dan Zem lje naj 

bi nas predvsem opominjal, 
kako pom em bno je čisto in 
zdravo okolje za  naše živl
jenje. Kaj je primernejše za 
praznovanje takega dneva, 
kot je velika čistilna akcija, 
pri kateri sodeluje velik del 
krajanov? Prav gotovo 
ničesar in tega se zaveda
jo tudi Polzelani, ki so 
temeljito počistili svoj kraj. 
Pri akciji so kot glavni 
pobudniki in organizatorji 
sodelovali člani Hortikul
turno - turističnega društva 
Polzela, po leg  njih pa 
učenci OŠ, člani gasilskega

društva Ločica ob Savinji, 
člani Društva podeželske 
m ladine in številni drugi 
krajani. Nabrali so kar za  22 
velikih in 8 malih zab o
jnikov odpadkov. Poseben 
problem predstavlja metan
je velikih odpadkov v  kanal 
Struga, saj je med odpadki 
veliko takih, ki ogrožajo 
vodo in s  tem naravno 
okolje. Seveda so se med 
akcijo  tudi pogovarjali: 
največ je bilo takih mnenj, 
da bi nem arneže ozdravile 
sam o visoke kazni.

T. TAVČAR
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PLESEN NA STENAH IN  STROPIH  
GRADBENIH OBJEKTOV

Kadar se odločimo za sanacijo 
grajenega objekta, naenkrat naleti
mo na težave, ki so bile sicer delno 
vidne, v vsej svoji razsežnosti pa se 
pokažejo, ko zadeve pričnemo 
temeljiteje razkrivati in iskati vzroke 
za njihov nastanek

Tokrat smo pod drobnogled vzeli 
plesni na stenah in stropih in naših 
bivalnih prostorov.

Plesen se razvija ob primernih kli
matskih pogojih ter ob prisotnosti 
organskih snovi. Največkrat so to 
premalo zračeni prostori, kjer se ple
sen prične razvijati v kotih in zas
tavljenih delih sten.

Kaj storiti, ko opazimo, da se je 
plesen nastanila v našem stanovan
ju?

Za pregon te nadloge poznamo 
več rešitev. Prva in začasna rešitev, 
ki nas potolaži le za kratek čas, je 
ta, da prizadete površine ometemo 
s čistim in suhim omelom in te iste 
površine dvakrat premažemo z 
lUBOCID-om. Ko je površina 
osušena, jo obelimo z disperzijsko 
barvo. Zelo pomembno je, da

posamezne faze izvedemo 
natančno in premazom pustimo, da 
se pred nadaljnjo obdelavo osušijo.

Druga, bolj zanesljiva možnost 
preprečevanja plesni je, da 
poskušamo prizadetemu prostoru 
zagotoviti čim boljši pretok zraka v 
vseh smereh - zlasti na stropu in 
tam, kjer se plesen pojavlja. Na 
mestu, kjer je plesen nastala, je 
potrebno vgraditi zračnik ki bo 
omogočal naraven pretok zraka, na 
prizadeti površini pa opravimo 
postopek kot je navedeno v prvem 
primeru.

Najboljši način, da predhodno 
preprečimo razvoj plesni pa je 
osnovna obdelava površin, torej 
zagotoviti čim boljši belež. Še vedno 
je najboljše sredstvo starano žgano 
apno, ki ne vsebuje organskih snovi 
in je tudi izvrstno razkužilo.

Proti plesni torej z  zračenjem in 
apnenim beležem.

Zaključna gradbena dela ter 
trgovina z  barvami in laki 

DOLAR & DOLAR d.o.o.

SETVENI KOLEDAR ZA M ESEC MAJ IN JUNIJ

MAj
Datum: Del rastline:

21. četrtek list
22. petek list
23. sobota korenina do ll.u re ,-------
24. nedelja -------- , plod od 12.ure dalje
25. ponedeljek korenina
26. torek korenina
27. sreda korenina do 13.ure,od 14.ure dalje cvet
28. četrtek * začetek presajanja ob l.uri,cvet do 8.ure-
29. petek cvet do 14. ure, od 15.ure list
30. sobota list
31. nedelja plod od 6.ure dalje

jUNIj
1. ponedeljek * presajanje, plod od 13.ure in IZu re
2. torek plod
3. sreda korenina do lO.ure
4. četrtek korenina do 16.ure
5. petek —

6. sobota korenina od 6.ure
7 nedelja korenina do lO lire .od  ll .u re  cvet
8. ponedeljek cvet do 10.ure,od ll .u re  dalje list
9. torek list
lO.sreda korenina *
ll.če trtek * konec presajanja ob 12.uri, plod
12.petek plod
13.sobota korenina od 6.ure dalje
14.nedelja korenina
15.ponedeljek korenina do 7.ure,od 8.do 19.ure cvet
16. torek cvet
17. sreda list do ll .u re  in od 16.ure dalje

Odprto vsak dan 
od 7. do 19. ure, 
ob sobotah od 7. do 13, ure

Medlog ,18, Celje 
tel. 451-51S in 471-011 

faks: 471-320

VSE ZA GRADNJO, ADAPTACIJO IN OPREMO 
HIŠE NA ENEM MESTU

HOBBY razrez iveral beli 18 mm 1.290,00 SIT/m2
HOBBY razrez iveral hrast NIAGARA 18 mm 1.690,00 SIT/m2

šolsko in pisarniško pohištvo ter stoli.

AKCIJSKE CENE VELJAJO OD 15.5. D 0 15.6.1998 
za plačilo z gotovino.

NAJBOLJŠI ZA LES - SLOVENIJALES
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Tebi pojem, Slovenija
Vrnitev na slovensko glasbeno sceno

V slovenskem tisku in drugih 
medijih se je letos začelo vse 
pogosteje pojavljati ime pevke 
XENIE. Zadnje tedne smo jo lahko 
videli tudi na TV in jo poslušali na 
raznih lokalnih radijskih postajah. 
Poslušalcem se je aprila predstavila 
tudi na dobrodelnem koncertu v 
Preboldu, kjer je ob Adiju Smolarju 
in plesni skupini Desdemona prijet
no popestrila velikonočni ponedel
jek. Pred odhodom nazaj v Švico, 
kjer biva že nekaj let, je sodelovala 
tudi na celjskem glasbenem sejmu. 
Z nastopi, pojavljanjem v medijih in 
z izdajo kasete ter zgoščenke v 
slovenskem jeziku, je napovedala 
vrnitev na slovensko glasbeno 
sceno, kjer je, še ne 18-letna, že 
bila.

Nežen, mehak glas, poln čustvene 
prežetosti, otožnosti in hrepenenja je 
ob poslušanju besedila In zvokov 
njene 12-strunske akustične kitare 
marsikomu zvabil solze v obči. Pa naj 
je bilo to v nekdanjem preboldskem 
hotelu, kjer je nastopila kot gostja 
ansambla Nočna Izmena, ali na 
proslavi dneva žena v Galiciji, Trnavi, 
na občnem zboru preboldskih jamar
jev in drugod. Takrat je še bila Ksenija 
Močnik iz Kompol pri Štorah, deklica, 
ki je živela In odraščala pri stari mami, 
dekle, ki je vedno hrepenelo po mami 
in njeni ljubezni. Nastala je vrsta 
pesmi, ki jih je v kantavtorskem stilu 
vnašala v življenje, v javnost. Naključje 
je bilo, da sem bil nekaj časa poleg na 
njeni glasbeni poti in z njo podoživljal 
nastope na že omenjenih prireditvah 
in tudi na glasbenih festivalih v

Velenju, Slovenj Gradcu In še kje. 
Kmalu zatem je odšla k mami v Švico, 
s tem pa se je njeno glasbeno ustvar
janje skoraj prekinilo. Novo okolje, 
drugačno življenje jo je iz nekdanje 
majhne punčke, najstnice, dekleta 
spremenilo v žensko z drugačnimi 
pogledi na svet. Kljub temu pa je v

srcu in duši še vedno tista Ksenija iz 
Kompol, ki se rada smeji, zabava, gov
ori in predvsem poje ter igra na kitaro. 
Sedaj seveda drugače kot nekoč, za 
kar ima največ zaslug njen mož, sicer 
glasbenik In producent, ki jo je usmer
il v bolj popularni internacionalni stil 
glasbe.

"Sedaj pojem največ v nemščini in 
pa v italijanščini in angleščini. Ker pa 
me je domotožje vedno bolj vleklo v  
Slovenijo, sem se odločila posneti 
kaseto iz zgoščenko svojih pesmi v 
slovenskem jeziku. Kot izraz svojega 
hrepenenja po domači zemlji je tudi 
pesem Tebi pojem, Slovenija, kjer me

s harmoniko spremlja oče Rudi, od 
kogar sem dobila glasbeni talent," 
pravi Xenia, ki je enajst mesecev tudi 
že mamica.

V Švici je že precej znana, saj 
nastopa enkrat, dvakrat na teden. 
Poleg nastopov v dvoranah in 
diskotekah nastopa tudi na odrih pod

velikimi šotori, kjer je po več tisoč 
ljudi. Tam nastopa s svojo glasbeno 
skupino, plesalci in zborom, ki poje 
stranske vokale. Tudi na kaseti in 
zgoščenki z naslovom MAMA, kjer je 
deset njenih pesmi, sodeluje njen 
ansambel. Pesmi so precej raznolike, 
kar daje kaseti iz zgoščenki možnost 
za zadovoljitev širšega kroga 
poslušalcev. Pripravlja pa že nov pro
jekt, novo kaseto In zgoščenko, ki naj 
bi zagledala luč glasbenega sveta v 
septembru, ko bo Xenia znova prišla v 
Slovenijo in v sodelovanju s sloven
skim ansamblom ter plesno skupino 
nastopila v raznih krajih svoje 
domovine, ki je vse bolj všeč tudi 
njenemu možu. Morda se bosta čez 
čas odločila za stalno živeti v Sloveniji.

"Zaenkrat še ne vem, kako bo, 
vsekakor pa mislim, da bo enkrat 
prišel čas, ko se bo potrebno odločiti. 
Dejstvo je, da bom v prihodnje vedno 
več v Sloveniji, saj so tu moje kore
nine, moji začetki glasbene poti, česar 
se ne da kar tako pozabiti. Ker pa 
delamo kar nekaj projektov mednaro
dno, seveda tudi brez tujine ne bo 
šlo," pravi Xenia ter se ob tem zah
valjuje vsem, ki so verjeli vanjo In ji 
pomagali mimo glasbenih čeri.

Nekdanje 18-leto dekle, ki je v manjši 
družbi, s svojo 12-strunsko akustično 
kitaro, še vedno Ksenija Močnik, sicer 
pa Xenia z drugačnim zunanjim vide
zom in spremenjenim melosom, torej 
smelo stopa, po uspehih v tujini, tudi na 
slovenski glasbeni oder. Zeželimo ji čim 
več uspeha tudi mi!

Darico Naraglav

R eportaža

SPOMINI NA
fang Hausmann 

in Celjske slovenske nomine
Ob 180-letnici rojstva prve slovenske pesnice
Prepočasi se dviguje zavesa noči in tišine iznad življenja in dela prve slovenske 

pesnice Fany Hausmann (*15.4.1818, Bruck an der Mur, Avstrija;+4.4.1853,Dobriša 
vas). Mar zato, ker je bil njen oče |osef Hausmann veleposestnik, lastnik graščine 
Landskrone pri Brucku, po ženini smrti pa še graščine Novo Celje, ki jo je kupil 1835 
in kjer je živela z njim tudi edinka Fany?

Visokorasla gospodična, običajno v najelegantnejši črnini, se je pred prihodom na 
novoceljsko graščino izobraževala v rojstnem kraju in na Dunaju, v novi domovini pa 
se je kmalu naučila slovenščine in se 1848 pridružila celjskemu krogu liberalnih izo
bražencev okoli prvega slovenskega naprednega političnega lista Celjske novine 
1848-9 (urednik Valentin Konšek) in v njih objavila kar osem od svojih devetih pesmi, 
kolikor jih je napisala.

Ko je po zemljiški odvezi v marčni revoluciji 1848 moral pesničin oče Novo Celje 
prodati, Fany ni obžalovala svojega navdušenja za borbo proti absolutizmu. Vdana v 
usodo je osameljena in pozabljena umrla za tuberkolozo v Dobriši vasi.

V sedanjem času najbolj preseneča resnica, da je bila Hausmannova verjetno od 
vseh nemcev, kar jih je kdaj živelo na naših tleh, najbolj navdušena na Slovenci in 
Slovenijo. Tako zelo je ljubila to deželo, da je celo javno prevzela slovensko narod
nost, saj se je pod pesmijo Hervatov zveza (Slovenija 1849) podpisala: 
"F.Hausmann.Slovenka." Kot odlična avtorica lirske poezije, kakršne niso premogle 
Bleivveisove ljubljanske Novice, ki se jim je, prakticističnim in nenaklonjenim areli- 
giozni umetnosti, izognila v velikem loku, je aristokratska Fany slovenskemu celjske
mu političnemu krogu dajala kultumejši, žalhtnejši pečat, saj so bili v njem pretežno 
stvarni možje, čeprav nadvse pomembni za tedanjo Slovenijo: celjski zdravnik, publi
cist in prevajalec |ože Šubic, profesor celjske gimnazije Josip Drobnič, tiskar in pobud
nik prvih slovenskih gledaliških iger v Celju lanezu Jeretin in drugi.

S svojimi pesmimi-podobami, z motivi pretežno iz ljudske poezije, ki jih uokvirja 
bolj ali manj ironični komentarji tretjeosebnega pripovedovalca (lirska subjekta) 
takšnega lirskega besedila, se je Hausmannova med prvimi v slovenski poeziji 
pridružila tistim tedanjim literarnim smerem v Evropi, ki so se odmikale od romantike 
in vse bolj upoštevale realne meje človekove notranjosti (subjektivnost), ki se je 
morala, kljub iskanju rešitev v vantaziji, veri, kulturi, idealizaciji zgodovine idr., čeprav 
z visokimi etičnimi vzgibi posameznikov, neusmiljeno podrediti nadosebnim zakoni
tostim, neizprosni stvarnosti (objektivnim normam).

Zato se z ironijo in svetoboljem lirska naravnanost njenih pesmi Golobici, Nesrečen, 
Moje drago, Umirajoči pesnik, Slavnice bežani idr. približujejo pogledom postroman- 
tičnih pesnikov, npr. Heinricha Heineja, kakor tudi največjega slovenskega postroman- 
tika Simona Jenka.

Frančiška Buttolo

IMOLA - FORMULA 1*

Za veliko  nagrado San Marina
Dogodek, ki se ga izplača doživeti

Tresla se je gora, rodila se je miš, 
je zapisal eden od novinarjev po 
končani dirki za veliko nagrado San 
Marina v Imoli, na kateri je slavil 
David Coulthard iz moštva McLaren. 
Ferrarijeva dirkača Michael 
Schumacher in Eddie Irvine sta osvo
jila drugo in tretje mesto in s tem 
dala dovolj razlogov za potešitev 
strasti ferrarijevih navijačev, ki so 
preplavili Imolo po dolgem in počez. 
V morju rdečih ferarijevih kap, zas
tav in drugih simbolov njegovih 
dirkačev je od petka do nedelje bila 
Imola pravo ljudsko mravljišče, ki je 
živelo v pričakovanju nedeljske 
tekme. Med njimi smo bili v soboto 
in nedeljo tudi nekateri Savinjčani, ki 
smo se na dolgo pot v Italijo odprav
ili v organizaciji Turistične agencije 
Bemi iz Žalca.

Med potniki v Integralovem avto
busu je bilo nekaj takšnih, ki so dirko 
Formule 1 že spremljali v živo, še 
največ pa je o vtisih iz teh dirk lahko 
povedala prav organizatorka in vodni
ca Mija Berglez, ki je na dirke Formula 
1 popeljala že veliko svojih gostov.

Dirkalna odisejada se pričenja

Bilo je sredi noči, v soboto ob dveh 
ponoči, ko smo začeli svojo več kot 
500 km dolgo pot do Imole. Z neka
jkratnimi krajšimi postanki smo tja 
prispeli nekaj čez deveto uro zjutraj. 
Po počasni vožnji skozi mesto, ki je 
bilo natrpano z avtomobili, smo se pol 
ure zatem uspeli pripeljati na 
parkirišče v neposredni bližini 
dirkališča. Že pred tem so nas ob cesti 
s priročnimi opozorilnimi tablami vabili 
na posamezna parkirišča, vendar bi 
potem morali do dirkališča pešačiti 
tudi pol ure in več. Dirka Formule 1 je 
za prebivalce tega mesta resnično

velik posel. Ce z ničemer drugim, 
lahko lepo zaslužijo z oddajanjem 
svojega dvorišča, garaže in drugih 
površin za parkirišče. Na svoj račun pa 
seveda pridejo gostinci in vsi drugi, ki 
prodajajo oziroma ponujajo razne 
usluge. Ne nazadje množica 100 000 
in več obiskovalcev nekaj poje in 
popije, čeprav marsikaj prinesejo že s 
sabo. Še najbolje se imajo tisti, ki se 
na dirko pripeljejo z avtodomi, prikoli
cami, šotori in se utaborijo v kampih 
okrog steze že nekaj dni pred glavno 
dirko. Ko smo se po parkiranju 
odpravili na potep okrog steze in si 
pozneje ogledali tudi uradni trening, 
smo lahko le strmeli, koliko avtomo
bilskih nomadov s prikolicami, šotori 
in avtodomi je prišlo v Imolo. Po re
gistracijah na avtomobilih je bila to 
Evropa, če že ne svet, v malem. Na 
parkiriščih in na cesti je bilo tudi več 
slovenskih avtobusov in osebnih vozil 
z našimi registrskimi tablicami. Lahko 
rečemo, da smo tudi ljudje s sončne 
strani Alp bili kar zaznani "okupatorji" 
Imole.

Rimini in San Marino

Kar nekaj ur smo se potepali ob 
progi, se ob tem ustavili pri 
spomeniku Ayrtonu Senni, ki se je 
ponesrečil na dirki 30. aprila 1994, si 
nabavili vstopnice za nedeljsko dirko, 
sedli v kakšen lokal ali se zleknili na 
trato v parku ob dirkališču, ter kljub 
neznosnemu trušču celo zadremali na 
stezi. Po ogledu treninga smo zapustili 
Imolo in se prepustili vozniku, ki nas 
je varno pripeljal v Rimini, znano itali
jansko obmorsko letovišče, kjer smo 
nameravali preživeti noč do zadnjega 
dejanja v Imoli.

Namestili smo se v sobe penziona 
Cortina, povečerjali in se odpravili na

ogled San Marina. Nekateri so ostali 
kar v Riminiju in se šli potepat po nje
govih ulicah, kar je bilo tudi zanimivo, 
saj ima to mesto bogato zgodovino, 
vrsto starih zgradb in spomenikov. 
Predvsem pa je to mesto hotelov, saj 
jih je preko 1600. Stalnim prebivalcem 
se v času glavne turistične sezone 
pridruži še trikrat toliko turistov, tako 
da je v Riminiju skoraj pol milijona 
ljudi. Posebnost tega mesta, ki ima 
dva obraza, starodavnega in mod
ernega, pa je tudi 20 km dolga plača, 
ki je "poseljena" s kopališkimi objekti 
in označena s parcelami, ki imajo 
vsaka svojo zaporedno številko in 
ime.

Kar precej časa je trajalo, da so 
prišli iz mesta. Skoraj uro smo se vozili 
po glavni ulici ki jo po obeh straneh 
ceste obdajajo hoteli, trgovine in 
restavracije. Mesto je oživelo pred
vsem zaradi bližnjih prvomajskih 
počitnic in zaradi Imole, saj je velika 
večina ljudi, ki so prišli na tekmo, 
spala v Riminiju.

Bila je že trda tema, ko smo 
prestopili "mejo" republike San 
Marino, državice, ki je neodvisna že 
od 13. stoletja dalje. Meri vsega 62 
km2, pokrajina pa je pretežno 
gričevnata. Podnebje je tipično pri
morsko, brez ekstremnih temper
aturnih razlik, povprečna letna tem
peratura pa je okrog 16 stopinj Celzija.

Našo skupino je predvsem zanima
lo središče istoimenskega mesta San 
Marina, ki je pravzaprav en sam 
spomenik. Mesto je ograjeno z zidovi, 
portali, stolpi in braniki. Znotraj zidov 
so ulice, cerkve in srednjeveške hiše - 
vse iz kamna, ki harmonično obujajo 
spomine na preteklost. Nekaj te 
preteklosti smo ujeli v svoj spomin 
tudi mi. Ob tem pa uživali v čudovitem 
nočnem razgledu na osvetljene utrdbe

ter mesta in vasi daleč pod nami in v 
daljavi, kjer se je razprostiral tudi 
Rimini. Zaradi pozne ure žal ni bilo 
veliko časa, vseeno pa je tisto, kar 
smo videli, bilo vredno našega truda 
in predvsem prikrajšanega spanca.

Ples se začenja

Po bolj kratki noči in zgodnjem 
zajtrku (ob 6.uri zjutraj), pridemo 
znova v Imolo. Tokrat je bilo dreman
je še hujše.Le po moledovanju nam je 
uspelo dobiti včerajšnje parkirišče.Ob 
pogledu na cesto in na steze, ki so 
vodile do vhodov na tribune in pros
tore za obiskovalce, je bilo jasno, da 
se obeta veliko drenjanja. S tokom 
ljudi smo le s težavo prišli do vrat raz
glednega hriba, kjer ni bil pogled na 
nepregledno množico ljudi ki so stali, 
sedeli, čepeli nič kaj ohrabrajoč. 
Odločil sem se, da tri ure in pol ne 
bom stal stisnjen med ljudmi na 
vročem soncu. Na povsem drugem 
koncu sem našel na hribčku dovolj 
prostora ter se zleknil na trato. Pod

mano se je lepo videla ravnina steze 
in trije zavoji. Kmalu zatem je zabrne
lo in po stezi so se pripodili ekshibici
jski dirkači, ki so s svojimi vozili 
popestrili čas do začetka prave tekme. 
Kakšno uro kasneje se je po ogreval
nem krogu začelo zares. Po nekaj 
začetnih krogih sem spremenil svoj 
položaj, prišel znotraj zidu na tribuno 
in od takrat dalje spremljal dirko in 
neposredne bližine. Za še popolnejše 
doživljanje tekme sem imel pred sabo 
tudi velik monitor. Močno je završalo 
med navijači Ferarija, ko je moral zara
di menjalnika, ki mu je obtičal v tretji 
predstavi, odstopiti Hakkinen, vodilni v 
skupni razvrstitvi Formule 1. S tem je 
dal večjo možnost Michaelu 
Schumacherju, hkrati pa tudi kolegu iz 
moštva Coulthardu, ki ga je ves čas do 
odstopa imel pod kontrolo. Dirka se je 
nadaljevala brez posebnih pretresov. 
Prva tri mesta so vztrajno držali Škot 
Coulthard v McLarnovem 
Mercedesovem dirkalniku in 
Ferrarijevca Nemec Michael 
Schumacher in Irec Eddi Itvine. Znova

je zavreščalo na tribunah, ko je Škot 
nekaj krogov pred koncem zaradi 
menjalnika upočasnil vožnjo. A 
Schumacher je imel takrat že preveč 
zaostanka, da bi lahko to izkoristil. 
Končalo se je z istim vrstnim redom in 
s šampanjcem so se tako polivali 
Coulthard, Schumacher in Irvine. Imola 
je spet imela svoja Ferrarijeva junaka, 
ki sta leto poprej na 17. dirki za veliko 
nagrado San Marina prav tako osvoji
la drugo in tretje mesto. Pri Ferrariju so 
bili tako zadovoljni, čeprav vedo, da e 
McLaren Mercedes letos za njih 
neulovljiv - kar se je ponovno 
pokazalo na zadnji dirki 10. maja v 
Barceloni, ko sta slavila Hakkinen in 
Coulthard.

Konec dober, vse dobro

Vsega je enkrat konec in tako je 
bilo tudi te prestižne tekme, ki je v 
Imolo samo v nedeljo zvabila prek
130.000 obiskovalcev. Za njimi je na 
tribunah in travnikih nad progo osta
lo pravo smetišče. Tako kot so vsi 
želeli priti čim prej v Imolo, tako so po 
končani tekmi le-to želeli čim prej 
zapustiti. Nismo bili izjema. Da smo 
avtobus sploh spravili na cesto in da 
se je lahko začel po polžje premikati, 
smo vzeli promet v svoje roke in 
voznikoma, ki sta nas iz parkirišča 
spustila v kolono, podarili Laško pivo. 
Kljub vsemu pa je trajalo dobro uro in 
pol, da so se začela kolesa avtobusa 
vrteti z normalno hitrostjo.

Dogodivščina se je tako končala, mi 
pa smo se v našo dolino srečno vrnili 
polni spominov. Dirko, kot je v Imoli ali 
kje drugje, ni mogoče povsem opisati 
- treba jo je videti, spoznati in doživeti. 
Mi smo jo, vsak na svoj način, eni bolj, 
drugi manj zagreto in doživeto. 
Priložnosti, da to doživite tudi drugi, v 
prihodnje ne bo manjkalo, kar zago
tavlja tudi Mija Berglez in TA Bemi, saj 
sta v naši bližini še Zelltvveg in 
Budimpešta.

Darko Naraglav



Roman Lipovšek iz Levca

Salama za Guinnessovo knjigo rekordov?
Na ¡ožefovem  sejm u v  Petrovčah s e  je  s  svojim i salamami obiskovalcem predstavil tudi Roman 

Lipovšek iz Levca. Nase je  opozoril že  leta 1993, ko je  m ed ocenjenim i salamami dosegel prvo mesto. 
Naslednja leta se  je  odpovedal ocenjevanju v  Petrovčah, udeležil pa s e  je  ocenjevanja v  Ptuju. Letos se  
je  znova odločil dati svo je  salam e na ocenjevanje na jožefov sejem  in znova dosegel 1. m esto. Tokrat 
skupaj z  Francem Hrovatom iz Petmvč. Da bi bo lj podobno spoznali mojstra izvrstnih kmečkih salam, sm o  
se  odpravili k  njemu na ob isk in nastala je  ta reportaža.

Bilo je sredi dneva. Ura na 
zvoniku petrovške bazilike je že 
odbila poldan, ko sem  zavil na 
dvorišče Lipovškove dom ačije, ki 
prem ore tudi del najstarejše 
zgradbe v Levcu. Dom ačija stoji v  
bližini levškega gasilskega doma 
s hišno številko 44. Prav toliko pa 
je trenutno v  svinjaku tudi svinj, ki 
pom enijo za  Lipovškove glavni vir 
dohodka. Ob vstopu v  hišo sem  
se najprej srečal z  Rom anovo 
ženo Kristino, ki je po poklicu 
sicer trgovka, a trenutno na borzi, 
kar pom eni tudi manj denarja v  
d ružinskem  proračunu. Brez 
službe je še sin Rok, tako da 
morajo krepko prijeti za  delo na 
kmetiji, saj svoje zahtevata dva

šo loobvezna otroka, 13- letna 
hčerka Polona in 11- letni Žiga.

Kmet in mesar

Z  Rom anom  sediva za  veliko 
km ečko m izo v kuhinji, ki jo 
obnavljajo. Na m izo nam a žena 
Kristina prinese na tanko 
narezane suhom esnate dobrote, 
ki so nastale v  Romanovi priročni 
mesnici ter se nato oplemenitile 
v  dim u in na zraku. Ob kozarcu 
dobrega vina iz  Haloz, ki ga 
Rom an dobi s  kom penzacijo za 
salam e, je tisto, kar je bilo na 
m izi, še  bolj teknilo. Rom an 
m edtem  pripoveduje: "Sem
staroselec, pravi Levčan, ki živi z

družino v  hiši svojih prednikov, v 
stavbi, ki je dajala topel dom  več 
generacijam. Tu živim  vse  od svo
jega rojstva, ko mi je bilo menda 
že  usojeno, da bom vse življenje 
kmet. Potrebna znanja sem  si pri
dobil na kmetijski šoli v  Šentjurju, 
prakso pa ob delu na kmetiji, ob 
očetu, ki je bil tudi dober m esar in 
izdelovalec salam . Moje delo je 
pravzaprav nadaljevanje družin
ske tradicije in upam, da bo po tej 
poti šel tudi kdo od otrok" pravi 
Roman in se narahlo nasm ehne.

Lipovškova kmetija ni ravno 
velika. Imajo okorg 6 hektarjev 
obdelovalne zemlje. Prej so se 
ukvarjali bolj s  pridelavo hmelja in 
živinorejo, sedaj pa se usmerjajo

Zalčanka v londonski 
Word banks
Darja Kroflič, prevajalka in  novinarka, je  v Sloveniji za zaposlitev 
napisala 43 prošenj, nato pa službo dobila v Londonu

M lado Žalčanko Darjo Kroffič /e življen je zaneslo precej daleč. 
Čeprav morda o tem niti n i p o sebe j sanjala ali s i  želela, je  danes v  
Londonu. Zaposlena v  Word banks, največjem  angleškem  preva
jalskem  podjetju, ki nudi prevajanje v  vseh jezikih . Darja je  koordi
natorka za Slovenijo in Bm selj. Kako je  to sp loh mogoče, tam mora 
vendar biti težko dobiti zaposlitev, S lovenki pa še  posebej, in podob
no vam sed a j gotovo m ji po glavi? A pri Darji se  je  izkazalo, da je  š lo  
v  Londonu z  zaposlitvijo lažje kot pri nas...

vladuje. To mi je bilo jasno potem, 
ko sem  se vrnila in ko sem  videla, 
da bo za  s lu žb o  težko", je 
povedala na začetku letošnje 
pomladi. Takrat je bila še dokaj 
optimistična: "Glede na to, da je 
pri nas vse  več podjetij, ki sodelu
jejo s  tujino in če bomo končno

Ko je bila Darja še 
osn ovnošolka  se je predvsem  
zap isa la  plesu pri znani celjski 
plesni pedagoginji Ani Vovk - 
Pezdir. “V plesni skupini Akt smo 
delali veliko predstav in zdelo se 
mi je, da mi bo plesna kariera 
pom enila zelo  veliko. Zato sem  
razm išljala,da bi odšla študirati 
ples. Pa sem  imela prometno 
nesrečo pa tudi sicer se je življen
je n ekako obrnilo drugače", 
pripoveduje ta sim patična 
Žalčanka. "Danes vidim, da morda 
vendarle nisem bila ravno rojena 
za  ples, zato mi ni žal, da sem  se 
odločila drugače. Že kot plesalka 
sem  obiskala v  tujini dva plesna 
tečaja, neprestano je v  m eni tlela 
želja oditi v  tujino in spoznati, 
kako je drugod. Verjetno sem  se 
tudi zato odločila za  študij jezikov, 
obenem  pa sem  vpisala še  novi
narstvo."

Proti koncu študija je pričela 
novinarske izkušnje pridobivati pri 
S lovenski tiskovni agenciji. Ko je 
ta uvedla svoj prevajalski servis, 
se je začela vse  bolj uvajati v  pre
vajalstvo, ki je počasi prevladalo 
nad novinarstvom.

Ko je doštudirala, se je odločila, 
da znanje še izpopolni v  tujini. 
"Prevajalska znanost je pri nas še

precej nerazvita» čeprav sem  za d 
nji dve leti študija imela prevajal
sko smer, me je ravno to, kar sm o 
delali na fakulteti v se  bolj 
prepričevalo, da je način 
poučevanja morda nepravi. Zato 
sem  menila, da bi bil študij v  tuji
ni boljši ter da im aš tam stik z 
živim  jezikom . Zato sem  vpisala 
podiplom ski študij v  Londonu. 
Tam je bilo zam e precej težko. 
Poučujejo namreč prevajalstvo iz 
različnih svetovnih jezikov, seveda 
pa med njimi ni slovenščine. Zato 
sem  morala vzeti prevajanje iz 
nem ščine v  angleščino in popol
nom a pozabiti na materni jezik. 
Na univerzi v  Londonu so bili 
skeptični, da bi mi to uspelo, 
morala sem  delati sprejemni izpit, 
am pak potem so videli da bo šlo, 
presenetila pa sem  tudi sam o 
sebe, da mi je šlo precej dobro. 
Sedaj sem  zelo  zadovoljna, saj je 

bil ta študij ze lo  
kakovosten in uporaben, 
ker sm o veliko prevajali 
praktično, na primer, 
pravne tekste, pogodbe, 
tožbe, bančne tekste, 
popise tehničnih apara
tov in podobno. To je 
bilo b istveno drugače 
kot v  n ašem  d o
diplom skem  študiju, ko 
sm o prevajali tekste o 
hribih, hribolazenju  in 
podobno."

Seved a  bi bilo 
pričakovati, da Slovenija 

takšen kader kakršen je Darja po 
opravljenem  podip lom skem  
študiju v Londonu, pričakuje 
odprtih rok. Pa ni tako. "Verjetno v 
Sloveniji ni veliko ljudi s  takšno 
izobrazbo, čeprav si m arsikdo 
misli, da prevajanje ni poseben 
problem, da pač odpreš slovar in 
nato prevedeš kakršenkoli tekst. 
Žal takšna m iselnost pri nas pre-

S  predstave v  Cartkarjeven domu

sprejeti v  Evropsko unijo bo prav 
tako v se  več tovrstnih stikov, 
veliko  stvari bo treba ze lo  
strokvno prevesti, zato verjetno za 
službo ne bo posebej težko." Pa 
je napisala 43 vlog za  slovenska 
podjetja, a je dobila le en odgov
or. Zato je v  začetku aprila spre
je la  s lu žb o  v  Word b anks v 
Londonu.

In kaj je Darjo v  letu dni, kolikor 
jih je v  času študija preživela v 
Angliji, najbolj navdušilo? "Kar 
v sa k  dan me kaj preseneti. 
Predvsem kakšni so  Angleži, kako 
reagirajo na kakšne dogodke, da 
so  veliki tradicionalisti." Tudi 
dom otožje jo je seveda tu in tam 
"prijelo", toda ker so jo starši 
večkrat prišli obiskat, je bilo to 
lažje prenesti. Zelo jo je navdušila 
Škotska, ki ji je skoraj tako všeč 
kot S lovenija , kar so bralci 
Savinjčana, ki so prebirali njen 
feljton o Škotski gotovo lahko 
začutili. "Bilo bi prav prijetno živeti 
na Škotskem, zaradi prijetnih ljudi, 
ki živijo tam, in lepe ter razgibane 
pokrajine", pravi Darja Kroflič, ki 
vsakomur, ki še ni obiskal Škotske 
priporoča, da to nem udom a stori.

I. B.

v  glavnem  na prašičerejo. V ta 
namen tudi povečujejo zm ožnost 
hlevov in obdelovalne površine 
na najem niški zemlji. Na poljih ni 
več njihovega hm elja, am pak 
koruza, ječmen in lucerna, kar je 
namenjeno za  dobro in zdravo 
rast prašičev. v

Salama velikanka

Lipovškovi sedaj vse  svo je 
adute polagajo  v  prašičerejo. 
D ohodek ustvarjajo s  prodajo 
prašičkov za  nadaljno rejo, za 
odojke in ker je treba skrbeti za 
pom lajevanje osnovne črede ple
m enskih svinj, je na voljo tudi 
dovolj m esa za  izdelavo salam , ki 
se jih da prodati na jožefovem 
sejm u ali kako drugače. V pred- 
preteki klavni sezoni, se pravi lan
sko leto m eseca februarja, si je 
Roman omislil narediti meter in 
pol dolgo salamo, premera 10 cm. 
Zanjo je šlo skoraj 15 kg mesa. 
Salam a je nato dozorevala in se 
sušila do oktobra, ko so se je lotili 
jesti. Bila je izvrstna, z  njo pa je 
Rom an svojim  prijateljem  in 
znancem  dokazal, da se da 
narediti tako veliko salam o in da 
m eso ni bilo vrženo proč, kot so 
menili nejeverneži. Prav zanim ivo 
je bilo zvedeti, če so kje že 
naredili tako veliko suho salamo, 
ki je seveda v oktobru tehtala za 
polovico manj kot februarja, ko je 
bila narejena. Morda bi z  njo

Roman sodil v  knjigo rekordov. 
Sicer pa Roman ni le izvrsten 
izdelovalec salam , am pak tudi 
drugih suhom esnatih izdelkov. 0  
tem dokazuje bronasta medalja 
za  savinjski želodec na Ptuju, na 
vseslovenskem  ocenjevanju
dobrot slovenskih kmetij. Tam je 
leto poprej zasedel tudi 2. mesto 

pri ocenjevanju
salam  in se tako še 
potrdil kot izvrsten 
izdelovalec salam  
tudi v  državi. Enako 
velja tudi za  bronas
to medaljo za  savi
njski želodec, sa sta 
bili podeljeni le dve 
medalji, srebrna je 
šla  v  Tolmin,
bronasta pa v  Levec, 
zlata ni bila podelje
na.

"Letos me v  Ptuju
ne bo, ker sem
zam udil rok prijave,
je pa zato  bil
jožefov sejem .
Pravzaprav me

kmalu tudi tukaj ne bi 
bilo, če mi ne bi direktor dejal, da 
če mislim prodajati salam e, je
prav, da jih dam tudi na ocenje
vanje. Tako rekoč zadnjo minuto 
sem  uspel prinesti salam i, tik pre
den je komisija začela ocenjevati. 
Izkazalo  se je, kot se je. Bil bi 
neiskren, če bi dejal, da tega priz
nanja nisem vesel. Dejstvo je, da 
so mi tako potrdili, da dobro 
delam in tako bo tudi v  prihod
nje," zatrdi Roman, ki je sicer zelo 
prijeten možakar, njegova postava 
pa že  na zunaj kaže pravega 
mesarja.

Roman ob svojih salamah

Skrivnost dobrih salam?

Roman Lipovšek naredi vsako 
leto od 200 do 300 salam . Nekaj 
jih podari, precej jih pojedo sami, 
še vedno pa jih nekaj ostane tudi 
za  prodajo in s  stem za pokriva
nje stroškov, tako da ne bremeni
jo družinskega proračuna. Ob 
zaključku pogovora sm o Romana 
pobarali še za  recept oz. nasvet, 
kako narediti dobro salam o.

"Receptov je toliko, kolikor je 
tistih, ki salam e delajo, čeprav je v 
osnovi skorajda enako. Vsekakor 
pa je pri izdelavi potrebno imeti 
pravo razmerje mesa, začim b in 
če so ob tem izpolnjeni tudi drugi 
pogoji, ki se nanašajo na pripravo 
m esne m ase in kakovost mesa,na 
čas izdelave in še česa, potem 
izdelek ne more biti slab. Seveda 
je potem še veliko odvisno od 
dimljenja in sušenja ter klime. V 
treh mesecih naj bi bila salam a 
suha oz. ustrezno dozorela. Je pa 
veliko odvisno od suhosti ali 
v lažn osti zraka. V sekakor je 
potrebno vedeti, da salam a potre
buje svoj čas, da dozori. Če jo 
začnem o jesti prehitro ali potem, 
ko naj bi povsem dozorela, bo 
m ed njim a očitna razlika, pa 
čeprav gre v  obeh primerih za  isto 
salam o. Enako velja, če je že  pre
suha, ""pojasnjuje sogovornik, ki 
potem našteje še razne načine 
shranjevanja. ""Odkar obstajajo 
zam rzovalne skrinje in omare, jih 
veliko shranjuje tako. Včasih, pa 
tudi sedaj , jih shranjujejo v  
pšenico, suho mivko, še največ pa 
jih imajo v  prostorih ( kleteh ), kjer 
je dovolj vlage. Tudi jaz jih v 
glavnem  shranjujem v  kleti in pa v 
zam rzovalniku," še pravi Roman 
Lipovšek.

Čas hitro teče, zato se moram 
posloviti. Njihovo dom ačijo 
zapuščam  s prijetnimi občutki, 
predvsem pa s spoznanjem , da 
so Romanovi suhom esnati izdelki 
plod dologoletnega znanja, tradi
cije in izkušenj, ki jih oplemenju- 
jeta tudi veselje in ljubezen do 
zemlje, narave in vsega lepega.

Darko Naraglav

MOGOČE MANJ ZNANO 
O RADO ROTARJU

Res je, da bi besede o današnjem gostu, v rubriki 
Manj znano, bile morda še za odtenek bogatejše, če bi 
jih zapisali v zimskem času. A Rado Rotar ni le zagret 
smučar in ljubitelj belih poljan, je tudi človek ki diha z 
naravo, njenimi lepotami in jo zna uporabljati za pol
njenje svojega “akumulatorja". Končno sta šport in 
rekreacija del njegovega vsakdana in zahvaljujoč temu 
ne pozna posebnih zdravstvenih težav. Ob vsem tem 
pa ne bi bili popolni, če ne bi spregovorili o Radu 
Rotarju kot gospodarstveniku in tudi kot "politiku".

Začnimo tam, kjer se Rado res dobro počuti - na snegu 
in pri smučariji. Že od mladih nog je povezan s smučarijo. 
Zima je bila zanj čudoviti čas, čeprav drugih letnih časov 
ni imel nič manj imel rad. Že davnega leta 1940 ga 
srečamo kot sokolskega juniorskega prvaka Dolenjske v 
biatlonu, pozneje pa kot izredno uspešnega tekmovalca 
na raznih sindikalnih prvenstvih. Skorajda ni bilo nedelje, 
da se s smučmi ne bi podal na Celjsko kočo in se od tam 
spustil v dolino. Še intenzivneje pa se je temu športu 
posvetil po odprtju smučišča v Libojah, kjer se je tudi 
naučil nove tehnike smučanja od nekdaj znanega 
telesnokulturnega delavca in športnika Vlada Vebra. Po 
njegovi smrti je prevzel vodenje Smučarskega kluba Žalec 
in bil njegov predsednik polnih 15 let. V tem času so 
postavili smučarsko vlečnico na Gozdniku in nasploh bili 
zelo aktivni. Rado se rad spominja tistih časov, prav tako 
pa še vedno rad meri moči s svojimi vrstniki na veteran
skih tekmovanjih. Na lanskoletnem državnem prvenstvu 
na Rogli je v veleslalomu dosegel odlično 4. mesto, in to 
kot najstarejši tekmovalec. Rado Rotar je zelo rad igral tudi 
nogomet, odbojko, namizni tenis in odvisno od priložnosti 
sodeloval tudi pri drugih športnih panogah.

Poleg športa je življenje Rada Rotarja - kot smo zapisali 
že v uvodu močno povezano z gospodarstvom naše 
občine. Že pred drugo svetovno vojno je bil Rado,sicer 
rojen Celjan, trgovski pomočnik v Novem mestu. V času 
vojne vihre ga najdemo'kot vodjo centralne milarne Z kor-

pusa NOV v Črnomlju. Po 
demobilizaciji pa je bil že 
maja 1945. leta, z dekretom 
ministrstva novoizvoljene 
slovenske vlade poslan za 
delegata v Celje v podjetje za 
predelavo sadja. Temu je 
sledilo vodenje Fructala v 
Ajdovščini, Mlinsko-predelo- 
valnega podjetja v Celju,
Mlinostroja Domžale in nato 
28 let dveh žalskih podjetjih.
18 let je bil na čelu Sigme 
Žalec in 10 let v žalski Komunali. Kot zanimivost še pove
jmo, da je bil leta 1945 Rado najmtajši direktor v Sloveniji. 
Nepretrgoma je bil vodja podjetij, kot direktor kar 37 let. 
Od leta 1945 do 1982, ko se je upokojil, kar je verjetno 
tudi najdaljši direktorski staž kakega direktorja v Sloveniji 
jezi ga, da je danes v našem gospodarstvu takšno stanje 
kot je. Po njegovem tega ne bi bilo treba, če bi po 
osamosvojitvi Slovenije temu posvetili glavno pozornost, 
ne pa da so prevladovale strankarske strasti in boji za 
oblast, ki so prinesli tudi kopico neumnih zakonov in 
odločitev, kar se nam bo otepalo še vrsto let. "Potrebni 
smo korenite gospodarske reforme in ne pokojninske, saj 
bi se tako rešilo tudi to vprašanje,"pravi Rado, ki je v 
DESUS-u podpredsednik območnega odbora Žalec

In končno, izdajmo še, da je Rado letos dopolnil 75 let 
svojega bogatega življenja. Smučanje tudi vnaprej ostaja 
njegova ljubezen. Tudi letos je bil aktiven na Rogli, poleg 
tega pa ga bomo lahko srečevali kot ribiča, gobarja in 
nasploh kot ljubitelja narave.

Ob njegovem 75-letnem jubileju tudi naše iskrene 
čestitke. Darko Naraglav



Šem peterska odbojka

T ežk o  b rez n ove  
te lovad n ice

S tekme v Šoštanju - OK Šempeter proti OK Topolšica - Šoštanj

Ob ugotavljanju, katera športna 
panoga je značilna za Šempeter 
in je kraj z njo že dolgo tesno 
povezan, nam ni treba veliko 
premišljevati. Vsak, ki kraj vsaj 
malce pozna, bo takoj povedal, 
da je to odbojka. Zakaj ravno 
odbojka, je težko reči in je 
pravzaprav vseeno, kajti dejstvo 
je, da so se Šempetrani z njo 
enkrat za vselej zasvojili pred sko
raj pol stoletja. V vsem tem času 
so delovale moške ekipe, v  zad
njem času pa so aktivna tudi dek
leta. Dejavnost je doživela veliko 
uspešnih vzponov, pa tudi nekaj 
padcev. Glede na rezultate lahko 
zadnje obdobje štejem o med 
uspešnejše . Oči navijačev so 
.uprte predvsem v prvo moško 
ekipo, ki deluje pod okriljem TVD

Partizan v  Šempetru.
Zadnje leto in pol je predsed

nik kluba Marjan Volpe, ki je 
povedal, da v  okviru kluba trenut
no delujejo štiri odbojkarske 
ekipe: m lajši dečki (1. in 6. razred 
OŠ), starejši dečki (7. in 8. razred 
OŠ), ki tekmujejo v najmočnejši A- 
ligi, pionirji-mladinci (1. - 3. letnik 
srednje šole) in prva ekipa, mlad- 
inci-člani ( povprečna starost okoli 
20 le t ). V klubu je tako sedaj pri
bližno 70 igralcev. Vsi trenirajo v 
telovadnici Osnovne šole 
Šempeter, ravno tako v njej 
potekajo tudi tekme, razen za 
prvo ekipo. V zadnjem letu in pol 
so odbojkarji dosegli lepe rezul
tate, kar je prav gotovo rezultat 
dobrega dela v  preteklih letih. 
Najkasneje v dveh letih pa načrtu

jejo vrnitev na najvišjo raven tek
movanja, v  vrhu slovenske odbo
jke, seveda ob zagotovitvi 
ustreznih pogojev za delo.

O teh je dejal, da klub pestijo 
finančne težave, vsekakor pa je 
največji problem premajhna telo
vadn ica , zaradi česa morajo 
tekme igrati drugje, kar je za pred
stavitev šem peterske odbojke 
vsekakor zelo negativno. Ustrezni 
prostori bi prav gotovo pomenili 
še večji razcvet te panoge, zato v 
klubu upajo, da bodo v  čim 
krajšem času zgrajeni.

Finančne težave premagujejo s 
pomočjo sponzorskih prispevkov. 
Približno dve desetletji klubu stoji 
ob strani SIP Strojna industrija 
Šem peter kot glavni sponzor, 
pomaga pa tudi vrsta manjših 
sponzorjev v kraju ter bližnji in 
širši okolici. Brez sponzorske pod
pore si delovanja v  klubu ne 
znajo predstavljati, saj so sredst
va, ki jih prejmejo iz občinskega 
proračuna, za tako široko zastavl
jeno delovanje odločno premajh
na. Z višjim nivojem tekmovanja 
so namreč tudi finančne 
obveznosti večje. Sponzorjem gre 
vsekakor iskrena zahvala in pov
abilo na tekme, v  upanju, da 
bodo te v  najkrajšem času lahko 
potekale v  Šempetru.

Pri tem je zelo pomembno, da 
bi se športni dogodki lahko odvi
jali v  kraju, kar pa brez nove telo
vadnice ni mogoče. Šempeter je 
vsaj trikrat v  preteklih letih izpadel 
iz igre pri prizadevanjih za 
postavitev novega športnega 
prostora. Sedaj je pravi čas, da se 
to popravi, in to bi morali uvideti 
vsi, ki imajo pri zadevi odločujoč 
vpliv. Vera Kalčič

* * ». * • & #■ » * •  • /• ® « «f # 9>

PGD GRAJSKA VAS - 
DRŽAVNI

Člani PGD Grajska vas so si v preteklem letu 
zagotovili nastop na državnem tekmovanju 
gasilcev Slovenije za memorial Matevža 
Naceta.

Miadinci so na tekmovanju v Črenšovcih 
dosegli drugo mesto v kategoriji MB - 3001.

V soboto, 16. maja pa je bilo v Novem 
Mestu tekmovanje članov, članic in veteranov 
katerega sta se udeležilitudi dve enoti PGD 
Grajska vas. Starejše članice so v svoji kate
goriji zasedle drugo mesto, starejši člani pa so 
svoje tridesetletno delovanje na tekmovalnem 
področju kronali z osvojitvijo naslova državnih 
prvakov. To je tudi največji uspeh društva. 
Društvo bo v naslednjem letu praznovalo 95. 
letnico obstoja.

T.V.

GflFMNf INDUSTRIJSKA 
PRODAJALNA 

pohištvena industrija POLZELA
polzela Te l.:0 6 3  / 70 37 130,

0 6 3 / 7 0  37 131

UGODNA PONUDBA V MAJU
DODATNI PO P U ST
M OŽNOST PLA ČILA  NA V EČ  O BRO KO V

NUDIMO POHIŠTVO ZA OPREMO:

* SPALNIC,DNEVIH IN OTROŠKIH SOB,PREDSOB, 
PISARN, JEDILNIC

* SEDEŽNE GARNITURE, POHIŠTVO IZ MASIVE
* VZMETNICE VSEH DIMENZIJ

IVO N U N O V O  N O V O  N O V O

VELIKA IZBIRA OPUŠČENIH IN IZVOZNIH l 
PROGRAMOV PO IZREDNO UGODNIH CENAH 1

ZELO UGODNA PONUDBA KUHINJ - imitacija hrast *
•

Delovni čas prodajalne: •
ponedeljek - petek: od 8.do 18 .ure, I
sobota: od 8.do 12.ure. ••

O B V E Š Č A M O  V A S , l
DA IMAMO NA Z A L O G I V E Č J O  K O LIČ IN O  l

Ž A G O V IN E  IN LES N IH  O S T A N K O V
PO  Z E L O  U G O D IH  C E N A H . \

POHIŠTVO GARANT - POHIŠTVO ZA VAŠ DOM! • 
P R E P R IČ A J T E  S E  O  PO N U D B I IN N A S O B IŠ Č IT E ! •

V A B L J E N I !  j

LETOVANJE NA 
DEBELEM RTIČU

OBČINSKA ZVEZA DRUŠTEV PRI
JATELJEV MLADINE ŽALEC obvešča 
vse zainteresirane, da bo orga
nizirala letovanje osnovnošolskih 
otrok na Debelem rtiču v času od 
11. julija do 19. julija 1998. 
Otrokom bo zagotovljena celodnev
na zdravstvena oskrba ter razne 
športne in druge aktivnosti. 
Prednost pri prijavi imajo otroci, ki 
so zdravstveno in socialno 
ogroženi.

Prijave otrok zbirajo šolski sveto
valni delavci na matičnih osnovnih 
šolah iz območja občine Žalec. 
Prijavni rok se zaključi 30. maja 
1998.

Obenem Komisija za letovanje 
razpisuje delo za vzgojitelje in 
plavalne učitelje na letovanju otrok:

10 vzgojiteljev in 2 plavalna 
učitelja.

Kandidati za vzgojitelja oziroma 
plavalnega učitelja pošljejo pisne 
prijave s kratko obrazložitvijo 
dosedanjega dela na področju 
počitniških aktivnostih z 
osnovnošolskimi otroki do 30. maja 
1998 na naslov: Občinska zveza 
DPM Žalec, UL Savinjske čete 5, 
3310 Žalgc s pripisom "Debeli rtič 
98".

Žalčanke
tretje

S sobotno zadnjo tekmo letošnjega 
državnega ženskega prvenstva so 
rokometašice luteksa Žalec doma 
premagale ekipo M Degro Piran (18:15) 
in osvojile tretje mesto, kar je bil tudi cilj 
žalskih rokometašic pred začetkom 
letošnjega prvenstva.

Srečanje je bilo v začetku izenačeno, 
potem pa, ko so si Žalčanke osem 
minut pred koncem priborile prednost 
štirih zadetkov, je bilo kot na dlani, da 
bodo to srečanje dobile in osvojile 
željeno tretje mesto, ki jih vodi v  Evropo. 
V tem srečanju je odlično igrala 
Zidarjeva, dosegla je tudi 7 zadetkov in 
pa v vratih Korotneva z  dvajsetimi 
obrambami, kar je doslej največ. Sicer 
pa sta obe ekipi pokazali borbeno in na 
trenutke kar grobo igro. Pri tem so se 
bolj odlikovale gostje. Tako je bila zara
di grobe igre in ugovarjanju sodniku 
izključena najboljša igralka Pirana 
Ercegova, pred tem pa je dobil rdeč kar
ton tudi trener gostujoče ekipe Aleš 
Filipčič, ki se ni strinjal z  nekaterimi 
odločitvami obeh sodnikov zato je ugo
varjal, kar ga je stalo rdeč karton in s 
tem odstranitev s trenerske klopi.

Več o žalskih rokometašicah bomo 
pisali v junijski številki.

T. Tavčar

KOLESARSKI KLUB 
ŽALEC

ORGANIZIRA
v soboto, 13. junija ! 

1998,
6. kolesarski vzpon : 
Letuš-Dobrovlje.

Start bo ob 10. uri, prijave
sprejemamo uro pred 

pričetkom.
Vsak udeleženec prejme 
spominsko medaljo, toplo 
malico, razdeljenih pa bo 
tudi nekaj praktičnih nagrad.

Vljudno Vas vabimo, da se 
vzpona udeležite v čim 
večjem številu.

Kolesarski klub Žalec 
Organizacijski odbor

Športna kultura za vsakogar-vsakem u pravi šport

Računalniški program 
“GRAF” in “TALENT”

Da bi učitelji, starši in predvsem učenci dobili še hitrejšo povratno 
informacijo o TELESNIH ZNAČILNOSTIH IN GIBALNIH SPOSOBNOS
TIH, je Fakulteta za šport v  Ljubljani pripravila računalniški progam 
GRAF - športnovzgojni karton. Z njim lahko takoj dobimo informacijo 
o telesnem  in gibalnem stanju kateregakoli učenca šole za eno leto 
ali primerjalno za več let. Program rezultate meritve za ŠVK tudi 
grafično ponazori na zaslonu ali izpiše s tiskalnikom. Učenci so tako 
dodatno motivirani za spremljanje svojega razvoja, saj dobijo infor
macije takoj po testiranju in vnosu podatkov v  računalnik. Učitelji 
športne vzgoje pa sm o dobili učinkovito m ožnost analize stanja 
telesnih značilnosti In gibalnih sposobnosti učencev, tako, da lahko 
spremljamo spremembe nekaterih razsežnosti psihosomatičnega 
statusa.

Drugi program, ki ga uporabljamo in je najnovejši program na 
področju športne vzgoje, je RAČUNALNIŠKI PROGRAM TALENT - 
ekspetni sistem za usmerjanje otrok in mladine v  športne panoge in 
je nastal v  sodelovanju med Fakulteto za šport, Institutom jožef 
Stefan in Fakulteto za organizacijske vede in je hkrati neposredna 
nadgradnja že uveljavljenega Informacijskega sistem a za spremljan
je in vrednotenje motoričnih sposobnosti in morfoloških značilnosti 
šolske mladine.

Ena izmed osrednjih nalog športne vzgoje |E NAČRTNO 
VZPODBUJANJE IN ISKANJE INDIVIDUALNOSTI OZ. NAGN|ENOSTI K 
TE| ŠPORTNI ZVRSTI, ki bi jo mlad človek vzljubil in v  življenju nad
grajeval.

Odkrivanje za šport nadarjenih posam eznikov in njihovo 
vključevanje v  vadbo tiste športne panoge, ki najbolj ustreza njihovim 
značilnostim , sposobnostim , možnostim in interesom, SPADATA MED 
TEMELJNE TER STROKOVNO IN ORGANIZACIjSKO NAJZAHTEVNEJŠE 
POSTOPKE, S KATERIMI SE UKVARJA SODOBNA ŠPORTNA ZNANOST 
IN STROKA.

Posledica napačnih odločitev so številna in pogosto zelo 
boleča. Napačna izbira športne panoge in nerealno, zlasti previsoko 
postavljeni cilji, se  pogosto pokažejo šele po nekaj letih intenzivne 
vadbe, ki jo spremljajo mnoga, tudi materialna odrekanja mladih 
športnikov in njihovih družin. Pristanek na "realna tla" v  takih primer
ih lahko povzroči razočaranja In psihične travme. Poleg tega je vrhun
ski šport področje človekove ustvarjalnosti, ki ga pri nas sorazmerno 
visoko vrednotimo; posledica tega je, da spada Slovenija, upošteva
je število prebivalcev, med najuspešnejše države na svetu.

Tem fljn i cilj ekspertnega sistem a TALENT je približati 
ekspertizo odkrivanja športnih talentov in njihovega usmerjanja v  
športne panoge športnim pedagogom in trenerjem,učencem in 
staršem . Pri tem ne gre le za odkrivanje nadarjenosti, ki bi vodila do 
vrhunskih športnih rezultatov, temveč tudi za svetovanje otrokom, ki 
imajo želje ali možnosti ukvarjanja z vrhunskim športom. Namen je 
vzpodbuditi učitelje športne vzgoje v poglobljenemu strokovnemu 
delu in nas podpreti pri presojah in nasvetih učencem o izbiri športne 
poti.

UČITELJ S TEM PRIDOBIVA NOVO, SODOBNEJŠO VLOGO, SA| VSE 
BOLJ POSTAJA SVETOVALEC, KOORDINATOR IN VODJA V UČNOVZGO- 
|NEM PROCESU.

Mitja Turnšek, prof.

Lep nočni tek  v Taboru
Prizadevni organizatorji TVD 

Partizan Tabor v  Savinjski dolini so 
v počastitev krajevnega praznika 
priredili tradicionalni nočni tek, ki je 
privabil udeležence iz Ljubljane, 
Tuhinja, Lendave, Velenja in 
bljižnjih krajev v  Savinjski dolini.

V članskem teku na 4.300 m 
dolgi progi je zmagal Bekim Bahtiri 
iz Velenja s časom 10:45,0 in za 
10 sekund izboljšal dosedanji reko
rd proge Romea Živka. Z zmago si 
je pritekel tudi denarno nagrado 
28.000 tolarjev. Organizatorji sl 
zaslužijo priznanje tudi za 
pozornost, ki so jo izkazali vsem 
udeležencem. Pohvalo si zaslužijo 
za kolajne in praktične nagradeza 
najboljše v vseh starostnih kate
gorijah, ki so jih prispevali številni 
sponzorji iz Tabora in okolice, poleg 
tega pa so udeležencem pripravili 
še obilno zakusko. Ob nizki Startni
ni ( zares simboličnih petih stotak
ih ) bi lahko bili vzor številnim 
"pomembnejšim" tekaškim priredit
vam, na katerih pa Startnine 
dosegajo in presegajo več 
tisočakov!

Uvrstitve na nočnem teku v

Taboru : deklice do 15 let: 1.
Dominika Gačner (Tabor), 2. Maja 
Natek, 3. Lucija Natek (obe Pondor); 
dečki do 15 let: 1. Danijel Perme 
(Lendava), 2. Mirko Križnik 
(Ojstriška vas), 3. Damjan Kramar 
(Tabor); mladinci: 1. Dejan Dobrič 
(Žalec), mlajše članice: 1. Martina 
Terglav (Tabor), starejše članice: 1. 
Anica Gržina (Ojstriška vas); veter
anke: 1. Lojzka Felicijan, 2. Anka 
Pugelj (obe Velenje), 3. Majda 
Dobrič (Žalec); mlajši dani: Bekim

Bahtiri (Velenje), 2. lernej Kastelec,
3. Tomaž Kastelec (oba Ljubljana); 
starješi člani: 1. Milan Pilih (Celje), 
mlajši veterani: 1. Branko Perme 
(Lendava), 2. Zvone Kemperl 
(Tuhinj), 3. Stanko Dobrič (Žalec); st. 
veterani: 1. Hinko lerčič (MTS 
Gorenje), 2 . |anko Kovačič 
(Ljubljana).

Hinko jerčič
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P o lz e la n i za d o v o ljn i, n em o čn i v  fin a lu
K o š a r k a r j i  K o v i n o t e h n e  S a v i n j s k e  P o l z e l a  s o  v  m i n u l i  k o š a r k a r s k i  s e z o n i  p o n o v n o  

d o k a z a l i ,  d a  s o  t a k o j  z a  U n i o n o m  O l i m p i j a  d r u g i  k o š a r k a r s k i  k o l e k t i v  v  S l o v e n i j i .

nekateri igralci že  pripravili 
kovčke, pa so nato morali odigrati 
še eno, četrto tekmo. To se letos 
ni zgodilo. Savinjčani so očitno 
ogromno moči porabili že  v  polfi
nalu, ko so dvakrat premagali 
ekipo Pivovarne Laško v Laškem . 
Polzelski košarkarji, pa se nezado
voljni, ker so  v  četrtfinalu 
slovenskega pokala v prvi tekmi 
nepričakovano izgubili prti Krki v 
Novem  m estu in izpadli iz 
nadaljnjega tekmovanja.

Letošnji nastop v  evropskem 
pokalu so Polzelani po petih zm a
gah in petih porazih v skupini 
končali v  šestnajstini finala, kjer 
jih je iz ločil kasnejši finalist 
Stefanel iz M ilana. Trener 
Polzelanov Boris Zrinski, ki je tudi 
trener slovenske reprezentance, je 
tako v  letošnji sezoni žel uspehe 
na obeh frontah. Polzelane je v 
državnem  prvenstvu pripeljal do 
željenega drugega mesta, kar jim 
zopet om ogoča tekm ovanje v 
evropskem pokalu, z  reprezentan
co pa je po prvem delu kvalifikacij 
za  evropsko prvenstvo na pjvem 
mestu kvalifikacijske skupine A.

Po končani letošnji sezoni 
petim  igralcem  Kovinotehne 
Savin jska  Polzela potečejo

pogodbe. Kje bodo v  naslednji 
sezoni igrali Roman Horvat, ki je 
bil pri Polzelanih letos najboljši 
strelec, Klemen Zaletel, ki je zara
di poškodbe počival skoraj celo 
sezono,Goran Jagodnik, M atjaž 
Cizej in Veljko Petranovič je 
zaenkrat še skrivnost. Govori se, 
da imata tako Veljko Petranovič 
kot Rom an Horvat kar nekaj 
ponudb iz tujine. Kako bo, bomo 
videli kmalu.

Minula sezona je bila uspešna 
tudi po organizacijski in gospo
darski plati. Ob koncu dvorane na 
Polzeli je zrasla kar velika poslov
na zgradba, katere otvoritev je 
načrtovana konec junija. V njej pa 
bodo poleg poslovnih prostorov, 
trgovin, gostinskega lokala še 
stanovanja za  igralce.

Velik uspeh pa so v minuli 
sezoni dosegli tudi kadeti 
Kovinotehne Savinjska Polzela, ki 
jih vodi pom očnik trenerja Borisa 
Zrinskega, Boštjan Kuhar. Na trid
nevnem  finalnem  turnirju na 
Polzeli so osvojili odlično drugo 
mesto,potem ko so v  odločilni 
tekmi proti Union Olimpiji izgubili 
po podaljških.

T.Tavčar

Beno Udrih - mlad košarkar Kovinotehne Savinjske Polzela, ki je  dosegel 
največ košev (74).

Večji del prvenstva so bili na 
tretjem m estu, nato pa so 
pravočasno poskrbeli! za  dvig 
forme, kar jim je v  polfinalu 
pom agalo, da so dvakrat zm agali 
v  Laškem  in se zaslu žen o  uvrstili 
v  finale, kjer so proti kakovostnejši

Union Olim piji trikrat izgubili. 
Ljubljančani so pač bili premočni, 
vse  tekm e finala so  odigrali 
zavzeto in resno, kar jim je pri
neslo zm agoslavje. Polzelani so 
hoteli Union Olimpijo presenetiti 
vsaj enkrat, tako kot lani, ko so si

Hodili so in tekli

350 pohodnikov, za tek  privlačna nagrada
Plan in sko  društvo in TVD 

Partizan Liboje sta pripravila 16. 
tradicionalni pohod in 4. gorski 
tek po mejah KS Liboje. Proga je 
dolga 15.340 m in ima 622 m 
višinske razlike. Pohoda se  je 
udeležilo več kot 350 pohodnikov 
iz raznih krajev Slovenije, ki .so  
progo prehodili v  slabih  štirih 
urah.

Tek je bil razdeljen na starostne 
kategorije. Pri članih do 20 let je 
zm agal Sašo  Kitek (TVD Partizan 
Tabor), od 20 do 30 let Matej 
Krebs (Gornji Grad), od 30 do 40 
let Igor Šalam on (Miklavž), ki je 
imel najboljši čas ( 1 ura in 11 
m in u t) ter je prejel nagrado 500

nem ških m ark v  tolarski protivred
nosti; v  kategoriji nad 40 let je 
zm agal Boris Kuzm in (Brežice). 
Med članicam i je zm agala Silva 
Vivot (Mislinja), progo je pretekla v 
1 uri in 17 minutah in prav tako 
prejela nagrado 500  nem ških 
mark v tolarski protivrednosti. 
Najstarejši udeleženec teka je bil 
60-letni Franc Tam še (Brežice).

Pohod so zaključili z  družabnim 
srečanjem  pri planinski koči na 
Brnici, kjer je bil cilj pohoda in 
teka.

T. TAVČAR

Utrinek s  pohoda.

M ladinci osvojili četrto  m esto
M ladinska košarkarska ekipa 

Kovinotehne Savin jske Polzela je 
pred dnevi že  drugič gostovala na 
m očnem  m ednarodnem  košarkar
skem  turnirju v  Saint - Die - Des - 
V isgesu v  Franciji in zased la  četrto 
m esto med osm im i ekipami, ki so 
nastopale na tem turnirju. Poleg 
ekipe Kovinotehne Sav in jske  
Polzela so nastopile še ekipe iz 
lu goslav ije . Hrvaške, Švice, 
N izozem ske, Hrvaške in Francije.

Polzelani so  v prvi tekmi prema- 
eali dom ačo ekipo Saint-Die - Des 

visgea 57:46 in za  uvrstitev v  
polfinale prem agali švicarski 
Benetton Frinburg Olympic z  
rezultatom 63:56. V srečanju za  
uvrstitev v  finale pa so klonili 
proti kasn ejšem u  zm agova lcu  
turnirja Železniku iz Beograda z 
rezultatom 65:48. V  tekmi za  tret
je m esto so zarad i s lab ega  
pristopa izgubili s  Crikvenico z  
rezultatom 93:91. Vrstni red: 1. 
Železnik, 2. Partizan (oba Beograd 
- ju goslavija), 3. Crikvenica 
(Hrvaška), 4. Kovino-tehna 
Savin jska  Polzela, 5. Benetton

Friburg Olympic (Švica) itd.
V ideokaseto lanske finalne 

tekm e na tem  turnirju m ed

Asvelom  in Kovinotehno Savinjsko 
Polzelo so razdelili med vse  tren
erje m ladinskih in kadetskih ekip

na enem  izm ed francoskih 
obveznih licenčnih seminarjev.

T. TAVČAR

&
POLZELAV_

Mladinska ekipa Kovinotehna Savinjska Polzela s  trenerjem Mitjem Turnškom. Na turnir, ki bo prihodnje leto, so  jih 
francoski gostitelji povabili že sedaj.

Ygpon na Grossglockner ( 3798 m )

Č udovit v ikend  na  
zapeljivcu  v  

V isokih Turah
i '
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Že  nekaj ča sa  se mi ta bilo pogovorov, vse  m anj .
zapeljivec spretno izmika. Ko sva fotografiranja. M atjaža je kar
bila pred leti z  Binetom dvakrat utrudilo, saj tako dolgo še ni 
pod goro, nama jo je vedno plezal. Verjetno bi me poslal 
zagodlo vreme. kam daleč, če bi to pomagalo,

Minulo leto ali dve sem  bil da bi hitreje prišel na vrh oziro-
zopet pod njo, z  Marjanom sva ma do koče. Stiskal je zobe, se

| imela namen preplezati kakšno ustavljal, sopel in prekinjal sfebe,
ledeno smer v  severni steni. Ko m ene in Grossglockner. S
sva priplezala do bivaka, sem  Frenkom nikoli več v  gore, si je
videl, da je na ledeniku pravo verjetno mislil. Končno sva po
razdejanje. V steni je ostal le črni sedm ih urah le priplezala do
led. Za nam eček pa je bilo toplo, stika s potjo, ki pelje na vrh (
kot kje na morju. Ko je posijalo normalni pristop ). Na tej poti je
sonce v  steno, pa se je pričel bilo precej ljudi, ki so se vzpen-
hudičev ples. Kam enje in led sta jali proti vrhu ali sestopali. Popila

I padala kot za  stavo. Kljub sva nekaj soka, pojedla tablico ;
čudovitemu vremenu sva se z čokolade in se odpravila naprej,

dolgim  nosom  odpelja la  v  Pod Grossglocknerjem sva se
dom ovino. Imel sem  vse ga  navezala in varovala na železnih
dovolj , zato sem  se stvari lotil palicah, ki so zabite v skalo,
povsem načrtno. Ne toliko iz Promet je bil gost kot na kakšni
razočaranja, da na tem vrhu še promenadi. Ko sva priplezala na
nisem  stal ( že  nekajkrat), bolj iz vrh m alega Glocknerja po
trme, ki mi je pri nebesnem  zn a- izpostavljenem  grebenu,
menju ovna ni potrebno iskati. Matjaža nisem mogel spraviti še 

Stabilno vrem e in dobro na velikega. Vse moje prošnje so
počutje naju z  Matjažem požene naletele na gluha ušesa. Bil je
k temu zapeljivcu v  začetku juli- preveč utrujen, sanjal je le še o
ja. Zim a je bila bogata s  sne- koči, topli postelji in čaju. Odločil
gom, kar nam a daje še večje sem  se, da na vrh splezam  sam
možnosti za  uspeh. V petek se kljub meglam, ki so ovijale goro.
odpeljeva proti Karavanškem u Na vrhu je bilo precej ljudi, zato
predoru. Carinske in cestne for- sem  napravil nekaj fotografskih
malnosti so bile hitro za  nama. posnetkov in se vrnil do kolega.
Peljala sva se mimo Beljaka in Do koče sva sestopila dokaj 
Špitala proti čudoviti gorski vasi- hitro, a še  vedno ni bilo lahko,
ci H eiligenblut ( 1301 m ). Ko si na vrhu gore, si šele na pol |
Osvetljena gotska cerkev, ki je poti. V koči Adlersruhe ( 3450 m J
podobna naši solčavski, naju ) sva si najprej privoščila nekaj j
pozdravi že  nekaj kolometrov kratkega, da sva pogrela telo, j
pred vasico. Tu so pokopani tudi juha pa je nadoknadila  i
gorniki, ki so se ponesrečili pri izgubljeno sol! Zvečer sem  se
osvajanju Grossglocknerja. pogovarjal s  Slovenci, ki so bili [

Po deseti uri pa sva se odpel- naslednji dan namenjeni na vrh. :
jala do pokritega parkirišča pri Matjaž se je odpravil zgodaj L
hotelu. Nočna vožnja po tej počivat, da bi si nabral moči za  j
gorski cesti nama je prihranila sestop. Nedeljsko jutro je bilo I
nekaj šilingov. Zvezd e  so  si čudovito. Sončni žarki, ki so me \
m ežikale in naju vabile na piano. pobožali po obrazu, so me j
Po oblini večerji in nekajurnem dobesedno izstrelili iz postelje,
počitku v  spalnih vrečah sva se Kar v  copatah sem  tekal okoli
napotila proti tunelu. Kakšno koče in iskal motive za  fotografi-
razočaranje, pot je bila zaprta ranje. Mehka jutranja svetloba je
zaradi plazov. Trma in želja, da risala čudovite baivne vzorce,
osvojiva goro, sta naju pognali Moja fotografska žilica mi ni dala
naprej v  upanju, da ima noč miru do konca sončnega vzho-
svojo moč. Pot je bila na nekaj da. Po zajtrku sva se počasi
mestih težko prehodna, toda odpravila v  dolino po običajni
nekako sva le "pritelovadila” do pristopni poti. V sklanem  delu pa
koče, koder sva se spustila na sva si našla prehode po svoje,
ledenik Pasterzo, ki je bil čudovi- Pasterzo sva si ogledala vse  do
to za lit  Takšnega nisem  videl še njegovega konca, ko se lomi v
nikoli, saj ledeniških razpok sko- ledeniško jezero,
raj ni bilo. Namenila sva se v  Razvajeni turisti v  copatah in 
najdaljšo smer, ki se  pod malim kratkih hlačah, ki so se z  zobato
Glocknerjem priključi normalne- železnico pripeljali do ledenika,
mu pristopu. Pred nekaj dnevi so  so  naju začudeno opazovali,
še  v  dolino odpeljali zadnje  Najine osušene ustnice, ožgana j
vo zo ve  odvečnega snega, obraza ter preznojeni telesi so
Razmere so bile res čudovite, verjetno kazali čudno podobo. ;
Kar n en avezana hitiva po Na parkirišču sva potolažila naji-
žlebovih, ki so ostali od plazov. na želodca, občudovala svizce.
Približno na polovici plezalne ki so jih turisti obmetavali z
smeri se zdani in čez čas na raznovrstno hrano, nato pa sva
piano pokuka sonce. Pred nam a se odpeljala proti domu.
je predel črnega ledu, na srečo Najini duši sta napolnjeni do 
ga je le za  dva raztežaja ( 80  m vrha. Zapeljivem u visokem u
). Nato strmina malo popusti, Kleku sva stopila na teme z
pričelo pa se je grdo udirati. upanjem, da ga še obiščeva.
Gazil sem  do gležnjev, nekajkrat P. S. 
do kolen. Sonce nam a je žgalo  v  Vzpon po severni sm eri 
tilnik, smeri pa ni hotelo biti Grossglocknerja (1500 m, 40 -
konec. Ujeta sva bila v  snežnem  50 C) sta opravila Matjaž Lesjak
toboganu, ko ti sonce posrka še in Franci Horvat 8. 7.1995.
zadnje atome moči. Vse manj je Franci Horvat
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j . . .  so p o s o j i l a  in P O S O J I L A  H M E Z A D  B A N K E

Z A  O B Č A N E Z A  Z A SE B N IK E

( samostojni podjetniki, osebe samostojnih poklicev )

- GOTOVINSKA POSOJILA: - KRATKOROČNA POSOJILA: - DOLGOROČNA POSOJILA

* do 6 mesecev T + 6 % * do 3 let T + 8,5 %

* do 12 mesecev T + 7% * d o 5 I e t T  + 9%

Ge že imate najeto posojilo, ki ga še niste v celoti odplačali, lahko 
predložite potrdilo o stanju najetega posojila, pa vam ga bomo 
odplačali iz odobrenega posojila pri nas.
Če še niste komitent naše banke so obrestne mere za 0,5 % 

s točke višje, če pa opravite prenos plače na našo banko, vam po 
• 3 mesecih obrestno mero znižamo.

Izhodiščna obrestna mera: Izhodiščna obrestna mera:

* do 3 mesecev T + 5,3 % * do 5 let T + 7 %

* do 6 mesecev T + 5,4 % * do 40 let T + 7,5 %

* do 12 mesecev T + 5,5 %

* UGODNO ! Dovoljeno negativno stanje na žiro računu T + 8,5% 

Na vašo željo vam odplačamo staro posojilo

1 - OSTALA PONUDBA

* stanovanjska posojila do 15 let od T + 6,25 % do T + 8,25 %

* dovoljeno negativno stanje na tekočem računu T + 8,5 %

* v Agenciji Celje, Miklošičeva 6 lahko po konkurenčni ceni 
najamete sefe vseh velikosti

Z A  K M E T E :

- KRATKOROČNA POSOJILA: - DOLGOROČNA POSOJILA
*■. . . .  — .-..J,

Izhodiščna obrestna mera: Izhodiščna obrestna mera:

* do 1 leta T + 6,5 % * do 5 let T + 7 %

V skladu z razpisom Ministrstva za kmetijstvo uveljavljamo regres za 
obr.mere.

HMEZAD BANKA
' Z a  v a J  d e n a r  i n  n a J  u g l e d  g r e

K PRIHODNOST PO IZBIRI

1 8 » «

Zlati ključ je  posebno življenjsko 
zavarovalce z namenskim 
varčevanjem v korist otroka. 
Sklene ga lahko katerakoli polno- 
letma oseba, tako starši kot 
babice, dedki, tete, strici, botre, 
botri, starejše sestre ali bratje, 
kadarkoli v času od rojstva c 
ka, k im u jezav  
jeno, do p 
starosti.

H i i  p  g  |  ' •%
43 do t

_  a r o v i
možnosti in p 
zavarovalna 
in način plačila izl

ZLATIM KLJUČEM DO  
ZAKLADA 

Primera:
a) Dedek, star 50 let, sklene 

zavarovanje Zlati ključ za dobo 
15 let v korist svojega 3-letnega 
vnuka. Odloči se, da bo 
mesečno plačeval 10.000 SIT 
premije. Tako bo vnuku do

v . '
VSE N A JBO LJŠE ZA D A N ES ZA JUTRI

I I  i •>.18. RO JSTNI DAN
Z dobičkom oplojeno zavarovalno D anes je .v a še  s  
vsoto iz zavarovanja Zlati ključ pragu življenja. Toda že ju tr i 
lahko otrok prejme po bo odraslo v  sam osvojega

~$ps \ ,,v

T udi z m ajhnim i zn« 
ob  n a ših  skrb i 
za g o to v ljen em

terim
’ vaš otrok Pres

p o seb e j, če  m u zarad i n ep re-  
v id ljive  u so d e  n ek o č  n e  b i 
m ogli s ta t i  ob  stra n i.

Osnovno življenjsko zavarovanje 
Zlati ključ, ki je vezano na starost 
in zdravstveno stanje zavarovan
ca, je  možno dopolniti z dodatnim 
nezgodnim zavarovanjem za 
upravičenca (otroka).

tm

skladu z vašo 
denar izplača ■ 
ali v določen 
nih obrokov.

.sicer po j 
in po

razlikujejo. Ker ] 
vo zanima zanj najt 
možnost, vam jo bo ob i 
ju  vaših pogojev in želja naš 
zastopnik z veseljem natančno 
pre

B S l ž

obisk na domukolektivno
n a t e
063/. -

d

ZAVAROVALNICA
M A R I B O R
P O D R U Ž N I C A  C E L J E

3000 CEUE, Ljubljanska 14 
tel. 063 / 443 504, 443 501
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NE, NISEM AMERIČAN, 
JUGOSLOVAN SEM

Tamara Borštner, trenutno  
študira sinologijo (veda o kita
jskem  jeziku, zgodovini in kul
turi) na un iverzi v  m estu  
Chengdu, glavnem  m estu  
province Sichuan. Tam je  že  od
1. 9. 1997. Naslednji članki so  
nastali v  januarju in februarju 
1998, ko Kitajci praznujejo pri
hod pomladi oz. novega leta in 
imajo počitnice (te opom be je  
napisa l A leksa n der Borštner, 
njen stare jši brat).

Včasih, ko hodim po ulicah, 
zrem v  od dima, izpušnih plinov 
in še  če sa  m egleno nebo, 
razm išljam  o zgornjih besedah. 
Biti Am eričan, m nogim  ljudem 
pomeni zelo  veliko. Zakaj je tako, 
niti ni potrebno preveč napenjati 
m ožganov: am eriški filmi, pred
stava o boljšem  svetu... Priznam, 
tudi meni bi se  pred nekaj leti ver
jetno zdelo enako, am pak takrat 
še  nisem  bila dovolj "zrela", da bi 
na te stvari g ledala  kot na 
"drugačen" način življenja. Biti, ali 
bolje rečeno živeti v  drugi državi, 
na drugem kontinentu, biti ne v 
Evropi, am pak na čisto, lahko bi 
rekli, nevtralnem  obm očju, 
človeku spremeni pogled na mar
sikaj. Stvari, ki jih je prej jemal kot 
nekaj sam oum evnega, vidi zdaj v 
drugi luči. Ceniti prične kurh, ki ga 
je prej v sa k  dan svežega kupoval 
v sosednji pekarni, vodo, ki si jo je 
natakal iz pipe, modro nebo, ki je 
obsijano s sončnim i žarki lebdelo 
nad njegovo glavo...

Nisem še dolgo na Kitajskem, 
niti še nisem  videla veliko stvari, 
uvidela sem  pa nekaj: hudo 
dragoceno je tisto, kar im aš 
dom a. Kako si želim, da bi svet 
sp o zn a l lepote n aše  m ajhne 
državice. Vem, treba jim je sam o 
povedati. A ni tako preprosto, vsaj 
tu ne. Ljudje ne razumejo tvojega 
govora, ti ne razum eš, kaj ti gov
orijo oni... Težko je, še posebej, če 
je tvoja dom ovina Slovenija, tista 
m ala država v  Evropi.

Tu si m nogokrat obkrožen s 
preprostimi ljudmi brez izobrazbe, 
njim je pač m alo mar za  geografi
jo, glavno da dobijo denar za 
vsa k  dan. Kako torej takšnem u 
ljudstvu dopovedati, kje Slovenija 
je? Pravzaprav zelo  preprosto: v 
Jugoslaviji, tisti, ki je obstajala 
pred leti. Morda niti ne vedo 
točno, ali je to v Ameriki ali v 
Evropi; ni važno, za  jugoslavijo so 
že slišali, jugoslavija je njihova 
prijateljica in ljudje, ki od tam pri
hajajo, so njihovi prijatelji. Vendar 
preden zvedo, da si "Jugoslovan", 
te imajo vsi za  Am eričana. Meni 
se je zdelo  takšno mišljenje, da 
če im aš belo kožo, si pa kar 
Američan, dolgo časa sila neum 
no, potem pa sem  nekega dne 
vprašala profesorja, kako je s  tem, 
saj vendar na svet ne obstajata le

Kitajska in Amerika. Še  enkrat 
sem  dobila preprost odgovor : 
vedo, da obstaja tudi Evropa, 
japonska in še m nogo držav, a 
kljub temu im enujejo vsakega 
belokožca Američan.

In se navadiš. Poveš jim zgod 
bico o Jugi, kako tam  ljudje 
nim am o denarja in povem vam, 
vedno pridemo bolje skozi, kot če 
bi rekli, da sm o Američani.

Slovenci, ki študiramo kitajščino 
tu, v Chengduju, glavnem  mestu 
province Sečuan, im am o kljub 
ogrom nem u številu prodajalcev 
sadja, mesa... svoje stalne posto
janke. Naš bananar ( tako ga 
"ljubkovalno" im enujem o) nam 
vedno prodaja banane po enaki 
ceni in ni nam treba na dan vleči

tistih malih tehtnic, da bi preverili, 
ali je količina res tolikšna, kot 
pravi, da je. Vedno nam da še 
kakšno po vrhu in Kitajcem, ki 
kupujejo pri njem, razlaga, da 
sm o iz Jugoslavije ter da nimamo 
veliko denarja. Morda kdo 
pričakuje, da so le-ti kaj besni, ker 
jim računa 6 tolarjev več. 
Nasprotno! Še  spodbujajo ga, češ, 
ja, ja, njim pa moraš dati ceneje. 
Mar ni dober? Pa sa  mora skrivati 
pred policijo, ker njegov voziček ni 
legalno postavljen tam, kjer pač 
je. Mi ga vseeno najdem o in drugi 
tudi.

Trenutno je na za s lu že n ih  
počitnicah. N isem  vedela, da 
im ajo tudi počitnice. Precej neum 
no od mene, a mi ne smete 
zameriti, tako kot mi ne sm em o 
zameriti tem preprostim in pri
jaznim  ljudem tukaj. Čez eno leto 
bodo tudi oni vedeli, da nismo niti 
iz  Am erike niti iz Jugoslavije, 
tem več iz državice na sončni 
strani Alp.

HELLO!

Živeti na Kitajskem  pom eni 
marsikaj : od Ščurkov do prvo
razrednih hotelov in za  vse  to niti 
ne potrebuješ hudo veliko časa, 
kajti vse  je dosegljivo tako rekoč

na enem  mestu. Star pregovor 
pravi: ena lastovka še ne prinese 
pom ladi in tudi ščurki ne bodo 
izginili čez noč.

Med ščurki in hoteli pa obstaja
jo še  druge stvari in kar je 
najpom em bneje, ljudje, ki še 
vedno kljub modernizaciji, ali 
bolje rečeno zahodnizaciji, živijo 
preprosto življen je  nekoč 
podeželskega človeka. Če na cesti

vidijo tujca, si ga ogledajo, včasih 
celo s  prstom pokažejo nanj ter 
opozorijo druge. V primeru, da 
znajo  pozdraviti po angleško, ti to 
zelo radi pokažejo - g lasno prično 
v zk lik a t i: Hello! Hello!

Drugi dan bivanja tukaj sta me 
so šo lca  peljala na tržnico 
rabljenih koles (tu so tržnice za 
vse  stvari: obleko, računalnike, 
plastiko..), kajti biti brez kolesa 
pomeni skoraj tako, kot biti brez 
d esn e  roke. Med preizkusno 
vožn jo  svo jega bodočega 
konjička sta mimo m ene prišli 
dve mali deklici; vsaka je imela 
okoli vratu privezano rdečo rutico 
kot mi nekoč. Ob pogledu name 
se  jim a je obraz raztegnil v  
velikanski nasm ešek, iz ust pa se 
je zasliša l tisti Hello. Takrat še 
nisem bila vajena takšnega poz
dravljanja, zato sem  jima vsa 
navdušena odzdravila, nakar je 
sledil še : Thank you. Ko  sem  to 
povedala ostalim, so si pri sebi 
verjetno mislili, kar počakaj, bomo 
videli, kaj porečeš čez nekaj dni.

Imeli so seveda prav. Sam o da 
zapustiš obm očje univerze, že  z 
vseh strani slišiš t.i. pozdravljanje. 
Naveličaš se oziroma se ti zdi že 
m alo trapasto, da te pozdravijo, 
ko so že  pet korakov za  tabo in 
jih niti ne vid iš več ter da na nji
hovih obrazih ni čutiti veselja ob 
tem. Kot bi nas bili povsem  nava
jeni, kar še zdaleč niso.

Všeč mi je, ostajajo takšni kot 
so, četudi je čutiti vse  večji vpliv 
Zahoda in željo po njem. A ne 
želijo si le materialnih dobrin, 
katerih zam etki so na Zahodu. 
Pogosto njihovo srce zajoče od 
sreče že  ob pogledu na obraz, ki 
je “drugačen" od njihovega, ven
dar odkrito povem, da po 5. 
m esecih bivanja v  teh krajih sko
raj ne morem reči, da so njihova 
lica kaj drugačna od naših. So 
trenutki, ko zavestno opazujem  
njihove oči, da bi uvidela 
poševnost le-teh. A te značilnosti 
ne morem in ne morem več vide
ti.

Morda je "kriva" dolžina tukaj 
prebitega časa, morda zavest, da 
sm o v  bistvu vsi enaki... Ne vem; 
vem  le to, da jo im am  rada in da 
se bom z  veseljem  vračala sem, 
četudi le za  bežen trenutek.

Tamara Borštner

Tamara pri uličnem frizerju, ki plačuje dajatve za ta prostör.

Središče Chengduja, osemilijonskega mesta. Spodaj levo je  tipično parkirišče 
koles pred veleblagovnico, mimo pa poteka kolesarska cesta.

Zakaj bi obiskali 
Škotsko?

St. Andrews Castle

Po vsem  tem, kar sem  vam 
povedala o Škotski, se verjetno 
sprašujete, za ka j bi jo sploh 
obiskali. Gore, jezera in soteske - 
takšne naravne lepote lahko 
najdete tudi v  Sloveniji; bojevia 
zgodovina - tudi Slovenija je ima 
nekaj; nenehen boj za  neodvis
nost, svobodo in ohranjanje svo
jih posebnosti - tudi Slovenci smo 
se dolgo bojevali za  vse te prav
ice. Vendar je med Slovenijo in 
Škotsko vsaj toliko različnosti kot 
podobnosti.

Zgodilo se mi je, da mi je nekaj 
Škotov celo reklo, ko sem  jim 
pokazala slike Slovenije, da je 
podobna Škotski. Res je, da 
im am o ravno tako z  gozdovi 
poraščene hribe, vendar je Škot
sko višavje veliko bolj razgibano, 
razrvano in grobo, a je morda 
ravno zaradi te grobosti pokrajine 
tako privlačo. Seveda pa Škotska 
ni neka enotna celota - južne 
pokrajine so precej drugačne od 
Višavja okrog Fort VVilliama in na 
primer od severnih pokrajin in 
otokov, ki jih posebno zaznam uje 
skandinavski vpliv (vikingi so bili 
dolgo gospodarji mnogih otokov).

Ena od m nogih razlik med 
Slovenijo in Škotsko je ta, da so 
škotski gradovi znani po vsem 
svetu, slovenski pa na žalost 
m alo manj (vsaj sodeč po številu 
japonskih turistov, ki jih oblegajo). 
Škotski gradovi slovijo ali po 
bojeviti zgodovin i, povezani s 
klani, nekateri bolj po vezeh s 
kraljevimi družinami, spet drugi 
pa po legendah ter po duhovih, ki 
menda prebivajo v  njih. Na‘ primer 
grad Glam is je prekrasen grad v 
tako im enovanem  škotskem  
baronskem stilu, ki je povzel rene
sančni stil francoskih gradov ob

reki Loari. Je dom družine Lyon, 
katere glava so grofje Strathmore. 
Tukaj je otroštvo preživela sedan
ja kraljica mati. Grad je povezan 
tudi s  Shakespearovo dramo 
Macbeth, lastniki pa si ga menda 
delijo z  najmanj 9 duhovi. Eden 
od njih je grof Beardie, ki sedi v 
skrivni sobi, v  katero so menda 
pred nekaj sto leti zaprli m ladega 
grofa, ki se je rodil popolnoma 
iznakažen  in ga nikoli niso 
pokazali ostalem u svetu. Grof 
Beardie že  500 let igra karte s 
hudičem. Neko nedeljo je menda 
hotel igrati karte, vendar nihče ni 
hotel igrati z  njim, niti služabniki, 
zato je zaklical: "Še s  hudičem bi 
igral karte". In menda jih še vedno 
igrata. V  hiši bojda straši tudi duh 
Lady Glamis, ki so jo zažgali na 
grmadi kot čarovnico. V gradu živi 
tudi M acbeth, ki nenehno 
preživlja umor kralja Duncana. 
Zvezo z  Macbethom pa si lasti 
tudi grad Caw dor na zahodu 
Škotske. Po legendi je Macbeth 
tukaj leta 1040 umoril kralja 
Duncana.

Grad Blair je dom grofov Atholl, 
ki imajo edini v Evropi pravico do 
privatne vojske, čeprav je ta 
trenutno le m aloštevilna (50 
vojakov). V preteklih 700 letih je 
bila veliko večja, nek prednik je 
kralju Charlesu I. ponudil na 
razpolago 6 tisoč najboljših Škot
skih mož. Grad so iz prejšnje 
klanske utrdbe preuredili v  udob
no prebivališče. Takšno usodo je 
doživelo mnogo drugih škotskih 
gradov (na primer Eilean Donan), 
ki so bili v  preteklosti zgolj gole 
utrdbe za  obrambo vodje klana 
pred m nogim i napadalci. 
Nekatere gradove pa so celo 
preuredili v  razkošne hotele, kot

na primer grad Inverlochy v  Fort 
Williamu, kjer pa je za  grajsko 
udobje treba odšteti od 220 do 
330 funtov na noč. Po vsej Škots
ki je veliko romanskih ali sred
njeveških gradov, ki so jih 
preuredili v  hotele - morda se 
komu to zdi oskrunjenje kulturne 
dediščine, vendar je to bolje, kot 
zgradbe prepustiti razpadu. 
Zanim ivo je, da je bo ogromnem 
številu gradov na Škotskem le 
majhen delež tistih, ki so razva
line, a še ti so odprti za  obisko
valce in jih z  denarjem od vstop
nine vsaj branijo pred popolnim 
propadom  (na primer grad 
Urquhart ob jezeru Loch Ness).

Turist lahko na Škotskem  hitro 
opazi, da dajejo turizmu velik 
pomen; obiskovalce skušajo priv
abiti prav z  vsem  - od gradov, 
jezer, hribov ali na primer vodnja
ka, v  katerem je menda nek jezen 
član klana opral odrobljene glave 
vodij nasprotnega klana, itd. 
Mnogo obiskovalcev seveda na 
Škotsko privabijo svetovno znana 
igrišča za golf, v  Edinburgh pa se 
vsako poletje zgrinja na deset 
tisoče ljubiteljev g ledališča, 
privlačen pa je tudi G lasgow  s 
svojo arhitekturo, ki jo je močno 
zaznam oval arhitekt in obliko
valec Rennie M ackintosh,vodja 
škotskega art noveauja.

Vsekakor je Škotska dežela 
velikih nasprotij in presenečenj, ki 
vsakom ur ponuja nekaj, ne glede 
na okus. In ne glede na to, 
kakšna pričakovanja imate, pre
den se odpravite na potovanje, 
vam  zagotavljam , da boste prijet
no presenečeni.

mag.Darja Kroflič

m  KOMPAS CELJE
T U R I S T I Č N O  P O D J E T J E
KOMPAS CELJE TURISTKINOPODJETJE d.d. 

Z  VAMI N A ŠKOTSKO

od 17. do 24 j im p
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POTROŠNIŠKI 

KREDITI
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TOM + 0% !
Prijazno vabljeni v našo poslovno enoto 
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V  m aju  vam  
ponujam o:
- G R A D B E N I M A T E R IA L
- B A R V E , L A K E
- V O D O V O D N I M A T E R IA L

A K C IJA
SA L O N IT
P L O ŠČ E

B f l i  M
Odprto: od 7.30 do 17. ure, sobota do 12. ure

81-letfii Ivan Turnšek se je rodil v 
Braslovčah kot 9. otrok, 74-letna Fanika 
pa izvira iz prav tako številne družine iz 
Kasaz. Ivan se je izučil za mizarja, delal 
pri večih gospodarjih, nazadnje pa pri 
Ingradu, kjer se je tudi upokojil. Fanika 
se je izučila za trgovko, vendar je po

medtem ko Ivan še vedno rad poprime 
za mizarsko orodje. Kot sta povedala, 
pa jima je najlepše plačilo za vse, kar 
sta storila za dom in svoje otroke, nji
hova ljubezen, ki jima jo z obiljem daje
jo. Imata tudi štiri vnuke, družinski 
sonček pa je pravnukinja.

Tako sta zakonca Turnšek s  pričami prišla v žalsko farno cerkev

poroki ostala doma, skrbela je za dom, 
moža in tri hčere, Bredo, Cvetko in 
Majdo. Prva leta skupnega življenja sta 
stanovala na Ložnici pri Žalcu, medtem 
pa že pričela graditi hišo v Žalcu in se 
po desetih letih trdega dela in odrekanj 
vanjo preselila z otroki. V tej hiši živita 
še danes, sta še dobrega zdravja, tako 
da Fanika še skrbi za hišo in vrt ob njej,

Zlatoporočenca Turnšek sta prav 
gotovo dokaz, da so delo, bolj skromno 
kot razsipno življenje, predvsem pa 
medsebojna ljubezen in spoštovanje 
tisti razlogi, zaradi katerih ostane človek 
čil in zadovoljen do poznih let.

T. Tavčar

Šempetrani na državno 
tekmovanje

Na svetovni dan Zemlje je bilo na OŠ v Šempetru v Savinjski 
dolini regionalno tekmovanje osnovih šol iz znanja geografije. 
Sodelovalo je 15 ekip iz osnovnih šol celjske regije. Vsako ekipo so 
sestavljali po trije učenci, tekmovali pa so v  teoretičnem znanju in kar
tirali so določene dele središča Šempetra. Najuspešnejša je bila ekipa 
OŠ Šempeter, ki so jo sestavljali Špela Strniša, Tadej Kotnik in Sašo Pirc. 
Njihov mentor je bil prof. Bojan Lenart. Zmagovalna ekipa bo tek
movala na državnem tekmovanju, ki bo 23 . maja. Udeleženci tek
movanja so si ogledali znamenitosti Šempetra in okolice in vsi po vrsti 
so bili zadovoljni in navdušeni.

AVTO C E L J E

A v to  c e n te r
A v to  C e l je  - A v to  C e n te r  d .o .o ., Ip a v č e v a  2 1 , 3 0 0 0  C e l je  

p o o b la š č e n i t rg o v e c  p ro g ra m a  F o rd  z a  c e l j s k o  re g ijo

S A M O  D O  1 5 .  J U N I J A
B R E Z P L A Č N O

K lim atska  n ap rava Fo rd  E S C O R T  C O M FO R T  1,6i

A LU  P L A T IŠ Č A  IN M E G L E N K E  Ford  E S C O R T  S T Y L E  1.4i

K U RILN O  O LJE

LIBOJE

te l. 7 0 7 - 4 2 0

KAR LAHKO STORITE DANES, 
NE ODLAŠAJTE NA JUTRI!

CENEJŠE KURILNO OUE

G O T O V I N S K O  P L A Č I L O  O D  1 0 0 0  D O  2 0 0 0  I 4 1 , 0 0  S IT
N A D  2 0 0 0  I 4 0 , 5 0  S I T

N A  Č E K E  ( 5  o b r o k o v )  
I N A  Č E K E  (3  o b r o k o v )

N A D  1 0 0 0 1  
N A D  1 0 0 0 1

4 2 . 8 0  S IT
4 1 . 8 0  S I T

P R E V O Z I  B R E Z P L A Č N I !

‘ityckzù z v<z<ie

Barbar na delu!

Od leta 1994 nam zastruplja 
vse , kar pri nas rodi, cveti in 
zeleni. V tem letnem času je 
uničil čez 20 rodnih vinskih trt in 
več dvoletnih sad ik  Škropil je 
pomladi po rezi, da je uničil 
rodne oči, in jeseni, ko je zorelo 
grozdje.

V najlepšem cvetju nam je 
poškropil 24 vrtnic, od katerih jih 
je bilo uničenih 10. Pri prvem 
cvetenju avgusta, je  dve leti 
zapored uničil kane, ki cvetijo do 
slane , p lanike v  skalniku, 
mačehe, tulipane in hortenzijo. 
Tudi lepo obrezani liguster v meji 
za cesto, je bil lansko leto 
dvakrat poškropljen.

V deblo 40 let stare jablane je 
zavrtal dve luknji, iz katerih se je 
celo leto cedil so k  Mlado jablano 
pa je prevrtal tako, da se je 
posušila. Lansko leto je prekinil s 
strupom breskve in slive tako, da 
niso dozorele, hruške pa je uničil 
po cvetenju. Tudi 45 let stari 
palmi je s strupom polival kore
nine in liste. Tudi že v  jeseni je 
poškropil s strupom grme 
pušpana, božji les in drug zelen 
grm, tako da so listi porumeneli. 
V vrtcu je v najlepši rasti uničil 
rdečo peso, papriko, nizki fižol in 
čebulo.

Vsa ta barbarska dela so si 
ogledali km etijski inšpektor 
občine Žalec, strokovnjak iz hmel
jarskega inštituta in žalska polici
ja.

Kot vsako leto sem za božič in 
Novo leto napeljal venec žarnic 
pred hišo. Ker je srebrna smreka 
bila prevelika, sem jih razporedil 
na štiri metre visoko magnolijo. 
Zjutraj je bilo od 20 žarnic

uničenih 12, ker je s kolom udar
il po vencu. Tudi zabojčke z 
rožami je dve leti metal z oken, 
ker mu ni bilo prav, da so tako 
lepo cvetele.

Da je to višek hudobije in bar
barstva, bo priznal vsak, ki ta 
članek bere.

S lavko  Korošec

Obnova ceste na Goro Oljko

Planinsko društvo Polzela je 
1965. leta s pomočjo Tovarne 
nogavic Polzela , Garanta, 
družbenopolitičnih organizacij 
Žalca in s posredovanjem  
tovariša Toneta Boleta, takratne
ga podpredsednika Gospo
darske zbornice lugoslavije, tudi s 
pomočjo Ljudske republike 
Slovenije zgradilo cesto od juga 
do planinskega doma na Gori 
Oljki.

Dvaintrideset let sm o cesto 
kolikor toliko vzdrževali zase - 
dom ačine, pa tudi v  korist 
vernikov in romarjev, da so se 
lahko pripeljali z  avtobusom do 
planinskega doma. Pred letošnjim 
1. majem se je za obnovo ceste 
odločil predsednik KS Polzela in 
glavni pobudnik za združitev KS v 
novo občino Polzela gospod 
Stanko Novak

Cesto so lepo zravnali, nasuli in 
zvaljali, toda kljub pogovoru z 
gospodom Novakom le do 
kapele in župnijske stavbe pod 
cerkvijo. Slabih 100 metrov ceste 
do planinskega doma pa je osta
lo nenasute in nezvaljane.

Ali ima res prav velika večina 
Polzelanov, ki dvomi v kolikor 
toliko pošten odnos do vseh v  
novi polzelski občini?

Vili Vybihal

d a a
PR O D AJNI C E N TE R  -

L A T K O V A  V A S
Laikova vas 84, 3312 Prebold

TRGOVINA Z GRADBENIM 
MATERIALOM
Tel.: 063/702-250, taks: 702-251

* CEMENT * APNO * OPEKO * SCHIEDEL DIMNIKE *
* IZOLACIJSKE MATERIALE *
* KRITINE: bramac, bobrovec, creaton, jamina in druge *
* OKNA VELUX *
* BETONSKE IZDELKE * TLAKOVCE * PRAZNE PLOŠČE *
* ROBNIKE * KERAMIČNE PLOŠČICE * BETONSKO ŽELEZO *
* ZIDARSKO ORODJE IN DRUGO ...

V MEŠKU MAJU PO AKCiSOH CB4AH flA  GOTOVt*»
PRANE PLOŠČE ŽE OD 198 SIT DALJE
BETONSKI ROBNIKI ŽE OD 377 SIT
SAMOKOLNICE . 5952 SIT
ZA VRTNE MREŽE BEKAERT IN STREŠNAOKNA VELUX 
NUDIMO 7% GOTOVINSKI POPUST.

MOŽNOST BREZPLAČNE DOSTAVE 
P R O D A J N I  C E N T E R  S A M  L A T K O V A  V A S, T E L  7 0 2 -2 5 0 ,  

V S A K  D A N  O D  7. D O  19. U R E . O B  S O B O T A H  O D  7. DO 13 . U R E .

G R A D I T E  Z N A J B O L J Š I M

ing ra d  g  rama t
a M O H N H M B H B H H n M H t t i t a M & a n M a f ln a N B H M M I 
T rg o v sk a  in pro izvodna d ružb a, d.d.
M edlog 7 ,3 0 0 0  C e lje

tel. 063  / 4 5 1 -5 7 0 , cen tra la
063  / 7 0 7 -2 0 5 , Kam no lo m  Libo je  
063  / 7 6 2 -7 5 0 , P esk o vo m  S tra n ice

P R O IZ V O D N JA :

- betonske galanterije (okna, zidaki, cevi, robniki, stebri, plošče...)
- vseh vrst betonov (prevoz in črpalka)
- apnenčevih in dolomitnih agregatov (pesek, gramoz)
- montažnih betonskih konstrukcij

I N D U S T R I J S K A  T R G O V I N A
Odprto:
pon.-pet.: od 7. do 17. ure, 
sobota: od 8. do 12. ure

T R A D I C I J A  I N K A K O V O S T ,  KI  T R A J A  
Ž E  P OL  S T O L E T J A

d f e  ^ V TO H IT
O rla  v a s  n. h ., T R G O V IN A  IN S E R V IS
B ra s lo v če  te l.: 701 - 749

m obitel: 0609 638 - 841
Avtohit trgovina vam ponuja rezervne dele  

za več tipov vozil.

Za toplejše dneve vam ponujam o son čne strehe.

H ebasto
V servisu pa vam lahko popravimo več tipov vozil po  

konkurenčnih cenah.

Turnškova
zlatoporočenca

V  žalski župnijski cerkvi je bila zlatoporočna maša za Ivana in 
Faniko Turnšek iz Žalca. Sveto mašo in obred zlate poroke je oprav
il pater Viktor, udeležili pa so se ga, poleg otrok zlatoporočencev in 
njihovih družin, še drugi sorodniki.

Prodaja: 063 31-919, Nad. deli: 063 411-591, Servis: 063 31-919, 33-521
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Mnogi zdaj prepočasi
Zakon o varnosti cestnega prometa ¡e nastajal zelo dolgo. Predolgo, če upoštevamo, da so še v  prvih mese

cih tega leta Slovenci pravzaprav množično umirali na cestah in da se  je  ta morija ustavila natačno z  dnem 
začetka veljavnosti tega zakona. Premalo nas je, da bi umirali na cesti, poziva policija, minister za notranje 
zadeve pa je zapisal: Naša varnost ni nekaj, na kar ne moremo vplivati. A bolj kot zaradi varnosti vozniki zakon 
upoštevajo zaradi kazni, ki jih prinašajo kršitve. To je ena temeljnih ugotovitev policistov v prvih dneh veljavnosti 
zakona. Kaj policisti še ugotavljajo, smo povprašali komandirja Policijske postaje Žalec Petra Očekrla in 
pomočnika komandirja Andreja Pečovnika.

Ali so bile tudi na območju policij
ske postaje Žalec v prvih mesecih 
tega leta razmere na cestah kritične, 
število smrtnih žrtev pa večje kot v 
enakem obdobju lani?

Peter Očkerl: "Do danes (12. maja) 
je bilo na območju naše policijske 
postaje že 7 smrtnih žrtev. Lani je bilo 
v vsem letu 12 mrtvih, od tega šest v 
dveh prometnih nesrečah na avtocesti 
in nadvozu v Rušah. Konec marca 
oziroma v začetku aprila letos pa so 
samo v enem tednu v prometnih 
nesrečah umrli kar štirje ljudje. Temu je 
v veliki meri botrovala mila zima, saj so 
bile hitrosti večje, ker ni bilo snega. 
Število prometnih nesreč je bilo namreč 
v prvih mesecih letošnjega leta prib
ližno za dvajset odstotkov manjše kot v 
enakem obdobju lani. Podobno je bilo 
po vsej državi.”

Nov zakon o varnosti cestnega 
prometa je začel veljati 1. maja. 
Očitno je, da se je število smrtnih 
žrtev izredno zmanjšalo. Kaj pa sicer 
ugotavljate policisti v teh prvih dneh7

Peter Očkerl: "Policisti opažamo 
predvsem to, da vozniki ne poznajo 
prometnih predpisov in veljavnosti 
prometnih znakov."

Najbolj očitno je to pri omejitvah 
hitrosti.

Andrej Pečovnik: To je dejansko 
največji problem, saj se veliko voznikov 
vozi 50 kilometrov na uro tam, kjer je 
sicer dovoljena višja hitrost kot prej - 
90 kilometrov na uro."

Peter Očkeii: Ta zakon ni bil spre
jet zato, da bi vozila stala na cestah, 
tudi ne, da bi policija zganjala represi
jo. Namenjen je temu, da bi promet 
tekel normalno in varno. Kaj pomeni 
normalno - če je bila dovoljena hitrost 
80 kilometrov na uro, smo imeli 
ekstremno hitre in ekstremno počasne 
voznike. To razliko bi radi zmanjšali, da 
bi vsi vozniki vozili približno enako 
hitro. Vendar pa vozniki novega zakona 
ne razumejo oziroma so jih prestrašile 
visoke kazni. Zato mnogi vozijo tam, 
kjer je dovoljena hitrost 90 kilometrov 
na uro, samo 70 ali 60 kilometrov na 
uro. Zaradi tega prihaja do prehitevanj 
in živčnosti voznikov, ki vozijo za takimi 
počasnimi vozili. Drugi problem pa je 
ta, da ne poznajo prometnih predpisov. 
Če je prometni znak za omejitev hitrosti 
60 kilometrov na uro pred križiščem, to 
pomeni, da omejitev velja smo do 
križišča, takoj zatem je velja prejšnja 
hitrost, se pravi 90 kilometrov na uro. 
Zdaj se vozniki vozijo 60 kilometrov na 
uro dokler ne najdejo znaka za razvel
javitev. Teh pa je zelo malo, saj navad
no križišča razveljavijo ta prometni 
znak. In tako se na primer od Velenja 
do Žalca voziš s hitrostjo 50 kilometrov

na uro. V Vodosteču je pred križiščem 
za Šentilj omejitev hitrosti, ki pa neha 
veljati takoj za križiščem.”

Morda vendarle ne bo odveč, če 
ponovite cestne predpise, ki urejajo 
omejitve hitrosti...

Peter Očkerl: "Po pravilniku o 
prometnih znakih in znakih, ki jih 
udeležencem v cestnem prometu daje
jo pooblaščene uradne osebe, velja kot 
omejitev v naselju samo tisti prometni 
znak z imenom naselja, ki ima črno 
obrobo. Znak brez obrobe pomeni 
samo ime kraja ob cesti, je obvestilo o 
naselju in omejitev pa tam ne velja."

V naseljih velja omejitev SO kilo
metrov na uro. Vendar zakon dopušča 
tudi možnost 70 kilometrov na uro. 
Kdaj in kje bo ta možnost uporablje
na?

Peter Očkerl: Tak primer bo celjska 
obvoznica od Medloga do Teharij, kjer 
naj bi postavili znak z omejitvijo 70 
kilometrov na uro. Do postavitve znaka 
pa seveda tudi tam velja omejitev 50 
kilometrov na uro."

Na avtocesti je najvišja dovoljena 
hitrost 130 kilometrov na uro, na ces
tah, rezerviranih za motorni promet, 
100. ¡e v žalski občini kakšna cesta, 
rezervirana za motorni promet?

Peter Očkerl: To je bila Slovenika. 
Zdaj je le še gorenjska magistrala od 
Naklega do Vrbe, pa dolenjska avtoces
ta za Zagreb. Na našem območju pa jih 
ni, razen avtoceste velja omejitev 90 
kilometrov na uro.”

Kako pa je z  žalsko obvoznico. 
Večina voznikov meni, da morajo po 
njej voziti s hitrostjo SO kilometrov na 
uro?

Peter Očkerl: Tudi to je primer, 
kakršnega sem opisal prej. Na obvozni
ci ni znaka za naselje, znak je šele, ko 
se z obvoznice zavije proti mestu, zato 
velja hitrost do 90 kilometrov na uro, 
razen pred gotoveljskim križiščem, kjer 
je znak za omejitev hitrosti 60 kilo
metrov na uro, ki pa ga seveda križišče 
takoj zatem razveljavi. Mnogi pa se po 
vsej obvoznici nato vozijo 60. 
Normalno je, da se potem tisti, ki poz
najo predpise, jezijo nad takimi vozniki. 
Počasni vozniki, ki ovirajo promet, zato 
zdaj predstavljajo ravno tak problem 
kot prehitri vozniki. Oboji so nevarni."

Koliko pa je še prehitrih voznikov?
Peter Očkeii: "Promet se je zelo 

umiril, še vedno pa so nekateri veliko 
preveč hitri. Tak primer je prometna 
nesreča pri Spodnji Črnovi, kjer je 
motorist pri omejitvi hitrosti 60 kilo
metrov na uro pri polni črti prehiteval 
voznico pred seboj in peljal s takšno 
hitrostjo, da ni zvozil ovinka. Odneslo 
ga je na nasprotno smerno vozišče, kot 
se zdaj imenuje nasprotni vozni pas,

kjer je prišlo do trčenja. Kar pa se tiče 
počasnih voznikov, je v zakonu tudi 
naslednje določilo: če kdo vozi 
počasneje, kot je polovica predpisane 
omejitve, mora imeti vklopljene vse štiri 
smerne utripalke. Če sicer vozi 
počasneje, pa se za njim ustvari strnje
na kolona vozil, to je treh ali več vozil, 
ki bi vozila hitreje, pa zaradi njega ne 
morejo, se mora na prvem primernem 
mestu umakniti s ceste in jih pustiti 
mimo. Če tega ne stori, je predpisana 
tudi denarna kazen za oviranje 
prometa. V Evropi se uporablja pravilo, 
da če vozila vozijo v časovnem presled
ku dveh sekund, to še ni strnjena 
kolona. Če pa je razdalja med njimi 
manjša, gre za kolono in bi tisti zadaj 
sicer vozili hitreje."

Kako pa bodo policisti dokazali 
vozniku, da je vozil tako počasi, da je 
oviral voznike za svojim vozilom?

Peter Očkerl: "Zadaj bodo najmanj 
trije avtomobili in njihove voznike 
bomo ustavili in bodo za pričo, če bo 
prišlo do postopka. Poleg tega imamo 
seveda merilnike hitrosti. Če je omejitev 
hitrristi 90 kilometrov na uro, nekdo pa 
bo vozil 60 kilometrov na uro, se bo za 
njim ustvarila kolona, pa se ne bo na 
prvem primernem mestu umaknil s 
ceste, ga bomo policisti kaznovali zara
di oviranja prometa. Sicer pa je bilo to 
že v prejšnjem zakonu, le da vozniki 
tega niso poznali, mi pa nismo 
ukrepali, ker takšnih problemov ni bilo."

Kar nekaj je novosti v novem 
zakonu, ki pri voznikih niso čisto 
jasne. Takšna je tudi definicija vozni
ka začetnika.

Andrej Pečovnik: "Voznik začetnik 
je vsak voznik dve leti od uspešno 
opravljenega vozniškega izpita. Mnogi 
pa najbrž še ne vedo, da to velja za vse 
voznike, ki izpita še nimajo dve leti, ne 
pa samo za tiste voznike, ki so izpit 
opravili od 1. maja letos."

Peter Očerkl: "Izjema pa so vozniki 
A kategorije, ki so po starem zakonu 
dobili vozniški izpit za A kategorijo, pa 
nimajo vpisane omejitve. Če omejitev 
ni vpisana, potem omejitev po novem 
zakonu do 350 kubičnih centimetrov 
zanj ne velja in lahko vozi tudi 
tisočkubični motor, čeprav je še vedno 
voznik začenik, kar pomeni, da ne sme 
imeti v krvi nič alkohola in da izgubi 
vozniško dovoljenje pri sedmih kazen
skih točkah."

V zvezi z novim zakonom ljudje še 
največ govorijo prav o kazenskih 
točkah, je upravičen tolikšen strah, da 
bodo prehitro zbrali 18 kazenskih 
točk in tako izgubili vozniško dovol
jenje? Bodo kazenske točke izrekali 
tudi policisti?

Peter Očkerl: "Kazenske točke so

predvidene za najhujše prekrške, ki se 
ti ne morejo "kar zgoditi", kot se na 
primer lahko vozniku zgodi, da spregle
da kakšen prometni znak. Zelo se ga 
napiti in voziti vinjen, se ti ne more kar 
zgoditi, ampak se tak človek zavestno 
napije. Kazenske točke so predvidene 
tudi za tistega voznika, ki ne bi ustavil 
policistu oziroma upošteval njegove 
odredbe. To se tudi ne more kar tako 
zgoditi, da ne bi slišal za svojim 
vozilom sirene policijskega vozila. Zato 
se voznikom, ki sicer upoštevajo 
prometne predpise, ni treba bati kazen
skih točk. Policisti kazenskih točk ne 
izrekamo, ampak jih sodnik za 
prekrške. V Uradnem listu je bil pravkar 
objavljen pravilnik o tem, kako se bodo 
izrekale kazenske točke in kako se bo 
vodila evidenca o tem. Tudi evidenco 
bo vodil sodnik za prekrške in ko bo 
imel voznik osem kazenskih točk, bo o 
tem obveščen. Ko bo imel 13 točk, bo 
obveščen, da lahko gre na predavanja 
iz poznavanja prometnih predpisov in 
se mu bodo nato izbrisale štiri 
kazenske točke."

Policisti bodo izrekali denarne 
kazni. Te so z "novim zakonom zelo 
visoke. Ali še velja, da ima voznik 50- 
odstotni popust, če denarno kazen 
plača na mestu prekrška?

Peter Očkeii: To ureja zakon o 
prekrških, ki je bil spremenjen lani. Pii 
vseh denarnih kaznih, ki se izterjajo na 
kraju prekrška, torej tudi za kršenje 
določil na primer uredbe o varstvu pred 
hrupom, predpisov o varstvu pred 
požarom in drugo, velja 50-odstotkov 
nižja kazen pri takojšnjem plačilu. |e pa 
že v pripravi nov zakon o prekrških, ki 
te možnosti verjetno ne bo več 
dopuščal, saj ta sistem ni dosegel svo
jega namena. Namen pa je bil pred
vsem ta, da bi bilo več kazni plačanih, 
ker davčna služba vseh neplačanih 
kazni ni bila sposobna izterjati. Vendar 
ljudje kljub tej možnosti denarnih kazni 
niso plačevali. Zdaj policisti pravijo, da 
vozniki, ki so storili prekršek, v veliko 
večji meri plačujejo kazen na mestu 
prekrška. Če si prej plačal 1.500 ali
3.000 tolarjev, ni bilo takšne razlike. Če 
pa je kazen 20.000 ali 30.000 tolarjev, 
$e pa že bolj splača plačati takoj
10.000 oziroma 15.000 tolarjev, kot pa 
čakati, aii bo davčna izterjala to kazen 
ali morda vendarle ne."

Pa ste policisti zdaj, ko velja nov 
zakon, bolj aktivni pri nadzoru 
prometa, imate več akcij? Se je število 
izrečenih kazni in predlogov za 
začetek postopka pri sodniku za 
prekrške zelo povečalo?

Peter Očkeii: “Ne. Izrečenih kazni je 
celo manj."

Andrej Pečovnik: "Poostren nadzor 
smo imeli oziroma ga še imamo samo 
glede vožnje pod vplivom alkohola in 
voznikov enoslednih vozil (je vozilo, 
katerega sled ni širša kot 50 cen
timetrov). Slednji se velikokrat pojavlja
jo kot povzročitelji prometnih nesreč in 
ogrožajo ostale udeležence v prometu."

In kaj ugotavljate, kako se vozniki 
držijo omejitev glede alkohola?

Peter Očkerl: "Kot veste, je bilo že 
prvi dan veljavnosti zakona odvzetih 
veliko vozniških dovoljenj tistim 
voznikom, ki so imeli v krvi več kot 1,5 
promila alkohola."

Andrej Pečovnik: "Zaskrbljujoče je 
to, da smo ustavili tudi kolesarja, ki se 
zaradi vinjenosti sploh ni mogel voziti 
po cesti in smo ga morali pridržati do 
iztreznitve, ker je dejansko ogrožal 
sebe in druge na cesti. Med drugim 
smo odvzeli vozniško dovoljenje tudi 
vozniku kolesa z motorjem, eden od 
vinjenih voznik je povzročil tudi 
prometno nesrečo."

V zvezi z  dovoljeno količino alko
hola v krvi je precej negodovanja 
med ljudmi povzročila tista določba, 
da lahko policist ukrepa tudi zoper 
voznika, ki ima manj kot 0,50 grama 
alkohola na kilogram krvi, vendar 
kaže znake nezanesljivega ravnanja 
(zagrožena kazen je najmanj 20.000 
tolarjev in 1 do 2 kazenski točki). 
Kako bo policist lahko presojal 
nezanesljivost oziroma ali lahko pri 
tem pride do preveč subjektivne 
ocene policista in zlorab?

Andrej Pečovnik: "Obveljalo je 
stališče, da policist sam ne bo mogel 
presojati znakov nezanesljivega rav
nanja, pač pa bo odredil strokovni pre
gled, ki ga opravi zdravnik. Sicer pa je 
tudi to določbo vseboval že stari 
zakon."

Peter Očkerl: "Veliko je v tem 
zakonu določil, ki niso nova, so se pa 
šele zdaj začela poudarjati. Verjetno bi 
bilo dobro še enkrat opozoriti bralce 
Savinjčana tudi na to, da policisti ne 
bomo ukrepali samo zoper voznike 
motornih vozil, ampak tudi zoper kole
sarje, mopediste in motoriste. Verjetno 
še bolj pogosto kot prej, ker imamo 
policisti zdaj več časa oziroma ker 
imamo manj dela z vozniki, ki preko
račujejo hitrost. Letos smo tako odvzeli 
že okoli 10 koles z motorjem, ki jih 
lahko sodnik za prekrške odvzame do 
šest mesecev. Kolo z motorjem in 
motorno kolo smo že po starem 
zakonu lahko odvzeli lastniku ali 
vozniku, če mu je lastnik omogočil 
vožnjo. Če torej starši omogočijo svojim 
otrokom voziti se z mopedom, brez 
čelade in tako da ogrožajo varnost v 
prometu, bomo policisti staršem 
začasno odvzeli moped."

Kako pa je z  otroci kolesarji. Ali 
posebej preverjate, če uporabljajo 
varnostne čelade?

Peter Očkeii: "Varnostno čelado 
morajo imeti kolesarji, stari do 14 let. Te 
morajo biti homologirane in pripete, kar 
velja tudi za čelade voznikov koles z 
motorji in motornih koles. V posebno 
akcijo, kjer bi pri šolah preverjali, ali 
imajo vsi otroci čelade, pa nismo šli."

Andrej Pečovnik: "V tem času pa 
poteka akcija Varno na kolo, v okviru 
katere otroke podučimo malo o novem 
zakonu, pregledamo kolesa, ali so 
izpravna in opozorimo na poman
jkljivosti."

Peter Očkerl: "Naš cilj ni, da bi čim 
več ljudi kaznovali, ampak da bi jih čim 
več naučili spoštovati predpise in da 
bodo skrbeli za lastno varnost in 
varnost drugih. Bomo pa posebeno 
pozornost namenili tistim, ki so povrat
niki, ki jih že poznamo, da nikoli ne 
spoštujejo prometnih predpisov. Veliko 
je takšnih motoristov in mopedistov. Te 
pa bomo začeli tudi načrtno preganjati, 
tako da se bomo organizirali in čakali 
prav nanj."

Med novostmi, ki jih vozniki morda 
še premalo poznajo, je tudi ustavljan
je in parkiranje.

Peter Očkerl: "Včasih je veljalo, da 
je ustavljanje vsaka prekinitev vožnje 
do 15 minut in tudi tam, kjer je bilo pre
povedano parkiranje, je vozilo lahko 
stalo do 15 minut. Po novem zakonu 
tega ni. Ustavljanje je samo tista 
prekinitev vožnje, ki je namenjena 
temu, da oseba vstopi ali izstopi v vozi
lo ali da v vozilo naloži tovor oziroma 
ga razloži. Če voznik zapusti vozilo za 
tri minute, je to že parkiranje."

Pri vzratni vožnji mora imeti voznik 
vključene vse štiri smerne kazalce.

Peter Očkerl: "Vzvratna vožnja je 
dovoljena le na kratki razdalji, policisti 
pa ne bomo kaznovali vsakega, ki ne 
bo imel prižganih smrnih kazalcev, 
ampak ki bo z vzvratno vožnjo ogrožal 
promet. Sicer bomo predvsem opozar
jali. |e pa zelo pomembna določba, da 
mora vozilo, ki ustavi na vozišču bodisi 
zaradi okvare bodisi zaradi kolone vozil 
pred njim, vključiti vse štiri smernike. To 
pa je zelo na mestu, saj je bilo dosedaj 
veliko naletov, ko vozniki pri večjih 
hitrostih ali v megli niso pravočasno 
ocenili, ali kolona oziroma vozilo pred 
njim stoji ali se premika.

Ali izrekanje kazenskih točk velja 
tudi za prekrške, ki so v postopku pri 
sodnikih za prekrške, pa so bili stor
jeni pred 1. majem?

Peter Očkerl: "Ne, velja samo za 
tiste prekrške, ki so bili storjeni 1. maja 
in pozneje. Izjemoma pa bi sodnik tudi 
pri starih prekrških lahko uporabil nov 
zakon, na primer, da neko dejanje po 
novem zakonu ne velja več kot 
prekršek. Bodo pa predlogi zoper 
kršitelje po novem zakonu imeli pred
nost pred tistimi predlogi, ki so bili uve
deni po starem zakonu."

Omenimo ob koncu še nova 
pooblastila policistov pri ustavljanju 
avtomobilov.

Andrej Pečovnik: "V zvezi s tem 
dosedaj ni bilo večjih problemov, razen 
pri naših starih znancih. Vozniki 
večinoma vedo, da morajo takoj ustavi
ti, če opazijo za sabo policijsko vozilo s 
prižganimi rotacijskimi lučmi, ki daje 
kratek zvočni signal. Če dvakrat ali 
trikrat voznik ne ustavi, lahko policisti 
uporabimo prisilna sredstva. Voznik in 
sopotniki v ustavljenem vozilu pa tega 
ne smejo zapustiti, razen če jim 
drugače ne odredijo policisti."

Peter Očkerl: "Gre predvsem za 
varnost policistov. Do sedaj je policijsko 
vozilo velikokrat moralo prehiteti vozilo, 
ki ni hotelo ustaviti, in ga nato ustavl
jati, kar je bilo zelo nevarno. Zdaj lahko 
uporabi prisilno sredstvo. Najprej seve
da najmilejšega, v skrajnem primeru, 
pa lahko policist uporabi tudi orožje."

Imate zdaj policisti več pooblastil?
Peter Očkerl: "Pooblastil nimamo 

veliko več, saj smo že prej lahko kazno
vali in pisali predloge sodnikom za 
prekrške. |e pa naše delo zdaj bolj 
učinkovito, ker kazni niso več smešno 
nizke."

K. R.

Gostišče Slovan Filač Vransko, tel. 725 430 in 
Gostišče Trohej Filač Gornji Grad, tel. 843 006
p o n u ja ta  g o s t in s k e  u s lu g e  in  s e  v a m  p r ip o ro č a ta  z a  
o h c e t i , s lo v e s n e  o b ro k e , k o s i lo , m a lic e  in  h ra n o  p o  
n a ro č ilu .

M A L I  O G L A S I M A L I  O G L A S I

DISKONT TUŠ, TAN|A TUŠ, s.p, SLOV. 
KONJICE, PE ŠEMPETER objavlja prosto 
delovno mesto SKLADIŠČNIKA.
Pogoji :
- končana šola za prodajalce,
- osnovno poznavanje živilskega 

blaga,
- državljanstvo Republike Slovenije,
- starost do 40 let - moški,
- nekaznovanost.
Z izbranim kandidatom bomo sklenili

delovno razmerje za določen čas, s 
trimesečnim poskusnim delom. 
Kandidate naprošamo, da pisne vloge 
z dokazili o izpolnjevanju pogojev, 
svojim naslovom in kratkim življen
jepisom pošljejo v roku enega tedna 
na nalov ENGROTUŠ, d.o.o. , Cesta v 
Trnovlje 10 / a , 3000 CELJE, - Milan 
MLINAR.
Obvestilo bomo pošali samo izbranim 
kandidatom!

Karamboliran ali rabljen avto kupim. 
Tel.: 041 672-374, 041 679-286

Za prodajo nemškega gospodinjs
kega izdelka iščemo terenske 
sodelavce. Zaslužek 50.000,00 SIT 
tedensko.
0MEGA,d.o.o, tel. 069 61 762,
041 665 441.

Izredno lepa priložnost za zaslužek z 
zelo prodajnimi izdelki za vsakdanjo 
rabo. Te.: 062 / 656-031

V 90. letu nas je  za vedno zapustila 
naša draga m am a, babica in  prababica

JULIJANA CIZEJ
iz Šmatevža p ri Gomilskem

se zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem in znancem za 
darovano cvetje, sveče, svete maše ter izročeno sožalje.

Hvala vsem, ki ste jo v tako velikem številu pospremili na zadnji 
poti.

Posebej hvala gospodu župniku za opravljen obred, pogrebcem, 
pogrebni službi Ropotar, pihalni godbi T T  prebold in solistu za 
odigrano Tišino, govorniku za lepo izrečene poslovilne besede ter 
pevskemu zboru Gomilsko.

Žalujoči: hčerke M ajda, Jana, B erta in  M arta 
sinovi: Rom an, Igo, Karli z družinam i te r  ostalo sorodstvo

Skrb,m olitev,delo in  trpljenje 
tvoje, m am a, je  bilo življenje.
O stali so sledovi tvo jih  rok, 
v  naših srcih p a  bridka ža lo st in  jo k.

Z A H V A L A
Ob boleči izgubi

ANTONIJE HUŠ,
roj. Lob nikar iz Prebolda

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za sočustvovanje v težkih trenutkih, izrečena pisna in 
ustna sožalja, darovano cvetje in sveče ter spremstvo na njeni zad
nji poti. Iskrena hvala g.Serecu in g. Svetku za poslovilni obred, 
pevcem za odpete žalostinke, g. Hermanu za poslovilne besede ter 
pogrebni službi Ropotar. Hvala vsem, ki boste obiskovali njen grob 
in jo ohranili v spominu.

Vsi njeni



K ronika

ZAHVALA
Ob boleči izgubi m oža,očeta in  dedka

ADAMA ŽGANKA
iz Pem ovega 42/b 

(9. 11. 1930 -  S. 4. 1998)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki ste nam v težkih trenutkih stali ob strani in ga v tako 
velikem številu pospremili na njegovi zadnji poti, nam izrazili ustna 
in pisna sožalja ter darovali cvetje, sveče in za sv.maše.

Posebna zahvala bolnišnici Celje, Komunali Žalec, g.župniku Janku 
Cigaletu za lepo opravljen cerkveni obred, g. Alojzu Jazbecu iz KS 
Galicija za lepe poslovilne besede.

Zahvala društvu upokojencev Galicija, Mestni skupnosti Žalec ter 
pogrebni službi Ropotar iz Šempetra.

Žalujoči: žena Ela in  hčerka Sonja z družino

ZAHVALA

Ob boleči izgubi dragega m oža in  očeta

IVANA
HRIBERŠKA

iz Zabukovice

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, znancem in prijatel
jem za darovano cvetje, sveče, za izražena pisna in ustna sožalja ter 
za izkazano pomoč v težkih trenutkih.

Posebna zahvala govorniku Ivanu Grobelniku, Ivanu Čulku, Ignacu 
Mastnaku, godbi, rudarjem, patronažni službi ZD Žalec, dr. 
Vlatkoviču, dr. Jurkoviču in dr. Avžnerju iz Bolnice Celje, Minervi 
Zabukovica in Zarji - Pleskarstvo Žalec.

Hvala za tako številno spremstvo na njegovi zadnji poti. 

Žalujoči: žena Angela, sinova Ivan z družino in  Branko z

ZAHVALA
V 56. letu  nas je za vedno zapustila naša 

draga

MAKIJA
RANČIGAJ

iz Trnave 10/c

Iskreno se zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste jo imeli radi in jo v tako velikem številu pospremili 
na njeni zadnji poti, darovali cvetje in sveče, izrazili pisna in ustna 
sožalja ter darovali za svete maše.

Iskrena hvala gospodu župniku za lepo opravljen obred, govorniku 
za izrečene poslovilne besede, PGD Trnava in dr. Ljubi Centrih 
Cetina za nesebično pomoč v času njene bolezni.

Hvala vsem, ki ste nam v najtežjih trenutkih stali ob strani. 

Žalujoči vsi njeni

ZAHVALA

Po dolgotrajni in  težki bolezni nas je za 
vedno zapustila draga m am a in  stara

m a m a

3

ALOJZIJA ZABOVNIK
iz Žalca, Ul. Heroja S taneta 5 

(23. 5. 1919 -  4. 5. 1998 )

Iskreno se zahvaljujemo sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, darovali cvet
je, sveče in svete maše. Hvala za izražena sožalja. Zahvaljujemo se 
tudi župniku za lepo opravljen cerkveni obred, pevcem Lastovka za 
odpete žalostnike, pogrebni službi Strahovnik in oddelku EIT 
Bolnišnice Celje za skrb in nego.

Žalujoči: Joži, hčerka Dragica z možem in sin Andrej z družino.

P O G R E B N E  S T O R I T V E  R O P O T A R  Š E M P E T E R
T E L E F O N :  0 6 1  7 0 1  4 1 1 ,  6 t M i  0 4 1  6 1 1  2 6 9

se iskreno zahvaljujemo
njegovemu osebnemu zdravniku za skrb ob dolgotrajni bolezni, 
osebju bolnice Celje za skrbno nego v zadnjih dneh življenja ter 
vsem, ki so ga v lepem spominu pospremili na zadnji poti.

V žalosti vsi njegovi

K oraki na pesku so p o tih n ili v  tem ni noči.
V  košari, obešeni na kavelj, je  o sta l krajec kruha
in  v  tvo jih  toplih rjavih  očeh je  bilo to liko  vprašanj. N ikd a r nisem  in  ne 
bom zn a la  odgovoriti nanje.

V SPOM IN

dragima m am i CILKI 
in očetu ANTONU 
PLAJH iz Trnave

Pot brez vaju je težka in vsaka naslednja pomlad še bolj žalostna. 

Anica in  M arina

ZAHVALA

FRANJA DOBOVIČNIKA
iz Brega p ri Polzeli

Ob boleči izgubi moža, očeta,starega 
očeta in pradedka

G lej zem lja s ije  vzela ka r je  njeno, 
a ka r n i njeno nam  ne more vzeti.
In  to ka r je  neskončno dragoceno 
je  večno in  nikdar ne more um reti.

ZAHVALA
ob boleči in mnogo prerani izgubi drage 

hčerke in sestre

MATEJE STAKNE
iz Zg. Gorč p ri Braslovčah (16. 9. 1991 -  3. 4. 1998)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom za pomoč v težkih 
trenutkih.
Posebna zahvala teti Liziki Vodovnikovi za njeno dolgoletno 
požrtvovalno delo, skrb in ljubezen.Hvala g.dr.Janezu Cukjatiju, g. 
župniku Zidanšku, dekliškemu pevskemu zboru, pogrebcem, gov
orniku Franciju Debelaku in pogrebni službi Morana.
Hvala vsem in vsakemu posebej za izrečeno ustno in pisno sožalje, 
darovano cvetje in sveče, za svete maše in za potrebe cerkve in 
vsem, ki ste jo v tako lepem številu pospremili k zasluženemu 
počitku.

Žalujoči: ati, m am ica in  b ra t Izidor

N iti zbogom  n isi rekel, 
n iti roke nam  podal, 
sa j nism o vedeli, ne t i  ne m i, 
da se več ne vidijo naše oči.
Sedaj kliče te  naše srce, 
in  v  m islih ponavlja  tvoje im e!

ZAHVALA
Mnogo prezgodaj in iznenada nas je zapustil 

dragi mož in oče

JOŽE PAUL
iz Jeronim a (20. 11. 1963 - 30. 3. 1998)

V najtežjih trenutkih nismo ostali sami, zato se iskreno zahvaljujemo 
vsem, ki ste nam pomagali in nas tolažili. Iskreno se zahvaljujemo vsem 
sosedom, sorodnikom, prijateljem in znancem za nesebično pomoč v 
težkih trenutkih, za izrečeno sožalje, darovano cvetje, sveče, denarne 
prispevke, darovane svete maše ter vsem, ki ste ga v tako velikem številu 
pospremili na njegovi zadnji poti. Hvala OŠ Vransko, vzgojiteljicam iz 
vrtca ter kolektivu INDE Vransko.
Posebna zahvala g. župniku Jožetu Turineku za opravljen cerkveni 
obred, pevcem za zapete žalostinke in Rudiju za odigrano Tišino, gov
orniku za poslovilne besede in pogrebni službi Ropotar.

Žalujoči: žena Vildca, sin Patrik,hči Julija, b rat 
Branko z družino in ostali sorodniki.

K ako sta  p razna  dom, dvorišče, 
naše oko zam an te  išče.
N i več tvojega sm ehljaja 
le tru d  in  delo tvo jih  rok 
za  vedno nam  ostaja.

K je so tvoje zla te  roke, 
k i skrbele so za  nas?

ZAHVALA
Ob boleči izgubi ljube mame, tete in babice

FRANČIŠKE BREŽNIK,
roj. VOH iz Podloga 23

se iskreno zahvaljujemo sorodnikom, prijateljem, sosedom in 
znancem, ki so nam izrekli sožalje,darovali cvetje, sveče, za orgle in 
za svete maše ter jo v tako velikem številu pospremili na njeni zad
nji poti.
Posebnp se zahvaljujemo g. župniku za opravljen obred, pevcem za 
odpete žalostinke, za odigrano Tišino ter pogrebni službi Ropotar 
in gostišču Štorman.
Hvala dr. Vlatkoviču, patronažnim sestram ZD Žalec, posebno 
Tatjani Valenčak in g.Petru Škraberju.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat najlepša hvala.

Žalujoči: sin Franci, Rafko z družino, hčerki M arinka in  Ivica 
z družinam a, osem vnukov te r ostalo sorodstvo

POGREBNA SLUŽBA MORANA: 
TEL. 063 720-003,720-660, 720-662
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P om lad bo na tvo j v rt prišla  
in  čakala j da p rideš ti, 
sedla bo na rožna tla  in  jo ka la , 
ker te  več ni.

ZAHVALA
Ob smrti drage sestre in tete

ŠTEFANIJE COKAN
iz Zgornjih Roj

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji 
poti, ji poklonili cvetje, sveče, darovali za cerkvene potrebe in svete 
maše.

Posebna zahvala g. Mirku Škofleku za lepo opravljen cerkveni 
obred, hvala pogrebni službi Ropotar, pevcem in ga. Ropotarjevi za 
lepe besede slovesa.

Žalujoči vsi njeni

ALBINA KERŠANA
iz Prekope 10 

(9. 2. 1945 - 23. 4. 1998)

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste nam v težkih trenutkih poma
gali in z nami sočustvovali. Hvala za izrečena ustna in pisna sožalja. 
Posebej hvala g. župniku Turineku, gasilcem, pogrebni službi 
Morana in za tako številno spremstvo na njegovi zadnji poti.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat hvala!

Vsi njegovi

R azcveta leto za  letom  se cvetje, 
glej, leto za  letom  dozoreva nam  sad, 
odpada leto za  letom  vse listje, 
prihaja zim a, za  njo cvetoča pom lad...

ZAHVALA
Ob boleči izgubi našega dragega

KONRADA GRADIČA
iz Pariželj 64

se iskreno zahvaljujemo vsem, ki ste kakorkoli pomagali v naših 
najtežjih trenutkih.

Hvala vsem, ki delite z nami bolečino.

Žalujoči: žena Lojzka, hči M irica z družino te r  sin Rom an z 
Matejo

V  naših srcih še živ iš, 
za to  p o t na vod i ja  
kjer v  tiš in i spiš.
Tam  skupa j sm o v  nem i bolečni, 
z  žalostjo in  lepim i spom ini.

ZAHVALA

Ob boleči izgubi drage žene, tete in botre

PAVLINE KOPRIVC
iz Žalca (12. 2. 1935 -  25. 4. 1998)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom in znancem, ki 
ste jo pospremili na njeni zadnji poti, ji poklonili cvetje, sveče in 
darovali za svete maše.
Posebna zahvala osebju bolnišnice Celje, g.patru Jožetu za cerkveni 
obred, hvala pogrebni službi Strahovnik in hvala za zaigrano Tišino.

Vsem še enkrat iskrena hvala.
Žalujoči: m ož Stanko, nečakinja Nada z družino, sestri te r 

ostalo sorodstvo

P om lad se na zem ljo vrne, 
petje slavcev nas zbudi, 
s cvetjem  polje se zagrne, 
zam e p a  pom ladi ni.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi naše predrage mamice in 

mame

NEŽE PESTTVŠEK
s Polzele

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem, ki ste jo pospremili na njeni zadnji poti, darovali cvetje, 
vence in za sv. maše ter izrazili pisna in ustna sožalja.
Prisrčna hvala g. župniku Jožetu Kovačecu za tolažilne besede in 
lepo opravljen obred.
Hvala zasebnemu zdravniku dr. Cukjatiju, ki ji je lajšal zadnje ure 
in minute življenja.
Hvala govornikoma g. Petru Pungartniku in g. Jaku Jeršiču in 
mešanemu pevskemu zboru.

Žalujoči : hčerki B ernarda in  M artina z družinam a

Težko s i im el življenje, 
n iko li več ne čaka te trpljenje, 
bolečine težke s i prestal, 
v naših srcih boš ostal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, ata in 

starega ata

LADISLAVA HRIBARJA
iz M arija Reke (29. 3. 1933 -  9. 4. 1998)

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
znancem za izrečena sožalja, darovane sveče in svete maše ter sprem
stvo na njegovi zadnji poti.
Iskrena hvala prof. dr. Fišingerju iz ORL klinike Ljubljana, dr. 
Mesarčevi in patronažnima sestrama Anici in Martini iz ZD Prebold 
za nego v času hude in dolgotrajne bolezni.
Hvala g. župniku Francu Serecu za lepo opravljen obred, pevcem in 
govorniku g. Dobrihu ter pogrebni službi Ropotar za organizacijo 
pogreba.

Žalujoča: žena Pepca in  hči Jožica z družino

Im el težko  s i življen je, 
n iko li več ne čaka te  trpljenje.
Bolečine težke s i prestal, 
a v  naših srcih boš ostal.

ZAHVALA
Ob boleči izgubi dragega moža, očeta, 

tasta, starega očeta in brata

KARLA HROPOTA
iz Podvina 117, Gotovlje

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, prijateljem, sosedom, 
sodelavcem in znancem, ki ste ga v tako velikem številu pospremili 
na njegovi zadnji poti. Hvala za izrečena pisna in usma sožalja, zg 
darovane vence, sveče in svete maše.
Posebna hvala govorniku g. Antonu Rozmanu, gotoveljskim 
pevcem, g. dekanu za opravljen cerkveni obred in zastavonošem. 
Iskrena hvala Centru za socialno delo Celje, Minervi Žalec d. d., 
Agrini Žalec d. d., Vrtnarstvu Celje in g. Strahovniku za opravljene 
storitve. Hvala tudi za zaigrano Tišino.

Žalujoči vsi njegovi

ZAHVALA

Ob boleči izgubi naše drage mame 
in stare mame

ANGELE GMAJNER
iz Topovelj

se najlepše zahvaljujemo vsem sorodnikom,

prijateljem, sosedom in znancem za izraženo sožalje, darovano cvet
je in sveče, številno udeležbo na zadnji poti in vso nesebično pomoč 
v težkih trenutkih bolezni.
Zahvaljujemo se gospodu župniku Zidanšku, pevskemu zboru iz 
Braslovč in gasilskemu društvu Parižlje -Topovlje.
Hvala tudi dr. Cukjatiju, patronažnima sestrama Anici in Martini, 
Tatjani Pogorelčnik in Darji Škafer iz Centra za socialno delo Žalec 
za pomoč, ki ste ji jo nudile pri dolgotrajni in težki bolezni.

Še enkrat vsem hvala!

Njeni: sin M irko, hčerka Vikica z m ožem Edom , vnuka 
Tanja in  Edo

ZAHVALA

Dne 2. maja 1998 smo se poslovili od ljube 
žene, mame, babice in sestre

JULIJANE KUDER
roj.MARINC iz Šem petra

Iskrena hvala vsem sosedom, prijateljem in znancem za pomoč in 
izraženo sočutje.
Zahvala g. župniku za mašo in lep pogrebni obred, pevcem in 
govornici ter vsem drugim, ki ste jo v tako številni udeležbi 
pospremili v prerani grob.

Mož Mihael, sinovi M iha, M arjan in  Srečko z družinam i, 
b ra t E rnest z družino in  drugi sorodniki

ZAHVALA

Ob boleči izgubi našega dragega moža, 
očeta in starega očeta

VINKA GUZEJA
iz Zabukovice

se zahvaljujemo vsem, ki ste bili z nami v

najtežjih trenutkih in nam nudili kakršnokoli pomoč.

Hvala za izrečena sožalja, darovano cvetje, sveče in za svete maše. 
Iskrena hvala sorodnikom, sosedom, znancem in prijateljem, godbi, 
rudarjem, govorniku, pevcem, g. župniku in pogrebni službi 
Ropotar.

Vsem, ki ste jo pospremili na zadnji poti in počastili spomin nanj, 
hvala.

Žalujoči: žena Terezija, sinovi Adolf, Ivi,Vinko in  Viki z 
d ružinam i, hčerka M arija z družino te r  b ra t Tine in  sestre 

Mici, Geli in  B arbi z družinam i

N iti zbogom  n isi rekla, 
ne roke nam  podala, 
odšla s i tiho brez slovesa 
tja , kjer n i gorja in  ne 
trpljenja.

ZAHVALA
Ob boleči, prezgodnji in nenadni izgubi 

naše drage

BERNARDE PODPEČAN
iz A ndraža nad  Polzelo

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, znancem in 
sodelavcem, ki ste nam v težkih trenutkih pomagali, jo pospremili 
na njeni zadnji poti, darovali cvetje, sveče in za svete maše ter nam 
izrekli sožalja.

Hvala g. župniku za lepo opravljen obred, govorniku Konradu 
Brunšku, pevcem in pogrebni službi Morana.

Žalujoči njeni domači

K o pom lad je  zacvetela, 
tvoje je  prišlo slovo, 
so tvoja polja ozelenela, 
a  t i  st zadn jič nam podal roko.
Bolečine težke s i prestal, 
a v  naših srcih vedno boš ostal.

ZAHVALA
Ob izgubi dragega brata in strica

JANEZA RAZDEVŠKA,
km eta s Ponikve p ri Žalcu 25,

se iskreno zahvaljujemo vsem sorodnikom, sosedom, prijateljem in 
krajanom za spremstvo na njegovi zadnji poti. Zahvaljujemo se tudi 
za darovano cvetje, sveče, svete mase in izraze sožalja.
Hvala g. župniku za opravljen obred, pevskemu zboru, govorniku, 
GD Ponikva, društvu invalidov, upokojencem, dr. Strouhalu, 
patronažni službi iz Žalca in osebju bolnišnice Topolšica za skrb v 
času njegove bolezni.

Vsem in vsakemu posebej še enkrat lepa hvala.
Žalujoče sestra M arjeta z družino te r  sestri Cilka in  Kati v 

im enu sorodstva



Mag. Franjo Velikanje dr. med.

P om agajm o o h ra n ja ti ž iv lje n ja
Novemu “prometnemu” zakonu na rob

Ob sprejetju in začetku izvajanja novega Zakona o varnosti cestnega prometa je bilo že izrečenih veliko 
različnih pripomb, pohval in pomislekov. Morda kaže, da zakon nima kakšne pametne "zveze" z razmišljan
ji v  naši zdravstveni rubriki, vendar želim že z naslovom nakazati pomembno tovrstno povezavo.

Poleg tega želim nakazati, da se da ob različnih kritičnih mislih razmišljati na drugačen, bolj human in 
manj sebičen način.

Slovenski voznik je predvsem na dveh področjih čisto ohromljen; predvsem pri pitju alkohola in glede 
hitrosti vožnje v  naseljih in posredno tudi izven naselij. Pravi pivci alkohola seveda niso spremljali in doumeli 
resnosti namer zakonodajalca, zato jih je v  prvih dneh presenetil odvzem vozniškega dovoljenja. Zagrožene 
kazni zaradi nespoštovanja omejitev hitrosti pa so ohromile tudi promet izven naselij, ker so nevešči in 
nepoučeni vozniki iz strahu pred praznjenjem lastne denarnice vsepovsod raje vozili dosti počasneje od 
dovoljene - predpisane hitrosti.

Končni rezultat prvih 15 dni v  maju je bil močno zm anjšano število prometnih nesreč, predvsem tistih s 
težje poškodovanimi in mrtvimi. Tega rezultata se lahko res razveselimo, saj je vsak izmed nas s primerno 
vožnjo in spoštovanjem novih predpisov pomagal ohraniti pri življenju veliko število udeležencev v  prome
tu, morda svoje ali življenje drugega udeleženca.

Želim, da bi se tako nadaljevalo, zato bi rad razmišljal drugače od običajnih kritikov zakona, ki pravijo 
npr.: "Na cesti izgubim s počasno vožnjo veliko časa". Zakaj se tak voznik ne spomni, da je v preteklih letih, 
ko ni spoštoval omejitve hitrosti ne v  naselju ne izven naselja, ta čas že davno "pridobil". Poleg tega z 
mirnejšo vožnjo brez stresnih situacij bolj spočit pride na cilj vožnje in je tam - pri delu ali rekreaciji lahko 
uspešnejši in kreativnejši. Tudi sopotniki so nagrajeni z manj stresno vožnjo. Primerjava z dovoljeno hitrostjo 
vožnje v  drugih državah kaže, da so npr. v  Avstriji in Italiji vozili ravno tako "počasi" že vrsto let, pa so 
vseeno preživeli. Ko sem bil pred letom dni v  Kanadi, sem moral na avtocestah s tremi pasovi v  eno smer 
voziti ves čas 90 km/uro, čeprav so ceste ravne, brez ovinkov in klancev. Skoraj nihče ne krši tega predpisa 
in tudi poslovneži ne tožijo, da prihajajo prepozno na cilj in da je posel v  nevarnosti. V primerjavi s tem je 
naša dovoljena hitrost na avtocestah prav divja in miselnost naših "hitrih fantov" v  močnih in dragih avto
mobilih nerazumna.

Nekateri kritizirajo, ker se morajo obvezno pripeti z varnostnim pasom. Pravijo nekako takole: "Zakaj me 
silijo v  to, če se ne privežem, ogrožam samo sebe in nikogar drugega!" Žal ni tako. Dragi voznik, če sam 
sebe ne maraš, morajo drugi poskrbeti zate. Če bi se že v  preteklosti vsi pripeli s pasom, bi bilo polovico 
manj mrtvih v  prometnih nesrečah. Tako so v  raziskavah ugotovili na Švedskem. Če meniš, da ogrožaš samo 
sebe, si sebičen. Gotovo imaš koga, ki te ima rad. Morda družino, otroke, ki bi bili žalostni, če bi umrl zato, 
ker ne dovoliš, da te država "terorizira" z varnostnim pasomlTi je vseeno, kako bodo živeli po tvoji smrti, ali 
če boš zaradi svoje trme invalid?

Pogosto slišim mnenje, da so kazni previsoke za  tiste, ki imajo majhne plače. Kazni so previsoke za vse, 
ker s kaznijo plačujemo nekaj, kar nismo želeli. Če ne bomo delali prekrškov, ne bo treba plačevati kazni. 
Na številnih področjih so kazni dosti hujše npr. zamuda pa prijavo dohodnine že za en dan zahteva, hudo 
kazen, menda 600.000 SIT. Pa se nihče ne pritožuje, ker pač nihče predpisanega roka ne zamudi. Tako še 
bo treba navaditi na red tudi v  prometu.

"Zakaj je treba imeti prižgane žaromete v  sončnem vremenu?" Zato, da Te drugi bolje vidijo, posebno, če 
vidljivost moti bleščenje. Poleg tega daje vozilo s  prižganimi žarometi tudi občutek da se hitreje premika in 
so drugi udeleženci v  prometu bolj pozorni in previdni.

"Zakaj morajo biti otroci na zadnjih sedežih in zakaj morajo biti privezani z ustreznimi varnostnimi paso
vi?" Pogosto smo lahko videli matere, ki so majhne otroke držale v  naročju in z  njimi sedele na sprednjem 
desnem sedežu, ker jim je bil neprimerno sedeti zadaj. S tem so otroke spravljale v  smrtno nevarnost. Ob 
močnem zaviranju ali čelnem trčenju bi se otrok lahko ubil zaradi udarca ob armaturno ploščo ali v  vetro
bransko steklo. Prav tako otrok, ki tako rad stoji zadaj med sprednjima sedežem a, da boje vidi in se pogo
varja s starši ali voznikom, je v  veliki nevarnosti da v  primeru trčenja poleti skozi prednje vetrobransko stek
lo. Zato naj bo otrok vedno zadaj in pripet s primernim varnostnim pasom. Če sta v  vozilu oba starša, naj 
eden vedno sedi zadaj ob otroku!

Naj bo tokrat dovolj. Vedno skušajte v prometu pri morda neprijetnih ukrepih razmišljati o njihovi pozi
tivni strani. Vsekakor boste z upoštevanjem pravil pomagali ohraniti prenekatero življenje. Za to pa se velja 
malo potruditi in potrpeti.

Če se Vam v  zvezi z obravnavanim zakonom z zdravstvenega vidika zastavljajo kakšna vprašanja ali 
dileme, jih zapišite in pošljite v  uredništvo, pa jih bomo skupaj skušali razrešiti.

........u m .....
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Tel.: 063 / 716 733 
716 016 

Mob.: 0609 616 786

Ambulantni s :
ponedeljek - petek od 7. do 9. ure in od 16. do 17. ure, 

sobota od 7. do 9. ure.
IZPOSTAVA VRANSKO, te l.: 725 007  
IZPOSTAVA POLZELA, te l.: 722 333  

delovni čas: od ponedeljka do petka od 8 . do 9. ure.
w

O P T  I K A

Hmcma
Šempeter v S. d. 13a 

tel. 063/701-547

d e m o n a  o f f io c l r v n
’ Celje, Ul. mesta Grevvenbroicha 9  

tel. 063/415-066

Za vas, cenjene stranke, 
okulis tični pregledi v  m aju v  petek, 2 2 .5 . .  

Izkoristite m ožnost pred dopusti 
in se naročite po tel.: 701 - 547.

Delovni čas: od 8. do 12. in od 14. do 18. ure, 
ob sobotah od 8. do 12. ure. Vabi vas Optika Simona

S E R V IS  B E L E  
T E H N IK E  

t e r

S E R V IS  
I N  M O N T A Ž A  

O L JN IH  G O R IL C E V  
DANILO PIK U  s.p . 

3311, Šem peter 115 /d  
Telefon: 063/702-070

POPRAVILA:
• PRALN IH S T R O JE V ,
• ŠTED ILN IKO V ,
• B O JL E R JE V ,
• S U Š ILC E V ,
• MALIH G O S P . APARATO V,
• OSTALA ELEKT . POPRAVILA

SERVIS IN MERITVE
O LJN IH  G O R IL C E V

©

R E G I O N A L N I  P R O G R A M  
DOPISNIŠTVO IN 

AGENCIJA ZA TRŽENJE
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V času, ko nam je na voljo različna 
enjava, skuhamo lahko marsikakršno 

fed drugaače kot pozimi, ko moramo z  njo 
varčevati ali je sploh nimamo. Posebno 
dobre in prehransko bogate so sestavine z 
mesom, še zlasti z  domačo perutnino. |edi 
so izdatnejše in po okusu boljše ter se 
razlikujejo običajno poznanih, kot so 
obara, paprikaš, juha in podobno. Za 
recepte, ki smo jih pripravili, je uporabna 
mlada pa tudi stara perutnina, ki zahteva 
daljši čas dušenja oziroma kuhanja. 
Pomagamo si z  loncem na zvišan pritisk

KOKOŠJI RAGU
1 do 1 kg stare kokoši za juho, 3 

čebule, 2 korenja, 15 dag graha, 20 dag 
stročjega fižola, kolerabica, žlica moke, 2 
klinčka, 1 1 juhe iz jušnega koncentrata ali 
vode, 2 stroka česna, lovorov list, vršiček 
rožmarina, vršiček materine dušice, 6 
krompirjev, žlica paradižnikove mezge, sol, 
poper.

S kokoši porežemo vso odvečno 
maščobo, kolikor je dosežemo pod kožo 
in okoli trebušne votline, dobro oprano 
odcedimo, zrežemo na večje ocvirke in 
precvremo, maščobo odcedimo, če jo je 
malo manj, prilijemo še malo olja in na 
vroči maščobi zlatorumeno opečemo na 
primerne kose zrezano kokošje meso. 
Dodamo drobno zrezano čebulo in jo 
dušimo, da se skoraj vsa razpusti. 
Primešamo še ostalo zelenjavo, razen 
krompirja. Zelenjavo zrežemo na rezance 
ali na kocke. Prilivamo po malem vročo 
vodo in pokrito dušimo kakšne pol ure. 
Posodo odpremo, da sok izhlapi ter začne 
izstopati maščoba. Poprašimo z  moko, 
malo popražimo in zalijemo z vodo ali 
juho. Primešamo strt česen, sol, poper in 
klinčke. Ostale dišavnice povežemo v 
šopek in jih tudi dodamo, pokrijemo in 
počasi dušimo približno do 2 uri, odvisno 
od mesa. Čas dušenja skrajšamo, če to 
delamo v  loncu na zvišan pritisk. V tem

| A V A T U D I  S P E R U
primeru že sedaj vložimo na kose narezan 
krompir in primešamo paradižnikovo 
mezgo. Če pa ne kuhamo v loncu, tedaj 
dodamo krompir pol ure pred koncem 
dušenja, paradižnikovo mezgo pa prav 
nazadnje. Zelo mlado zelenjavo, ki se hitro 
zmehča, primešamo jedi tudi šele s krom
pirjem. To velja posebno tedaj, če dušimo 
staro meso, ki se le počasi mehča, zato 
dušimo samega.

PERUTNINSKI DŽUVEČ
1 kokoška ali večji piščanec v teži 1 1 

kg, 6 do 7 dag masti ali olja, kg zrelih 
paradižnikov, 3 čebule, 1 kg paprik, 1 
jajčevec, 30 do 35 dag riža, 2 stroka 
česna, peteršilj, sol, žlička poljubnega 
začimbnega posipa.

Čebulo sesekljamo, paradižnike 
zrežemo na četrtine, paprike očistimo, jim 
zrežemo osemenje in jih zrežemo, 
jajčevec olupimo, pri starejšem izluščimo 
seme, meso zrežemo na večje kocke. V 
loncu na zvišan pritisk najprej na olju 
popečemo po vseh straneh kose 
narezanega mes. Opečeno meso vza
memo iz lonca, na ostali maščobi svetlo 
preepražimo najprej čebulo, nato še vso 
ostalo zelenjavo. Ko upade, vrnemo v 
posodo popečeno meso in nepopečen 
želodček, jetrca in ledvička. Dodamo pre
bran in opran riž. Premešamo. Prilijemo še 
enkrat toliko tople vode, kot je bilo riža v 
posodi. V vodi razmešamo še začimbni 
posip, sol in poper, lonec pokrijemo in 
dušimo 15 minut. Pred serviranjem potre
semo džuveč z  drobno nasekljanim 
peteršiljem. Lahko ga potresemo tudi z 
naribanim sirom. Obrok dopolnimo s 
poljubno solato.

ZELENJAVNA |UHA Z JEŠPRENJČKOM 
IN PERUTNINO

1 kg perutnine, lovorjev list, sol, 1 1 1 
vode, 2 korenčka, por, gomolj zelene, pol 
skodelice ( približno 1 dl ) ješprenjčka,

T N I N 0
poper, timijan, žlička začimbnega posipa.

Perutnino kuhamo skupaj z  lovorom 
približno 3 ure. Meso vzamemo iz lonca, 
ga malo ohladimo, nato pa zrežemo na 
rezance.

Damo ga nazaj v lonec, z  njim vred pa 
še na rezance narezano zelenjavo in 
opran ješprenjček ( ki ga že prej 
namočimo, da se prej sk u h a ). Začinimo in 
počasi kuhamo, da se vse zmehča. |uha je 
izredno okusna.

PIKANTNA ZELENJAVNA
5 dag olja, čebula, 2 stroka česna, 

peteršilj, 2 zeleni in ena ena rdeča papri
ka, 2 do 3 paradižniki, jajčevec, krompir, 2 
žlički začimbnega posipa, poper, sol, 8 dag 
riža, 3 dag naribanega parmezana.

Čebulo, česen in peteršilj na drobno 
sesekljamo. Očiščeno papriko zrežemo na 
tanke rezance, olupljene jajčevce na 
kocke, olupljene paradižnike na debelo 
sesekljamo. Na olje damo najprej čebulo, 
česen in peteršilj, ko zadiši primešamo 
ostalo zelenjavo in jo dušimo, da se sko
raj zmehča. Tedaj jo zalijemo in drobno 
zribamo krompir. Začinimo in ko prevre, 
zakuham o opran riž. Nazadnje juhi 
izboljšam o okus še z  naribanim 
parmezanom.

CVETAČNA JUHA
Manjša cvetača, 5 dag masla, 1 1  žlice 

moke, 1 - 1  jušne kocke, sol, 1 dl smetane, 
rumenjak, malo m uškatnega oreščka, 
peteršilj, nekaj kapljic limonovega soka.

Cvetačo razdelimo na drobne svetke, 
uporabne štorčke in liste drobno sesekl
jamo. Vse skupaj denemo kuhat v malo 
slane vrele vode. Iz masla in moke nared
imo zelo svetlo prežganje, moka skoraj ne 
sme zarumeneti. Razkuhanega zalijemo k 
cvetači. Primešamo jušno kocko in če je 
treba še dosolimo. Začinimo z naribanim 
muškatnim oreščkom. Legiramo s 
smetano in rumenjakom.

P r a v i l n a  u p o r a b a  z d r a v i l  p r i  č e b e la h
Za uspešno pripravo čebel na 

pašo, ki naj prinese dovolj zalog 
medu za čebele in čebelarja, 
moramo v pomladanskem času 
čebelarji uporabljati marsikatera 
zdravila . Čebelje bolezni 
povzročajo, da brez večjih 
posegov ne dosežemo pridelkov, 
ki bi upravičili stroške, s katerimi 
se  med čebelarskim  letom 
srečujemo.

Ker je med živilo, ki mora biti 
higiensko neoporečno in 
kakaovostno ustrezno, moramo 
čebelarji vedeti, kako in kdaj 
lahko uporabimo katera zdravila.

Osnovno pravilo, ki se  ga 
moramo držati vse  življenje , je, 
da v  času paše ne uporabljamo 
nikakršnih zdravil. Zakaj? Vsako 
zdravilo, ki bi ga v  tem času 
uporabili, bi lahko prešlo v 
nespremenjeni obliki ali spremen
jeni obliki v  zaloge medu, kar bi 
lahko škodljivo vplivalo na zdravl- 
je porabnikov. Verjetno bi takšen 
med, ki ne bi bil kakovosten pro
dali stranki sam o enkrat. S tem pa 
bi si lahko povzročili veliko škode. 
Ker sm o sam i čebelarji tudi 
potrošniki in ne sam o proizvajalci 
medu, je pomembno, da svojim 
strankam prodamo takšno živilo, 
kakršnega tudi sami brez strahu 
uživamo. Samo tako bodo kupci 
zaupali našim pridelkom.

V tem času, ko se spom ladans
ki razvoj komaj začenja, moramo 
čebelje družine zdraviti proti 
varozi. Ker v  tem času v  panju ni 
mediščnih satov, lahko to opravi
mo, kadarkoli nam temperaturne 
razmere dopuščajo.

Veliko več problemov imamo, 
če moramo zdraviti nosemavost 
čebel ali poapnelo zalego. Pri 
nosemavosti je pomembno dejst
vo, da je to bolezen odraslih 
čebel in ne zalege, zato je potreb

no zdravilo, ki ga uporabimo za 
zatiranje te bolezni, uporabiti v 
takšni obliki, da bo dostopna 
sam o odraslim čebelam . Če nam 
to zdravilo poje zalega, nismo z 
zdravljenjem  dosegli nobenega 
učinka. Vsem, ki morajo čebele 
zdraviti proti nosem avosti, pri
poročamo, da ga uporabijo takole 
: zdravilno količino razdelite na tri 
dele, nato pa en del zam ešajte v  
0,3 dl sladke vode, ki naj bo 
m lačna. S tako pripravljeno raz
topino poškropim o odrasle 
čebele, ki se zadržujejo na satih. 
N eposrednega škropljenja po 
mladi zalegi se izogibamo, pri 
tem pa moramo paziti na zunan
jo temperaturo, ki mora biti po 
zdravljenju še najmanj tri ure vsaj 
12 C. S tem načinom dosežemo, 
da čebele druga drugo začno 
čistiti, ker pa je tekočina sladka, jo 
pojedo in tako dobijo zdravila v 
prebavila. Drugo in tretje zdravl
jenje ponovimo čez pet oziroma 
deset dni.

Pri zatiranju poapnele zalege, ki 
pa je bolezen zalege, moramo 
zdravilo dodati v  hrano tako, da jo

dobi sam o zalega, sicer ne bo 
uspeha. Zdravilno dozo zdravila 
um ešam o v hrano ( sladkorna 
raztopina ali pogača ), kateri 
moramo obvezno dodati vir bel
jakovinske hrane. To je lahko 
cvetni prah, če pa tega nimamo, 
je dober nadom estek mleko v 
prahu ali sojina moka. Dodatek 
beljakovin vpliva na to, da čebele 
to hrano prenašajo do ličink ki 
tako dobijo tudi zdravilo.

Ko se prične paša, takoj 
prekinem o z  zdravljenjem  teh 
bolezni. Če bolezni nismo uspeli 
zatreti do paše, jih sedaj ne 
sm em o več. Pravočasno zdravl
jenje čebeljih bolezni bo vplivalo 
tudi na donos m edu in na 
kvalitetno oprašitev sadnega 
drevja.

Na uspešno oprašitev sadnega 
drevja pa vplivajo sadjarji tudi 
sam i. Način uporabe škropiv v 
tem času je zelo pomemben za 
uspešno sodelovanje med sad
jarji in čebelarji.

Drago Goručan, dr. vet. Med.

Veterinsrska am bulanta 
F A R M A , d.o.o.

Podlog 1, 3311 Šem peter

Ambulanta je  odprta
od 7. do 9. ure in od 17 .18 . ure.

DEŽURSTVO 24 ur.

Tel.: 701 323  

M obitel: 0609  646 202



NAGRADNA
KRIŽANKA

Rešitve križanke, objavljene v aprilski številki Savinjčana:
PLANICA, POLETI,CEVOVOD, ZA ČISTO OKOLJE, OD IZVIRA DO IZUVAVODOVOD, KLOP, 
KAKOVOST, PETERKA, CEVI IN FAZONSKI KOMADI, VIGRAD CELJE, PARKOVNA OPRE
MA, KANALI ZACIjA.

Izid žrebanja:
1. HELENA LAPORNIK, Vransko 16
2. VOJKO JELEN, Ločica 67/a,Polzela
3. DARJA ZUPANČIČ Sp.Kraše 22, Šmartno ob Dreti

Nagrajenci se oglasite v uredništvu Savinjčana, kjer boste prejeli zanimive prak
tične nagrade, ki vam jih podaija VIGRAD,d.o.o. Celje.

POKROVITELJ MAJSKE KRIŽANKE |E ZAVAROVALNICA MARIBOR,d.d- 
Podružnica Celje. Denarne nagrade v  višini 10.000, 5.000 in 3.000 SIT.

Rešitve križanke - samo gesla iz označenih polj s puščico, pošljite na dopis
nicah na uredništvo Savinjčana, do 8.junija 1998.



MAJ 1998 Zanimivosti

Dan današnji sta spet v  veljavi rodbina in njen izvor. Številni sestavljajo in iščejo korenine svojega 
rodbinskega drevesa, nekatere družine pa oživljajo rodbinske vezi, da se, največkrat po mnogih letih, 
zberejo na enem mestu in ponovno spoznajo drug drugega. Zbrali so se  tudi Tominškovi iz Andraža nad 
Polzelo.Na srečanje so prišli iz raznih krajev Slovenije do tretjega kolena. Najprej so se postavili za  
skupno slikanje, nekateri so takrat še  manjkali, potem so imeli skupno kosilo in nato družabno

srežan*e- T.Tavčar

K resovanje v  Vrbju
*ašXi&i

G f t J C Ž E

TURISTIČNO DRUŠTVO ŽALEC
v a b i

M L A D O P O R O Č E N C E  
d a  se  p r ija v ijo  za

¡SAVINJSKO OHCET,
ki bo 4. julija 1998.

Pisne prijave z  vašimi osebnimi podatki in kratko predstavitvijo pošljite 
na naslov:

Turistično dmštvo Žalec, Heroja Staneta 3, 2

Organizator bo poskrbel za vabljive 
nagrade sponzorjev.

7 .  j u n i j  1 9 9 8
Program

nastopajočih

12.00 ENERGY
32.30 X-RAY
13.00 ROKERETA
13.30 PATRICIJA DIKLIČ 
1400 DAMJANA GOLAVŠEK
15.00 ROMANA KRAJNČAN
15.30 VESELE ŠTAJERKE
16.00 PLESNA SKOPINA 

MOJCE HORVAT
16.30 SPIDIINGOGI
17.00 POP DESIGN
17.30 IRENA VRČKOVNIK 

IN HAPPY BAND
18.00 GAD BAND
18.30 VILI RESNIK
19.00 TOMAŽ DOMICELJ IN 

PROJEKT TRIGLAV
19.00 THE DRINKERS
20.00 PANDA
20.30 HALO 
2L00 TRANSCEDENSE
21.30 DONMENTONIBAND
22.00 AVTOMOBILI
22.30 ŠANKROCK

EVALONGYKA, 
BOJAN RAKOVEC, 

ŽIVKO BEŠKOVNIK

Tako kot že  nekaj zadnjih let 
so člani prostovoljnega g asil
skega društva Vrbje tudi letos 
pripravili kresovanje, na pomoč 
pa jim je priskočilo tudi nekaj 
dom ačinov. Kres, ki so  ga 
postavili v  bližini športnih igrišč v 
Vrbju, si je zadnji aprilski večer 
ogledalo veliko krajanov, ki so bili 
z  delom  gasilcev izredno zad o

voljni, saj so tudi na kresovanju 
poskrbeli za  dobro razpoloženje 
in zab avo . Na harm oniko in 
kitaro sta igrala mlada gasilca 
Izidor janc in Tom až Lešnik. K pri
jetnem u razpoloženju  pa je 
pripomoglo tudi lepo vreme, kar 
je na kresovanju v Vrbju prava 
redkost.

Jože Aram

V Žalcu je podjetje Caffe Tropic pred dnevi odprlo še kavni bar v  katerem vam  postrežejo poleg kave iz nji
hove pražarne še  z  napitki in slaščicam i. Z novimi poslovnimi prostori so raširili proizvodni program. Poleg 
kavnega butika so ponudbo popestrili še s  kavnim barom. |JC

B R E Z  Z A D R Ž K O V

T U R I S T I Č N I  O C V I R K I

Gotovlje so sicer p rija zen  in  za n im iv  kraj, k i ga obiskuje vedno več obiskovalcev iz  bližnje in  daljne 
okolice. Že nekaj časa pa  krajane in  obiskovalce m o ti razpadajoča hiša v b liž in i sedeža krajevne skup
nosti, k i očitno n im a  skrbnih lastnikov. Sicer p a  občinski odlok omogoča, da lahko tud i kom unalni 
inšpektorji opozorijo lastnike, da takšen objekt ne sodi v urejeno okolje.

Žalska tržnica  vse bolj sprem inja  svojo vsebino in  tudi podobo, ža l pa  ta n i  v ponos mestu.
Stojnice za  prodajo sadja in  zelenjave samevajo, p riz idek k bistroju A S  pa  bolj spom inja na  klošmer kot 
okolju prim eren gostinski objekt. Če im a  p riz idek gradbeno dovoljenje, s i  urbanisti gotovo zaslužijo  
črno piko.

Na predlog občinskega proračuna je imel precej pripomb svetnik mag. P. M ed  drugim je zapisal, da je plani
ranih. 500.000 tolarjev preveč za  urejanje partizanskih grobov in da ne kaže namenjati toliko sredstev za 
razvoj turizma in podjetništva. Če bi on zasedel mesto svetovalca za  podjetništvo in turizem bi jih gotovo ne 
potrebovali.

V prejšnji številki sm o pomotoma zapisali, da je novo gasilsko vozilo GD Šempeter stalo 300 milijonov. Za 
napako se opravičujemo, prava številka je 300.000 DEM.

V KS Šempeter gradijo vodovod. Ko pa so krajani za  tako pomembno kapljico za  življenje primaknili svoj 
delež, je ta usahnila. Pravijo, da sam o g. župan ve kam. Ko bomo vodo spet našli bomo o tem poročali.

Kako iz smetišču napraviti zelenko
Del krajanov Šempetra v  Savin jsk i dolini iz  tako im enovane “Sončne ulice” je  našel način, kako 
preprečiti, da bi se na  zemljišču, kjer so njihovi nem arni sokrajani trdovratno odlagali odpadke, 
medtem ko s o jih  sam i pogosto odstranjevali, odpadke kopičili v  nedogled. Že lani so zem ljišče ob 
Strugi ničkolikokrat očistili, potem  p a  so ga izravnali, posejali s travo in  zasadili rože in  okras
no grmičevje. Tako j im  je  uspelo onesnaževalce prepričati, da odpadki tjakaj ne sodijo. Morda bi 
tako uspeli še kje drugje. To izvirno  zam isel je  vsekakor treba pohvaliti in  jo  je  vredno posnemati.

Tone Tavčar

Namesto smetišča rože in trava


